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ndışişleri Bakanı Hakan Fidanİslam İşbirliği Teşkilatı ve ArapLigi’nin Gazze Temas Gru-bu’nun, Avrupa Birliği ve Nor-veç’le düzenledikleri toplantı-da konuştu. İsrail’in Gazze’deki‘öldürme çılgınlığının’ sonaerme ihtimali olmaksızın de-vam ettiğine işaret eden Fidan,ateşkes görüşmelerinin ise çık-maza girdiğini anımsattı.
KRİTİK BİR EŞİKTEYİZ
n Fidan, İsrail’in saldırganlığınıönce Batı Şeria ve Doğu Ku-düs’e, şimdi de Lübnan’a yay-dığını belirterek, “Netanyahuyüzünden bölgemiz alevleriçinde” dedi. Kritik bir eşikteolunduğu konusunda uyarıdabulunan Fidan, “İki devletliçözümü uygulamak için İsra-il’in iyi niyetini bekleyemeyiz”vurgusunda bulundu. / 6’da

TÜRKİYE DAHİL 12 ÜLKEDEN BM’YE YÖNELİK ORTAK AÇIKLAMA

Reform çağrısıReform çağrısıReform çağrısıReform çağrısıReform çağrısı
Türkiye’nin de aralarında bulunduğu 12 ülke, Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nin reformu için bir açıklama yayımlayarak, Kon-sey’in daha kapsayıcı ve hesap verebilir hale getirilmesi çağrısı yaptı

KÖKLÜ DEĞİŞİME İHTİYAÇ VAR
nBirleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nde reformyapılması için ‘Uzlaşı için Birleşme Grubu’ (UfC)olarak adlandırılan ükelerden reform çağrısı ya-pıldı. Bu 12 ülke arasında Arjantin, Kanada, Ko-lombiya, Kosta Rika, İtalya, Malta, Meksika, Pakis-tan, Kore Cumhuriyeti, San Marino, İspanya veTürkiye yer alıyor. Grup düzenlenen toplantıda,Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nin dahatemsilî, kapsayıcı, şeffaf, verimli, etkili, demokra-tik ve hesap verebilir hale getirilmesi gerektiğinivurguladı. Açıklamada, Güvenlik Konseyi'ninmevcut yapısının dünya barışı ve güvenliğine ye-terince hizmet edemediği ve bu nedenle köklübir değişime ihtiyaç duyulduğu ifade edildi.
VETO YETKİSİ SINIRLANDIRILMALI
nÜlkeler, kısa süre önce kabul edilen “GelecekPaktı”nın, Devlet ve Hükümet Başkanları tarafın-dan Güvenlik Konseyi’nin reformuna yönelik ya-pılan acil çağrıyı memnuniyetle karşıladıklarınıifade etti. Mart 2024’te UfC Grubu tarafından su-nulan reform modeli, daimi olmayan üye sayısı-nın artırılmasını ve Güvenlik Konseyi’nin çalışmayöntemlerinin iyileştirilmesini öneriyor. Bu mo-del, daha geniş bir temsil gücüne sahip bir kon-sey oluşturmayı ve coğrafi dağılımın daha adilhale getirilmesini amaçlıyor. Ayrıca, 5 daimi üye-nin veto yetkisinin sınırlandırılması gerektiği deönerilen değişiklikler arasında yer alıyor. UfC, buönerilerin, önemli adımlar olduğuna inanıyor.

AFRİKA’NIN TEMSİLİ VURGUSU
n ‘uzlaşı için Birleşme Grubu’ özellikle Afrika kıta-sına karşı tarihsel adaletsizliklerin giderilmesigerektiğine dikkat çekti. Afrika’nın Birleşmiş Mil-letler Güvenlik Konseyi’nde daha iyi temsil edil-mesi gerektiğini belirten UfC, bu kıtanın ihtiyaç-larının reform sürecinde öncelikli olarak ele alın-ması gerektiğini belirtti. Reform modeli, Afri-ka’nın yanı sıra Asya-Pasifik, Latin Amerika veKarayipler gibi bölgelerin de Birleşmiş MilletlerGüvenlik Konseyi’nde daha etkin bir şekilde tem-sil edilmesini hedefliyor. Bu, bölgeler arası denge-nin sağlanması ve küresel karar alma süreçlerin-de daha kapsayıcı bir yapı oluşturulması açısın-dan kritik bir adım olarak değerlendiriliyor.
REFORM HAYATİ ÖNEM TAŞIYOR

nufC GruBu, reform sürecinin birkaç üye devletindeğil, tüm üye devletlerin yararına olacak şekildeilerlemesi gerektiğini vurguladı. Grup, Konsey’indaha demokratik ve etkili bir yapıya kavuşması-nın, uluslararası barış ve güvenliği koruma kap-asitesini artıracağını belirtti. Ayrıca, bu reformla-rın, Konsey’i küresel topluma daha iyi hizmeteden bir kurum haline getireceği ifade edildi. UfCGrubu, bu süreçte kararlılıkla çalışmaya devamedeceğini ve BM Güvenlik Konseyi reformunu ha-yata geçirme çabalarının sürdürülmesi gerektiği-ni bir kez daha teyit etti. Grup, bu reformların sa-dece BM’nin değil, tüm uluslararası toplumun ge-leceği için hayati önem taşıdığı vurgulandı./ 7’de

nCumHurBaşkanı Recep TayyipErdoğan, Birleşmiş Milletler Güven-lik Konseyi’nin daimi 5 üyesinindünyayı idare eder konumda oldu-ğunu belirterek, alınan kararlarda15 geçici üyenin herhangi bir tesiriolmadığını anlattı. Erdoğan, tümkararların 5 daimi üye ülkenin ikidudağı arasında olduğunu kaydetti.  
nerdoğan, “Dolayısıyla şu anda Ja-ponya, Çin, bizler, Almanya gibiüyeler her ne kadar daimi üye olmateşebbüsü varsa da daimi üye ola-madıkları için herhangi bir tesirlerisöz konusu değil” diye konuştu. Er-doğan, Filistin’de soykırım yapmışbir suçlunun Birleşmiş Milletler ça-tısı altında yer almasının da utançvesilesi olduğunu söyledi. / 6’da

Daimi üye olma 
gayretindeyizBirleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nde 15 geçiciüyenin bir tesiri olmadığını belirten Cumhurbaşka-nı Erdoğan, “Daimi üye olma gayretindeyiz” dedi

İsrail'in 
iyi niyetini 
bekleyemeyiz

Boğazda 
zafer 

geçişi
Preveze deniz zaferi’nin 486’ncı yıl dönümü
ve deniz kuvvetleri Günü kapsamında istan-
bul Boğazı’nda geçit töreni gerçekleştirildi
nPreveze Deniz Zaferi’nin 486’ncı yıl dönümü ve De-niz Kuvvetleri Günü, İstanbul Boğazı’nda gerçekleşti-rilen geçit töreniyle kutlandı. Barbaros Hayrettin Paşakomutasındaki Osmanlı donanmasının, Akdeniz’i birTürk gölü haline getirdiği zaferin yıl dönümünde, 16savaş gemisi İstanbul Boğazı’nda geçit töreni gerçek-leştirdi. Kutlamalar çerçevesinde Karadeniz’den bo-ğaza giriş yapan savaş gemilerine, Türkiye’nin ilk am-fibi hücum gemisi TCG Anadolu da eşlik etti.

nHazine ve Maliye Bakanı MehmetŞimşek, ABD’dekitemaslarını de-ğerlendirdi.Sosyal medyahesabından paylaşım yapanŞimşek, şu ifadeleri kullandı: 
n “aBd’deki yoğun ve verimlitoplantılarımızı tamamlaya-rak yurda döndük. Görüşme-lerimizde programımızın so-nuçlarını ve önümüzdeki dö-nem yol haritamızı yatırımcı-lar ve uluslararası kuruluşlar-la paylaştık. Güçlü, büyük, di-namik ekonomisi ve stratejikkonumuyla ülkemizin yatırımçekme potansiyeli yüksektir.”

Ülkemizin 
yatırım çekme 
potansiyeli 
yüksek

ndÜnya genelinde yapılan biranaliz, çocukların görme yetisiningiderek kötüleştiğini ve her üç ço-cuktan birinin artık miyop oldu-ğunu, yani uzaktaki nesneleri netgöremediğini ortaya koyuyor. Ça-lışma, miyopluğun giderek büyü-yen küresel bir sağlık sorunu ol-duğu ve 2050 yılına kadar mil-yonlarca çocuğu daha etkileyece-ği uyarısında bulunuyor.

Üç çocuktan 
biri miyop

10 ilde 
71 mağara 

imha edildi

n içişleri Bakanı Ali Yerlikaya, ‘Gürz-17’ operasyonlarıyla ilgili detayları paylaştı. Jandarma Ge-nel Komutanlığı Terörle Mücadele Daire Başkanlığı ve İstihbarat Başkanlığı koordinasyonun-da gerçekleştirilen operasyonlar, 10 ilde düzenlendi. Hava destekli operasyonlarda, jandarmaözel harekat, komando ve güvenlik korucularından oluşan 234 tim, toplamda 3 bin 172 per-sonel ile görev aldı. Operasyonlar sonucunda 71 mağara, sığınak ve barınma alanı imha edildi.

n israil Başbakanı Binyamin Netanyahu, ABD’nin NewYork kentinde toplanan Birleşmiş Milletler (BM) GenelKurulu’ndaki konuşmasını protestolar eşliğinde yaptı.Netanyahu kürsüye çıktıktan sonra Türk heyeti ve bir-çok delegasyon salonu terk etti. İsrail Başbakanı konuş-masına, BM’deki ‘iftiralara’ karşı koyma sözü vererekbaşladı. “Olası yanlış anlamaları ortadan kaldırmak içinBM Genel Kurulu’na gelmeye karar verdim” diyen Ne-tanyahu, İsrail’in barış istediğini öne sürdü. Ayrıca Suu-dı ̇Arabıṡtan ıl̇e normalleşme anlaşmasının ekıṁ ayın-dan önce yakın olduğunu belirtti.

Katile büyük protestoBirleşmiş Milletler Genel Kurulu’nda Netan-yahu’nun konuşmaya başlamasıyla Türk heyeti ve birçok delegasyon salonu terk etti

200 binden fazla
kişi yerinden edildi
nBirleşmiş Milletler Yakın Do-ğu’daki Filistinli Mültecilere Yardımve Bayındırlık Ajansı, İsrail ordusu-nun saldırılarını artırdığı Lübnan’ıngüneyinde yaklaşık 200 bin kişininyerinden edildiğini duyurdu. / 6’da

8 Ekim'den beri 
1540 kişi öldürüldü
nGazze’den sonra gözünü Lüb-nan’a diken İsrail, hafta başındanberi yoğun hava bombardımanı dü-zenliyor. Lübnan’da 8 Ekim 2023’tenbu yana İsrail saldırılarında 1540 ki-şinin öldüğü bildirildi. / 7’de
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��ESMA ÇOĞALTAY
ÜSKÜDAR Üniversitesi NPİSTAN‐BUL Hastanesi Psikiyatri Uzmanı Dr. Fir‐devs Seyfe Şen, travmaların fiziksel etki‐lerine ilişkin değerlendirmede bulundu.Travmanın, biyopsikososyal olarak insa‐na tamamen zarar veren bir durum ol‐duğunu belirten Dr. Firdevs Seyfe Şen,travmanın ruhsal etkileri kadar fizikselbelirtilerle de ortaya çıkan bir süreç ol‐

duğunu söyledi. Travmanın fiziksel etki‐leri olduğunu kaydeden Dr. Firdevs Sey‐fe Şen, “Yoğun bir sıkıntı hissi, nedeniaçıklanamayan iç sıkıntısı travmanınönemli fiziksel etkilerinden biridir. Özel‐likle yeniden yaşantılıma denilen, sürek‐li olarak travmaya maruz kalmayı dü‐şünmek, travmanın yarattığı etkileri dü‐şünmek, bazen bu travmaya kişininkendisi de fiziksel olarak maruz kalmış

gibi düşünmesi o kişide yoğun bir sıkın‐tıya ve çarpıntıya neden olabilmektedir.”değerlendirmesinde bulundu. 
HALSİZLİK YAŞANABİLİRTravma nedeniyle uyku düzenininbozulabileceğini ifade eden Dr. FirdevsSeyfe Şen, “Uykuyu sürdürmek yoğunbir sıkıntı haline gelebilir. Travmanınçok belirgin fiziksel etkilerinden birisi,

kişi uykuya dalsa dahi rüyalarında sıksık travmatik olayı görmesi durumudur.Açıklanamayan bir halsizlik, yorgunlukyaşanabilir. Evden çıkmak ve insanlarlailetişim kurmak çok zor gelebilir, her te‐lefon çaldığında bir irkilme belirtisi gös‐terilebilir.” uyarısında bulundu.
SOSYAL MEDYA UYARISISosyal medya kullanımının travmaüzerinde etkileri olabileceği‐ni kaydeden Dr. Firdevs SeyfeŞen, “Bu noktada sosyal med‐ya, travmayı daha da şiddet‐lendirebilir. Sürekli travma ileilgili haberler seyretmek kişi‐yi daha ağır travmatize ede‐bilmektedir. Gündemdenuzak kalmamak adına haber‐ler bir süre takip edilmelidirfakat bu sürenin sınırlandırıl‐ması çok önemlidir.” diye konuştu.Travmalara zamanında müdahaleninönemine işaret eden Psikiyatri UzmanıDr. Firdevs Seyfe Şen, ciddi anlamda iş‐tahsızlık, mide bulantısı, yoğun halsizlik,yapılacak işe karşı hiçbir şekilde motivehissedememe, uyku düzeninin bozulma‐sı, gün içinde sık sık çarpıntı ataklarıylakarşılaşılması gibi durumlarda mutlakabir uzmandan yardım alınması gerekti‐ğini vurguladı. Dr. Firdevs Seyfe Şen, söz‐lerini şöyle tamamladı: “Erken dönemolmasına rağmen önceden müdahale et‐mek ciddi anlamda faydalı sonuçlar ya‐ratabilmektedir. Bilişsel davranışçı tera‐pi, şema terapisi, EMDR terapisi şeklindeakut travmayla baş etmek için terapiyöntemleri bulunmaktadır.” 

�NUR BATU
ÜSKÜDAR Üniversitesi NPİSTANBULHastanesi Uzman Klinik Psikolog Dr. YıldızBurkovik, stresin oluşmasına neden olanfaktörler ve etkileri hakkında değerlendir‐melerde bulundu, tavsiyelerini paylaştı.

STRES BULAŞICIDIRBireyin tehdit edici çevre özelliklerinekarşı gösterdiği tepkinin stres olarak ta‐nımlandığını belirten Uzman Klinik Psiko‐log Dr. Yıldız Burkovik, “Stres bulaşıcıdır.Çalışan bir kişiyi etkileyen bir durum varsadiğer kişilere de yayılır. Bu durum dominotaşları gibidir. Baş etme mekanizmasını öğ‐renmedikçe arka arkaya gelen darbeler yada darbe olarak görülen şeyler kişileri yıkarve kişi kendini en şanssız kişi olarak görürve kendini bırakır. Stresle baş etme öğrenil‐mezse ev ve sosyal çevre ile iletişim bozu‐lur, iş yerinde verimlilik azalır, işten çıkarıl‐ma ve istifalar görülür. İşveren doğru birstrateji uygulamazsa kayıplar kaçınılmazolur” dedi. Uzman Klinik Psikolog Dr. YıldızBurkovik, beynimize gelen uyarıların hüc‐reler arasında iletilip değerlendirilmesindeyaklaşık 500 milyar sinapsin görev aldığınısöyledi ve sözlerine şöyle devam etti: 
ADRENALİN ORANI YÜKSELİR“Ancak onların yardı‐mıyla düzenli bir biçimdedüşünmek, öğrenmek, tanı‐mak ve hatırlamak müm‐kün olur. Stres durumundasinapsların işleyişi bozulur.Stres durumunda adrena‐lin ve noradrenalin oranıyükselir. Böyle bir durum‐da bir hücreye ulaşan impulslar bir diğeri‐ne geçemez. Bu an panik içinde olduğumuzgerginliği fazla miktarda yaşadığımız andır.Ne kadar iyi öğrenmiş olursak olalım öğ‐renme alanı bloke olur, bedensel tepkiler ilebirlikte düşüncede blokajlar ortaya çıkar.Ayrıca organizma alarm durumuna geçerve bu nedenle negatif yönde hormonal re‐aksiyonlar dizisi oluşur ve düşünme ile kay‐detme imkanı ortadan kalkar. Eğer öğren‐me stressiz olarak, huzurlu ve rahat biçim‐de gerçekleştiyse daha ayrıntılarla ve dahakalıcı olarak gerçekleşecektir. Çünkü korkuve stres öğrenilenin tam algılanmamasını,anlaşılamamasını sağlayacaktır ve elbetteki arada pek çok kopukluklar olacaktır. Busonuç öğrenme için belirli düzeyde stresinyol açtığı kaygıya ihtiyaç olduğunu, herhan‐gi bir kaygı olmadan öğrenmenin zor oldu‐ğunu gösteriyor.”
ÇEŞİTLİ TEPKİLER AÇIĞA ÇIKARStres esnasında kişilerde bazı tepkilerinaçığa çıktığını belirten Uzman Klinik Psiko‐log Dr. Yıldız Burkovik, “Kalp atışında hız‐lanma çarpıntı, göğüs ağrısı, kaslarda geri‐lim ve ağrı, kan basıncında yükselme, başdönmesi, yorgunluk, bayılma hissi, uyuşma,yutkunma güçlüğü, ürperme, göz bebekle‐rinde büyüme, titreme, ateş basması, nefesalamama, mide bulantısı, sık idrara çıkmaveya sıkışma hissi, adet sorunları, ağız ku‐ruması, karın ağrısı ve ishal gibi tepkiler ör‐nek olarak gösterilebilir. Stresin bir de uzundönem etkileri var. Bunlar da baş ağrısın‐dan migrene dönüşmesi, kalp hastalığı,depresyon, hafıza rahatsızlıkları, diyabet,uyku bozuklukları, bağışıklık hastalıkları,psikosomatik hastalıklar, panik ataktan bo‐zukluğa dönüşmesi, kanser, korkular ve fo‐biler şeklinde sıralanabilir” dedi. 

İşte stresi azaltmaya yardımcı olacak
tavsiyeler…Uzman Klinik Psikolog Dr. Yıldız Burko‐vik, stresi azaltmaya yardımcı olacak eylemve aktiviteleri şöyle sıraladı:

� Fiziki Egzersizler (Spor)
�Müzik
� İçini Dökme ve Stres Danışma
�Dua
�Aile ve Grup Dayanakları / Grup Des‐teği
� Stres Durumunun İyi ve Doğru Tahlili(Problem Solving)
�Boş Kalmamak
�Beslenme Alışkanlığı

Travmalar uyku
düzenini bozuyor
rüyalara giriyorTravmaların hem biyolojik hem de psikolojik olarak insana tamamen zarar veren bir du‐rum olduğunu belirten Psikiyatri Uzmanı Dr. Firdevs Seyfe Şen, travmanın ruhsal etkilerikadar fiziksel belirtilerle ortaya çıktığını söyledi. Travma nedeniyle uyku düzeninin bozula‐bileceğini, kişi uykuya dalsa dahi rüyalarında sık sık travmatik olayı görebileceğini kayde‐den Dr. Şen, travmalarda açıklanamayan bir halsizlik ve yorgunluk yaşanabileceğini belirtti

��SERRA KARAÇAM
DAHA ileri yaşlarda görülen gırtlakkanserinin son yıllarda Türkiye’dedaha genç erişkinlerde de görülmeyebaşlandığını söyleyen Anadolu SağlıkMerkezi Kulak Burun Boğaz Hastalık‐ları Uzmanı Prof. Dr. Evren Erkul, “An‐cak Türkiye’de özellikle erkeklerde sıkgörülen gırtlak kanserinde, erken ta‐nıyla hayatta kalma başarı oranlarıyüzde 90’lara kadar çıkabiliyor” dedi.

EN ÖNEMLİ BELİRTİ Gırtlak kanserinin en tipik belirtisi‐nin inatçı ses kısıklığı olduğunun altınıçizen Kulak Burun Boğaz HastalıklarıUzmanı Prof. Dr. Evren Erkul, “Ses kı‐sıklığının yanı sıra seste boğukluk, ne‐fes almada güçlük, yutma bozukluğuve bazen de boyunda bir kitle gibi be‐lirtiler de görülebiliyor. Ara ara yutma

bozukluğunun olması, uz‐manlar için tümörün bo‐yutlarının büyüdüğününönemli bir göstergesi ola‐rak kabul ediliyor. Ancakbazı hastalar ilk belirti ola‐rak boyunda kitle şikaye‐tiyle doktora başvurabiliyor” diye ko‐nuştu. Öksürüğün, gırtlak kanserininbelirtilerinden biri olabileceğini ancaksadece öksürük şikayetinin gırtlakkanserinin habercisi olmadığını söyle‐yen Prof. Dr. Evren Erkul, “İleri evre vebüyümüş tümörlerde öksürüğün, has‐tanın şikayetleri arasına girdiğini söy‐leyebiliriz” değerlendirmesinde bulun‐du.
TEDAVİ PLANLANIYORGırtlak kanserinin tedavisinde kan‐serin evresine göre bir yol izlendiğinedikkat çeken Prof. Dr. Evren Erkul, “Er‐ken evre tümörlerde cerrahi ya da rad‐yoterapi kullanılırken, en uygun tedaviseçeneğinin ne olacağı konusunda has‐ta kapsamlı olarak bilgilendiriliyor vehastanın da özelliklerine uygun bir se‐çenekle tedaviye başlanıyor. Eğer tü‐mör ileri evredeyse, hastaya cerrahi te‐davi yapılıyor ve ardından radyoterapiya da kemoterapi eklenerek tedavi uy‐gulanırken bazı durumlarda cerrahisizradyoterapi veya kemoterapi seçeneğiuygulanıp başarılı sonuçlar alınıyor. Butedavi planlamalarında da tümörün

durumu, hastanın diğer yan hastalıkla‐rı, hasta tercihi göz önüne alınarak tü‐mör kurulunda ortak bir karar verile‐rek tedavi seçenekleri hastaya sunulupuygulanıyor” şeklinde konuştu. Tümkanserlerde olduğu gibi gırtlak kanse‐rinde de erken tanının çok önemli ol‐duğunu vurgulayan Prof. Dr. Evren Er‐kul, “Tümör erken evrede yakalanıp te‐davi edildiğinde hayatta kalma oranıyüzde 90’lara çıkıyor. Bunda elbette,Türkiye’deki doktorların bu alandakitecrübelerinin, cerrahi teknikler ve ke‐moterapi ile radyoterapi alanında son15 yılda yaşanan muazzam gelişmele‐

rin payı oldukça büyük. Gırtlak kanse‐rinde tekrar etme riski olabiliyor. Özel‐likle ileri evre tümörlerde bu risk dahayüksek. Ancak tekrarlama durumundadahi erken tanıyla yine ciddi oranlardasağkalımın olduğunu söyleyebiliriz. Bunedenle hastaların kanser tekrarladı‐ğında da geç kalmamaları, düzenli ta‐kiplerini aksatmamaları hayati önemesahip. Geçmeyen bir ses kısıklığı varsa,yutma bozukluğu, boyunda kitle, öksü‐rük ve nefes darlığı eşlik ediyorsa, tü‐tün kullanıyorsa ve hasta 40 yaşın üs‐tünde ise hiç vakit kaybetmeden mut‐laka bir kulak burun boğaz hastalıkları

Gırtlak kanseri Türkiye’de vedünyada çoğunlukla erkekler‐de görülüyor. Bunun en büyüknedeninin de tütün ve tütünürünlerini erkeklerin dahaçok kullanması olduğunu pay‐laşan Anadolu Sağlık MerkeziKulak Burun Boğaz Hastalık‐ları Uzmanı Prof. Dr. Evren Er‐kul, “Özellikle ileri yaşlardagörülen gırtlak kanseri, tütünürünlerinin kullanımıyla bir‐likte son yıllarda artık 40'lıyaşlarda da görülüyor” dedi

Gırtlak kanseri erkekleri
daha çok etkiliyor

Stres, yıkıcı
etkilere yol
açabiliyor

        

nElİf ŞİPKA
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denİzlİ'nİn Tavas ilçesi Çakıroluk-Naldö-ken mevkisinde Halil Kocabıyık’a ait olan vekırsal alanda konaklayan keçi sürüsüne, gece-nin ilerleyen saatlerinde kimliği belirsiz kişiveya kişiler tarafından silahlı saldırı düzenlen-di. Tüfekle yapılan saldırıda kurşunların hedefiolan 10 keçi öldü. Sabah sürüsünü otlatmakiçin kırsala çelen çoban, farklı bölgelerdeki ölüve yaralı keçileri görünce büyük üzüntü yaşa-dı. Yaralı 2 keçiyi yaşatmak için büyük çabaharcayan çoban, omzuna aldığı onlarca kiloağırlığındaki hayvanları veterinere yetiştirmekiçin kilometrelerce taşıdı. Son nefeslerini ve-rirken çıkardıkları inlemeler yürekleri sızlatanküçükbaş hayvanlar, sahiplerinin tüm çabala-rına rağmen kurtarılamadı."Canımızı yaktılar, resmen katliam yapmış-lar." diyen sürü sahibi Halil Kocabıyık, yaşadığıüzüntüyü şu sözlerle ifade etti: "Dün sabahakarşı Çakıroluk mevkisi Naldöken yerine sürü-leri gütmek için gittiğimde yol üzerinde belirliaralıklarda ölmüş ve yaralı şekilde keçileri

gördüğümde neye uğradığımı şaşırdım.Yaralı keçilerin bağırtısı ve inlemeleri kula-ğımdan gitmiyor. Yaralı keçileri sırtımızda taşı-yarak getirdik. Saldırı anında korkup kaçanbirçok keçimizi de bulamadık. Bu insanlık de-ğil dilsiz günahsız hayvanlardan ne istediniz.Onlar bizim evlatlarımızdı, canımızdı. Şu anakadar 10 keçimiz telef oldu."

10 KALEM DEMİRBAŞ MALZEMELERİN TEMİNİ mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanunu-
nun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik
ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:

İKN : 2024/1230240 
1-İdarenin
a) Adı : İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ - CERRAHPAŞA REKTÖR-

LÜĞÜ / CERRAHPAŞA TIP FAKÜLTESİ DEKANLIĞI
b) Adresi : İstanbul Üniversitesi - Cerrahpaşa Rektörlüğü / Cerrahpa- 

şa Tıp Fakültesi 34080 CERRAHPAŞA FATİH/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası : 2124143000 - 2124143010
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve 
e-imza kullanılarak indirilebileceği 
internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2-İhale konusu mal alımın
a) Adı : 10 KALEM DEMİRBAŞ MALZEMELERİN TEMİNİ
b) Niteliği, türü ve miktarı : FAKÜLTEMİZ TEMEL TIP BİLİMLERİNİN BİYOFİZİK 

ANABİLİM DALI, MİKROBİYOLOJİ ANABİLİM DALI, BİYO-
KİMYA ANABİLİM DALI VE TIBBİ BİYOLOJİ ANABİLİM 
DALININ İHTİYACI OLAN 10 KALEM DEMİRBAŞ MALZE-
MELERİNİN TEMİNİ
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde 
bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.

c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : İstanbul Üniversitesi- Cerrahpaşa Rektörlüğü / Cerrahpaşa
Tıp Fakültesi Dekanlığı Taşınır Mal Süreç Yöneticiliği 
Demirbaş Deposu

ç) Süresi/teslim tarihi : Sözleşmenin imzalanmasına müteakip; cihazın teknik 
şartnamede detayları yazıldığı üzere İstanbul Üniversitesi-
Cerrahpaşa Rektörlüğü/Cerrahpaşa Tıp Fakültesi Dekanlığı
Taşınır Mal Süreç Yöneticiliği Demirbaş Malzeme Deposu-
na 16.12.2024 tarihine kadar teslim edilecektir.

d) İşe başlama tarihi : Sözleşmenin taraflarca imzalandığı tarihten itibaren başlar.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 14.10.2024 - 10:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
(e-tekliflerin açılacağı adres) : İstanbul Üniversitesi Cerrahpaşa Rektörlüğü / Cerrahpaşa

Tıp Fakültesi (Cerrahpaşa Yerleşkesi) Gider İdaresi Süreç 
Yöneticiliği Hastane Müdürlüğü Prefabrik Bina H Blok 2. Kat
İhale Salonu Cerrahpaşa- FATİH/İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat
dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.1.3. İhale konusu malın satış faaliyetinin yerine getirilebilmesi için ilgili mevzuat gereğince
alınması zorunlu izin, ruhsat veya faaliyet belgesi veya belgelerine ilişkin bilgiler:

Kapsam Dışı Beyanı
Kapsam Dışı Beyanı ile birlikte CE veya FDA veya TSE onayı
Refurbished Belgesi
Satış Sonrası Servis Hizmet Yeterlilik Belgesi veya Türk Standartları Enstitüsü Hizmet Yeterli-

lik Belgesi
Tıbbi Cihaz Durumu, Tedarikçi / Bayi Belgeleri
Tıbbi Cihaz Satış Merkezi Yetki Belgesi
ÜTS Kayıt Belgesi
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. Tedarik edilecek malların katalogları, broşürleri, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile teknik

şartnameye cevapları ve açıklamaları:
Katalog
4.3.2. Demonstrasyon yapılması istenmektedir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup yerli malı teklif eden istekliye ihalenin tama-

mında % 7 (yüzde yedi) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak,

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyat-

ların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda

geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2095400

TIBBİ CİHAZ SATIN ALINACAKTIR
İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ - CERRAHPAŞA REKTÖRLÜĞÜ 

/ CERRAHPAŞA TIP FAKÜLTESİ DEKANLIĞI

Gazze’deKİ soykırım ile yetinmeyerek Lüb-nan’a geçti. Durmayacağı aşikar!

ABD, İngiltere ve Avrupa Birliği ülkelerinin Lüb-nan'daki gerilimin tırmanmasına karşı yaptığı geçiciateşkes çağrıları devam ederken İsrail BaşbakanıBinyamin Netanyahu İsrail ordusunun Hizbullah'akarşı saldırılarını durdurmayacağını açıkladı.BM sistemi ise ölüyor. Cumhurbaşkanı Erdoğanbu konuda önemli açıklamalar yaptı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Birleşmiş Milletler 79.Genel Kurulu’nda yaptığı konuşmada, “Gazze’de sa-dece çocuklar değil, aynı zamanda Birleşmiş Millet-ler sistemi ölüyor, hakikat ölüyor. Batı’nın savundu-ğunu iddia ettiği değerler ölüyor. İnsanlığın daha adilbir dünyada yaşama umutları, tek tek ölüyor” dedi.Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Ancak üzülerek görü-yoruz ki son yıllarda Birleşmiş Milletler kuruluş mis-yonunu ifa etmekte yetersiz kalıyor. Giderek işlevsiz,hantal ve atıl bir yapıya dönüşüyor. 'Dünya BeştenBüyüktür' şiarının temsil ettiği değerlere, bugünler-de daha çok daha fazla ihtiyaç duyuyoruz" dedi.Cumhurbaşkanı Erdoğan, uluslararası barış vegüvenliğin imtiyazlı beş ülkenin keyfine bırakılmaya-cak kadar önemli olduğuna şahitlik edildiğini kayde-derek, İsrail’e yüklendi ve “Birleşmiş Milletler kürsü-sünden 'Birleşmiş Milletler Şartı'nı parçalayarak, birde utanmadan tüm dünyaya, vicdan sahibi tüm in-sanlara işte buradan, bu kürsüden meydan okudu-lar." ifadelerini kullandı.Cumhurbaşkanı Erdoğan, Gazze'de sadece çocuk-lar değil aynı zamanda Birleşmiş Milletler sisteminin,hakikatin, Batı'nın savunduğunu iddia ettiği değerle-rin, insanlığın daha adil bir dünyada yaşama umutla-rının tek tek öldüğünü kaydetti.Erdoğan’ın BM ile ilgili söylediklerini özelliklealıntıladım. Çünkü dediğim gibi oldukça önemli. BM,ABD olmadan hiçbir şey yapamıyor. ABD’de İsrail’ikoşulsuz destekliyor, silah veriyor. Tam bir çıkmaz. 

İnsanlık adına hiçbir işeyaramıyorlar. Birleşmiş Milletler (BM),20. yüzyılın ilk yarısında yaşa-nan savaşların ve barışa yöne-lik tehditlerin tekrarını önle-mek ve uluslararası barış vegüvenliği korumak amacıylakurulmuştu.Birleşmiş Milletler’in Antlaşmada beyan edilenamaçları:• Uluslararası barış ve güvenliği korumak;• hak eşitliği ve halkların kendi geleceğini belirle-me ilkelerine saygı göstererek milletlerarasındadostça ilişkiler geliştirmek;• uluslararası ekonomik, sosyal, kültürel, insanisorunların çözümünde işbirliği yapmak ve temel in-san hak ve özgürlüklerine karşı saygıyı teşvik etmek;• bu ortak çıkarların elde edilmesi hususundamilletlerarasında uyum sağlayıcı bir merkez olmakşeklindedir.BM’in yani ABD’nin şu an amacına baktığımızdada İsrail’in çıkarlarını korumak olarak karşımıza çıkı-yor.Tüm dünyaya karşı sadece İsrail’in menfaatleriönce geliyor.

Gazze’de 40 binden fazla insanın katledilmesininhiç bir önemi yok! Gazze’den sonra soykırıma Lüb-nan’da devam edilmesinin de hiç bir anlamı bulun-muyor. İsrail ne yaparda doğrudur. Şartsız, koşulsuzABD ve dolayısı ile BM’de bunu da kabul ediyor.Bu şartlar altında BM de  İsrail’in emri altındadırdiye rahatlıkla söyleyebiliriz. Cumhurbaşkanı Erdo-ğan, “Gazze’de sadece çocuklar değil BM sistemi deölüyor” derken çok doğru bir tespit de bulundu. Ölen çocuklar ile birlikte BM sistemi de yerle biroldu. Zaten yaşayan ölüden farksız olan bir sistem yer-le bir edildi. Bundan sonra iş vicdanlı ülkelerin sesini yükselt-mesine kalıyor. Sadece Türkiye ile olmaz. BM ileABD’ye karşı daha çok ses gerekiyor. Milletlerin bas-kısı çok önemli. Bir dönem artan baskılar ne yazık kiazaldı. Bu ses tekrar yükselir mi şimdilik bilinmezama dünyanın geleceğinin buna bağlı olduğunu söy-leyebiliriz.

ARZU 
ERDOĞRAL

BM de İsrail’in emri altındadır

Kurtuluş Savaşı sona ermiş, işgalci güçler çekil-miş, 24 Temmuz 1923 tarihinde imzalanan Lozan an-tlaşması ile Türkiye Cumhuriyeti’nin sınırları belirlen-miştir.  Ancak özellikle İngilizlerin ısrarı ve direnmesisonucu misakı milli sınırları içerisinde olan Musul,Kerkük ve çevresinin statüsü iki devlet arasında halle-dilmesi gereken bir mesele olduğu şayet Türkiye ve İn-giltere bu meseleyi çözemezlerse o zaman milletler ce-miyeti karara varacaktır, denmiş ve Musul Kerkük veçevresinin statüsü sonraki bir zamana ertelenmiştir.Oyun içinde ‘İngiliz oyunu’ vardır. 29 Ekim Cumhuriyet’in kuruluşunun üzerinden biryılı aşkın bir süre geçmiştir. Takvim yaprakları Şubat1925’i göstermektedir. Geçen bir buçuk yıllık süre içe-rinde İngiliz casusları boş durmamış Doğu Anadolu’daşeri hükümlere dayalı bir Kürt devleti kurmak için ge-rekli şartları hazırlamışlardır. Tarihte adından ŞeyhSaid İsyanı olarak geçen isyanın hazırlıkları büyük birgizlilik içerisinde olanca hızı ile devam etmektedir.Mehmet Zeki, Çapakçur, sonradan adı Bingöl olan ilçe-nin başöğretmeni olarak görev yapmaktadır. Türki-ye’nin ufuklarında ay yıldızlı bayrakla donatan 16. Türkdevleti olarak doğan bu yeni yönetimin ana ilkesi insa-nın insana kulluğuna son vermektir. Türkiye Cumhuri-yeti’ne bağlı vatansever, milliyetperver öğretmen Meh-met Zeki, yeni yönetim hakkında ilçenin ileri gelenle-riyle toplantılar yapar, yapılan toplantılara katılır. Top-lantılarda Cumhuriyet yönetiminin faziletlerini anlatır.Bu toplantılar esnasında gördüğü ve edindiği izlenim-lerle genç Türkiye Cumhuriyet’i ve onun kurucusu GaziMustafa Kemal aleyhinde bir büyük kalkışma ve isyanıntohumlarının atıldığını görür. Bu arada Cumhuriyet ve

onun kurucusu olan MustafaKemal’e karşı olduğunu gittiğiher yerde ve katıldığı her top-lantıda dile getiren Şeyh SaidÇapakçur’u ziyaret eder. ŞeyhSaid’in başını çektiği Cumhuri-yet düşmanı ayrılıkçı ve gerici güçler bir büyük isyaniçin var güçleri ile hazırlık yapmaktadırlar. MehmetZeki, yakından şahit olduğu bu durumu; Çapakçur Kay-makamı Hüseyin Hilmi’ye iletir. Kaymakam olanlar kar-şısında suskundur. Mehmet Zeki bu defa bu isyan hazır-lığını Genç Valisi İsmail Hakkı Bey’e iletir. Sonuç ala-maz. Üzgündür, kırgındır ama yılgınlığa düşmez. Budefa da ili ve ilçeyi atlayarak telgraflarla doğrudan An-kara’ya, Mustafa Kemal’e ulaşır. Çektiği üç ayrı telgraflaAnkara’nın dikkatini çekmeye çalışır. Ankara, Genç vali-sinden konuyla ilgili bilgi ister. Valilik verdiği bilgide“ihbarın asılsız olduğunu, öğretmenin bir ot ve samanmeselesi yüzünden iftira attığını” ileri sürer. ÖğretmenMehmet Zeki, asılsız suçlamalarda bulunduğu gerekçesiile önce başöğretmenlikten sonra öğretmenlikten alınırve mahkemeye verilir. Kendisinin katılmadığı yargılamasonucunda gerçek dışı suçlamalarda bulunduğu gerek-çesiyle üç ay hapis ve beş Osmanlı altını para cezasınaçarptırılır. Bu hükmün verildiği günden üç gün sonra,13 Şubat 1925’te Şeyh Said isyanı başlar. Şeyh Said vetaraftarları 16 Şubat 1925’te Genç valiliğini basar valiyive öteki görevlileri esir alır. “Emir-ül Mücahidin Mu-hammed Said Nakşıbendi” adı ile yayınladığı bildirilerle“dinin elden gittiğini” Türkiye Cumhuriyetine karşı ha-rekete geçilmesini için halkı ayaklanmaya çağırır. Devam edecek…

HADİ ÖNAL 

CUMHURİYET İLK ŞEHİDİ 
MEHMET ZEKİ DÜNDAR ALP (2)

Denizli'de vahşet: 10 
keçiyi kurşuna dizdiler

İstanbul'da İl Emniyet Müdürlüğünebağlı Kaçakçılık Suçlarıyla Mücadele Şube Mü-dürlüğü ekipleri, kaçakçılık suçunun önlenmesive şüphelilerin yakalanmasına yönelik çalışmabaşlattı. Kent genelinde yürütülen çalışmalarkapsamında Zeytinburnu'ndaki bir depodayurda kaçak yollarla sokulan cep telefonu akse-
suarlarının piyasaya sürüleceğini tespit edenekipler, belirledikleri adrese düzenlediklerioperasyonda 1 şüpheliyi yakaladı.Depodaki aramalarda, piyasa değerinin 150milyon lira olduğu belirtilen batarya, şarj aleti,şarj başlığı, kulaklık, ekran camı gibi 104 bin750 kaçak cep telefonu aksesuarı ele geçirildi.

104 bin 750 
kaçak cep 
telefonu 

aksesuarı 
ele geçirildi
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BOğAziÇi Üniversitesi Hukuk Fakültesi ÖğretimGörevlisi Dr. Hasan Basri Bülbül, Uluslararası CezaMahkemesi (UCM) Başsavcısı Kerim Han'ın, Netanya-hu için tutuklama talebine ilişkin süreci hızlandırmaçabasının ne anlama geldiğini AA Analiz için kalemealdı.***Uluslararası Ceza Mahkemesinde Filistin soruş-turması devam ediyor. 2015 yılında Filistin Devle-ti’nin Roma Statüsü’ne taraf olmasıyla başlayan süreçsonrası herhangi bir İsrailli yetkili için yakalama ka-rarı çıkarılmadı. Geçen yaklaşık 10 yıl, Mahkemeninyargı yetkisine sahip olup olmadığına ilişkin gariphukuki tartışmalarla harcandı.UCM, bulduğu her fırsatta Filistin meselesindeyargı yetkisinin varlığını tartışmaya açarak sürecinoldukça yavaş ilerlemesine sebep oldu. Örneğin, dö-nemin savcısı Fatou Bensouda, yargı yetkisinin varlı-ğından emin olmak için böyle bir zorunluluğu olma-masına rağmen Mahkemeden bir karar talep ederek,tüm paydaşları dinlemek için kamuoyundan görüştopladı. Bu sırada, Filistin’de apartheid, nekbe ve İs-rail saldırganlığı her geçen gün artarak devam etti.2021 yılında Mahkeme, Filistin’de işlenen suçlar-dan dolayı İsrail vatandaşları hakkında yargı yetkisi-nin olduğunu, dava devam ederken gözden geçiril-mek üzere, ilk etapta kabul etti. Bunun üzerine SavcıBensouda, görevi Kerim Han’a devretmeden önce Fi-

listin soruşturmasının açıldığını duyurdu. Ancak Sav-cı Han, göreve geldiği tarihten itibaren Filistin mese-lesine yeterince ilgi göstermeyerek gerekli bütçe, za-man ve emeği bu meseleye tahsis etmekten kaçındı.Örneğin, 2022 yılında Rusya’nın Ukrayna’ya saldırıla-rı sonrasında savcı hızlı bir şekilde harekete geçerekUkrayna ziyaretleri gerçekleştirdi, mağdurları dinledive soruşturma açıldıktan 1 yıl sonra Rusya DevletBaşkanı Vladimir Putin için yakalama kararı talepetti. Bu süre içerisinde Savcı Han, Filistinli insan hak-ları savunucularının ve mağdurların ısrarlı talepleri-ne rağmen Filistin’e ziyaret gerçekleştirme ve mağ-durları dinleme ihtiyacı duymadı. 7 Ekim sonrası Is-rail’in Gazze’de gerçekleştirdiği soykırıma varan sal-dırılar, UCM üzerinde ciddi bir kamuoyu baskısı oluş-turdu ve mahkemeyi eleştirilerin odağı haline getirdi.Nihayet Filistin soruşturması açıldıktan 3 yıl sonra,Mayıs 2024’te Savcı Kerim Han, İsrail Başbakanı Bin-yamin Netanyahu ve Savunma Bakanı Yoav Gallanthakkında yakalama kararı talebini mahkemeye sun-du. Bununla birlikte Han, 3 Hamas yetkilisini de liste-ye dahil etti. Ukrayna dosyasında savcılığın talebiüzerinden 1 ay geçmeden Putin hakkında yakalamakararı çıkaran Mahkeme, Netanyahu ve Gallant hak-kında 4 aydır hala bir karar veremedi. Zira Mahkeme,İngiltere’nin 10 Haziran 2024 tarihli bir başvurusuüzerine yine yargı yetkisinin olup olmadığının tartı-şılması gerektiğine hükmetti. Mahkemeye sunduğu

dilekçede İngiltere, Oslo Anlaşmaları çerçevesindeFilistin Yönetimi’nin İsrail vatandaşları tarafından iş-lenen suçlar bakımından yargı yetkisi uygulayamaya-cağını ileri sürerek, UCM’ye de böyle bir yetkiyi dev-redemeyeceğini iddia etti. Bunun üzerine Mahkeme,yine tüm paydaşlara görüşlerini sunması için belli birsüre tayin etti. Halbuki Mahkeme, daha önce OsloAnlaşmaları’nın soruşturmaya etkisini değerlendire-rek yargı yetkisinin varlığını kabul etti. İngiltere’nintalebi karşısında soruşturma aşamasında böyle birtartışmanın artık yersiz olduğuna karar vermesi bek-lenirdi. Ukrayna’da olduğu gibi hızlıca yakalama ka-rarı çıkarması gereken Mahkeme, yine anormal hu-kuki tartışmalara saplanarak meselenin aciliyeti kar-şısında gereken tedbirleri almakta gecikti.Açıkça belirtmek gerekir ki İsrail’in cezasız kal-ması Batılı güçler tarafından destekleniyor. AmerikaBirleşik Devletleri (ABD), İsrailli yetkililerin UCM’deyargılanmasının önüne geçmek için aleni bir şekildeUCM hakim ve savcılarını tehdit ediyor. Bununla bir-likte, İngiltere ve Almanya gibi diğer Batılı devletlerise daha yumuşak önlemlerle, yani uluslararası hu-kuku bir araç olarak kullanmak suretiyle İsrail’e karşıatılan adımları baltalama veya sürüncemede bırak-ma yolunu tercih ediyor. UCM ise en başından berizayıf devletlerde işlenen suçları soruşturmakla meş-gul oldu ve Batılılara karşı ihtiyatlı davrandı.Kerim Han, üst düzey Batılı bir yetkilinin kendisi-

ne UCM'nin "Afrika ve Putin gibi haydutlar için kurul-duğunu ve Batı ya da müttefikleri için olmadığını"söylediğini belirtirken önemli bir hakikate de dikkatçekiyor. Bu durum aslında Han'ın kendi söylemlerin-de de yer yer tebarüz ediyor. Han yaptığı açıklama-larda, Filistinlilerin eylemlerini "vahşi", "insafsız"veya "hunharca" olarak nitelendirirken, İsrail’in şid-det içeren çok daha ağır eylemlerini bu tür vasıflan-dırmalara hiç başvurmadan yalnızca ilgili hukuki çer-çeveyi hatırlatarak oldukça ihtiyatlı bir yaklaşımlaifade ediyor. Öfkesini daha ziyade Filistinlilere yönelt-tiği anlaşılan Han ve Mahkemenin şimdiye kadar za-yıfları daha fazla hedef alan geçmişi, bu dengesiz veölçüsüz tutumun yargılamalar sonucunda Filistinlileraleyhine çifte standarda yol açabileceği endişesineneden oluyor. Bununla birlikte Mahkeme Filistin’deyaşananların artık kendi meşruiyeti için bir turnusolkağıdına dönüştüğünün farkında olmalıdır. Bu bağ-lamda Savcı Han, geçen hafta Mahkemeye sunduğudilekçede Filistin’de devam eden ihlaller karşısındayakalama kararının en acil şekilde verilmesini talepetti. İsrail ise her zaman olduğu gibi Mahkemeyi he-def alarak talebi antisemitizm olarak nitelendirdi vebunun en büyük ahlaki utanç olduğunu iddia etti. 
[Dr. Hasan Basri BÜLBÜL Boğaziçi Üniversite-

si Hukuk Fakültesi Milletlerarası Hukuk Anabi-
lim Dalı Öğretim Üyesidir.]

Soykırımcı Netanyahu tutuklanacak mı?

ADEO Cyber Security şirketinde siber güvenlikuzmanı Ersin Çahmutoğlu, Lübnan'da Hizbullahüyelerine karşı çağrı cihazları üzerinden düzenle-nen saldırıyı AA Analiz için kaleme aldı.***Lübnan’da Hizbullah’ın üst düzey isimleri dahilbinlerce örgüt üyesinin kullandığı çağrı cihazları-nın patlaması hadisesi pek çok açıdan ilkleri barın-dırıyor. Çok sayıda kişinin ölümüne ve binlerce ki-şinin yaralanmasına sebep olan patlamaların nasılgerçekleştiği hala tartışılıyor. Öncelikle belirtmekgerekir ki böyle bir saldırının tarihte örneği olma-dı. Hem yöntem hem de kullanılan cihazlar açısın-dan bakıldığında hibrit savaş anlamında bir ilki ya-şıyoruz. Failin kim olduğu netlik kazanmadı elbet-te, ancak bugün hemen herkes olayın arkasında İs-rail’in olduğuna inanıyor. Uzun bir süredir Hizbul-lah ile olan savaş durumu bir yana kullanılan si-ber-elektronik saldırı yöntemi akıllara İsrail’denbaşkasını getirmiyor. Lübnan’da patlayan cihazla-rın, "pager" olarak bilinen çağrı cihazları olduğudaha olayın ilk sıcaklığında açığa çıkmıştı. Ancakcihazın üreticisi, niteliği ve teknik özelliklerinedair bilgiler ilerleyen saatlerde ortaya çıktı. Olayınilk saatlerinde binlerce kaynak patlayan cihazlarınMotorola marka çağrı cihazları olduğunu söylesede elde edilen görsellere bakıldığında bu cihazla-rın Tayvan merkezli Apollo firmasına ait GoldApollo AR924 olduğu anlaşıldı.Gold Apollo şirketi ise çağrı cihazlarını kendisi-

nin üretmediğini açıklayarak, marka lisansı verdik-leri "BAC" isimli firmayı işaret etti. Cihazların ince-lenmesiyle, saldırının nasıl gerçekleşmiş olabilece-ğine dair ihtimaller de konuşulmaya başlandı. Ön-celikle şunu belirtelim; bu tarz çağrı cihazları sa-dece metin mesajı iletme amaçlı kullanılan cihaz-lardır. Patlayan AR924 model cihazlar da telsizci-likte RX olarak bilinen yani sadece alıcı özelliğiolan cihazlardır. Bu cihazların çalıştıkları bir fre-kans aralığı vardır ve bir merkezden veya bir TXnitelikli cihazdan gelen çağrıyı yazılı mesaj olarakgösterirler. Hizbullah’ın kullandığı çağrı cihazları-nın nasıl patladığı tartışılırken, cihazların bir inter-net veya uydu bağlantısı olup olmadığı da değer-lendirilmişti. Bu cihazların sadece radyo frekanslailetişim kurduğu anlaşılınca, internet veya uydu-dan müdahalenin pek mümkün olmadığı da ortayaçıkmış oldu. Kaynaklara göre, Hizbullah üyelerin-den bazıları cihazların aşırı ısındığını fark ettikleri-ni söylemişti. Daha sonra cihazlara aynı anda gelenbir mesaj sonucu tüm cihazlar aynı zamanda pat-lamaya başlamıştı.Cihazların nasıl patladığına dair birden fazlasenaryo var ve bu senaryolar ihtimalleri de çeşit-lendiriyor. Öncelikle siber operasyon ihtimalinebakalım: Başta da belirttiğim gibi bu cihazlar inter-nete bağlı değildir. Ancak yine de siber müdahale-nin, düşük ihtimal de olsa mümkün olabileceğinibelirteyim. İsrail, üretim esnasında veya tedariksürecinde bu çağrı cihazlarının mikro denetleyici-

sine veya elektronik bir bileşenine zararlı yazılımyüklemiş olabilir. Bu yazılım, cihazın aldığı belirlibir mesaj sonrası pilin aşırı ısınması ve sonundada patlamasına sebep olabilir. Bu tarz internetebağlı olmayan cihazlarda uygulanabilecek siberyöntemlerden biri budur. 2010 yılında ortaya çı-kan Stuxnet Operasyonu bu konuda ilk akla gelenörnektir. Bu örnek, İsrail’in bu konuda neler yapa-bileceğini göstermesi açısından önemlidir.Diğer ihtimal de cihazların içerisine patlayıcıbir düzenek yerleştirilmesidir. Olayın ilk sıcaklığın-dan itibaren bu ihtimalin daha güçlü olduğunu gö-rüyoruz. İsrail istihbarat servisleri, bu cihazlar he-nüz Lübnan'a girmeden önce içlerine patlamayı te-tikleyecek bir düzenek yerleştirmiş olabilir. WallStreet Journal gibi kaynaklar bu cihazların yenisevkiyat olduğunu ve kısa bir süre önce Lübnan’ageldiğini belirtiyor. Ölüme ve yaralanmalara yol aç-masından dolayı cihaz içerisine patlayıcı yerleşti-rilmesi senaryosu daha kuvvetle muhtemeldir.Bir diğer ihtimal de cihazlarda yer alan bir açıksayesinde pillerin ısınmasını ve patlamasını sağla-yacak bir mesaj gönderilmesidir. Bir zamanlarönemli bir telefon üreticisinin cihazlarında, yaban-cı karakterlerle gelen SMS mesajı sonrası cihazla-rın kendi kendine kapanmasına yol açan bir açıkvardı. Hizbullah’ın cihazlarında da böyle bir açıkolması muhtemeldir. İsrail bu açığa, bir elektronikharp yöntemi olarak, radyo frekansla müdahaleederek tüm cihazlara mesaj göndermiş ve patla-

mayı tetiklemiş olabilir. İsrail’in geçmişte de Lüb-nan'daki operasyona benzer bir saldırı yaptığı bili-niyor. 1995 yılındaki bir operasyonda bir Hamasüyesine 15 gram patlayıcı içeren bir cep telefonuverilmiş ve şahsın cihazı kullandığı doğrulandık-tan sonra bu telefon uzaktan patlatılmıştı.Burada da İsrail'in önceden istihbarat aldığı vebüyük bir operasyona giriştiği görülüyor. Birkaç ayönce Hizbullah’ın üyelerine telefonları yasakladığıve çağrı cihazı kullanmayı zorunlu tuttuğu haber-leri çıkmıştı. Çağrı cihazlarıyla konum gibi bilgilergizli kalıyor. Görünen o ki İsrail, Hizbullah’ın buadımına karşılık olarak istihbarat operasyonu dü-zenledi. İsrail’in "siber-elektronik" destekli bu hib-rit operasyonu, radyo frekanstan başka hiçbir bağ-lantısı olmayan cihazların ne kadar riskli ve tehli-keli olabileceğini gösteriyor. Belki cihazın üreti-minde, belki de tedarik sürecinde cihazların içeri-sine patlayıcı yerleştirilmesi veya bir zararlı yazı-lım sızdırılması, pek çok basit elektronik cihazındünya için birer güvenlik tehdidi teşkil edebileceğidüşüncesine neden oluyor.
[Siber istihbarat, siber silahlar ve devlet

destekli (state-sponsored) siber operasyonlar
konularında çalışmalar yapan Ersin Çahmu-
toğlu, ADEO Cyber Security şirketinde siber
güvenlik uzmanı olarak görev yapmaktadır.]

Hizbullah'ın çağrı cihazları 
siber müdahaleyle mi patlatıldı
İsrail'in "siber-elektronik" destekli bu hibrit operasyonu, radyo frekanstan başka hiçbir 

bağlantısı olmayan cihazların ne kadar riskli ve tehlikeli olabileceğini gösteriyor

28ISTIKLAL-04.qxp_Layout 1  26.09.2024  20:25  Page 1



528 EYLÜL 2024 CUMARTESİEKONOMİ

Bankalararası Kart Merkezi (BKM) verilerine göre, kredi kartları, banka ATicaret Bakanı Bolat, "Dış talepte 
gözlenen zayıf seyre rağmen ihracatımızdaki artışlar devam ediyor" ihracatımız yüzde 2,3 artışla 22 milyar 
dolar oldu. Böylelikle en yüksek ağustos ayı ihracatı gerçekleşti." dedi. ve ön ödemeli kartlar ile temmuzda 
yapılan ödeme tutarı bir önceki yılın aynı dönemine göre yüzde 89 artarak 1 trilyon 421 milyar lira oldu. 

Türkiye un ihracatındaki 
şampiyonluğunu uzun 

yıllar sürdürecek 

İkinci el taşıt alışverişi ödemelerinde 

"zorunlu" dönem başladı 

En yüksek ağustos ayı 
ihracatı gerçekleştiUlusoy, Uluslararası Un Sanayicileri ve Hububatçılar Bir

liği Avrasya Bölge Başkanlığı tarafından Azerbaycan'ın 
başkenti Bakü'de düzenlenen "3. IAOM Avrasya Konferansı 
ve Sergisi" kapsamında, AA muhabirine açıklamalarda bu
lundu. 

Azerbaycan'ın Türkiye ile kardeş ülke olması, Hazar 
Denizi ile Karadeniz arasındaki Avrasya'nın merkezinde yer 
alması ve lojistik anlamda bir hub olarak öne çıkması ne
deniyle etkinliği burada düzenlediklerini dile getiren Ulu
soy, bu ülkenin özellikle konumundan dolayı gıda 
güvenliğine önemli katkılar sağladığını anlattı. 

Ulusoy, etkinlikte bu yıl sürdürülebilirliğin ele alındığını 
ve "Değişen İklimde Sürdürülebilir Gıda Güvenliği" motto
suyla düzenlendiğini kaydederek, "İklim değişikliğiyle ilgili 
birçok önemli konunun ele alınacağı Birleşmiş Milletler 
(BM) İklim Değişikliği Çerçeve Sözleşmesi 29. Taraflar Kon
feransı (COP29) bu yıl 1124 Kasım'da Bakü'de düzen
lenecek. Hem konumuzu belirlerken hem de Bakü'yü tercih 
ederken bu durum etken oldu." diye konuştu. 

 
"Bereketli bir tahıl sezonu geçirdik" 
Eren Günhan Ulusoy, sona eren tahıl hasat sezonunun 

bereketli geçtiğine işaret ederek, sözlerini şöyle sürdürdü: 
"TÜİK, birinci bitkisel üretim tahmininde 21 milyon ton

luk buğday üretimi tahmin etti. Arpa ve tahıla baktığımızda 
da 8,5 milyon ton ve 8 milyon tonluk tahminler görüyoruz. 
Genel olarak baktığımızda verimli ve bereketli bir sezon 
geçirdiğimizi söyleyebiliriz. Üretim rakamlarının sezonun 
sonunda bir miktar düşürülebileceğini tahmin ediyoruz, 
iklim şartlarında yaşanan değişimlerden dolayı. Enflasy
onun her alanda hissedildiği ve girdi maliyetlerindeki 
artışın hissedildiği bir dönemdeyiz. Fiyat olarak bak
tığımızda önceki yıllara göre çiftçimiz açısından daha düşük 
bir artışla karşılaştık. Ancak bunu dünya piyasasıyla 
karşılaştırırsak dünya piyasasının katbekat üstünde bir 
artış gerçekleşmiş oldu. Çünkü dünya fiyatları önceki se
zona göre oldukça düştü. 400 dolarlardan 220 dolarlara 
inen bir dünya fiyatı görmekteyiz buğdayda." 

Ulusoy, çiftçinin gelir artışı için verimin önemli bir para
metre olduğunu, maliyetlerden ve düşük fiyat artışından en 
az düzeyde etkilenmenin yolunun verimi artırmaktan 
geçtiğini söyledi. 

 
"Tarımsal üretim planlaması devrim niteliğinde bir 

karar" 
IAOM Avrasya Başkanı Ulusoy, gelecek sezonda Tarım ve 

Orman Bakanlığı tarafından hayata geçirilecek tarımsal 
üretim planlamasının öneminden bahsederek, şu değer
lendirmelerde bulundu: 

"Şu anda devrim niteliğinde bir gelişme yaşanıyor. Tarım
sal üretim planlamasına geçiyoruz ve bu planlamada kay
nakların doğru kullanımı için su, toprak ve pazar şartlarına 
göre, bölgesel olarak ürünlerin desenine göre teşvikler ver
ilecek veya verilmeyecek. Bu verimlilik için önemli bir adım. 
Bunun yanında iklim değişikliği şartlarına uygun dayanıklı, 
yerli ve milli tohumların kullanımı verimliliği artıracaktır. 
Tabii burada şunu belirtmem lazım, biz buğdayı nihai 
olarak tüketicinin kullanması için üretiyoruz. Yani tarladan 
sanayiciye, sanayiciden fırına, fırından tüketiciye... 
Tüketicinin isteklerini en iyi sanayici anlıyor. Dolayısıyla sö
zleşmeli tarım aracılığıyla sanayinin gerçekten ihtiyacı olan, 
tüketiciye en doğru ürünü sağlayacak olan, aynı zamanda 
ekim alanlarındaki iklim şartlarını karşılayacak olan to
humların kullanılması için sözleşmeli tarım oldukça önemli. 
Bu hem verimliliğe fayda sağlayacak hem de ürün kalitesini 
artıracak."

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, dış talepte gözlenen 
zayıf seyre rağmen ihracattaki artışın devam ettiğini 
belirterek, "Bakanlığımız ile Türkiye İstatistik Ku
rumu işbirliğinde üretilen ağustos ayı dış ticaret 
verilerine göre, ihracatımız yüzde 2,3 artışla 22 mil
yar dolar oldu. Böylelikle en yüksek ağustos ayı 
ihracatı gerçekleşti." ifadelerini kullandı. 

Bolat, sosyal medya hesabından yaptığı pay
laşımda, ağustos ayı dış ticaret verilerini değer
lendirdi. 

Zayıf dış talebe rağmen ağustosta ihracat rekoru 
kırıldığı bilgisini veren Bolat, söz konusu ay 
itibarıyla son 1 yıllık mal ihracatının 262 milyar 
dolarlık rekor seviyeye yükseldiğini bildirdi. 

Bolat, ağustosta ithalatın yüzde 10,7 düşüşle 27 
milyar dolara gerilediğini, son 1 yıllık ithalatın ise 
yüzde 8,3 ve 31 milyar dolarlık azalma ile 340,7 mil
yar dolara düştüğünü kaydetti. 

Ağustosta son 1 yıllık dış ticaret açığının yüzde 
33,6 düşüş ve 39,9 milyar dolar azalışla 78,7 milyar 
dolar olduğunu aktaran Bolat, "İhracatın ithalatı 
karşılama oranı 10,3 puan artışla Ağustos 2024'te 
yüzde 81,5'e, 9,1 puan yükselişle yılın 8 ayında 
yüzde 75,7'ye, 8,8 puan artışla son 1 yılda yüzde 
76,9'a yükseldi." değerlendirmesinde bulundu. 

Bakan Bolat, son 12 aylık cari işlemler açığının da 
Temmuz 2024 itibarıyla 19,1 milyar dolara ger
ilediğine dikkati çekerek, Mayıs 2023'teki 57 milyar 
dolara kıyasla 37,9 milyar dolarlık bir azalışın 
gerçekleştiğini belirtti. 

İhracattaki artış ve ithalattaki azalışın Türkiye'de 
makroekonomik istikrarı güçlendirirken büyüme 
kompozisyonunun, net ihracat katkısı temelli bir 
yapıya dönüşmesini sağladığını vurgulayan Bolat, 
bunun enflasyonun düşürülmesi çabalarına katkı 
verdiğini aktardı. 

Bolat, Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma Örgütü 
(OECD) tarafından açıklanan güncel tahminlere 
göre, Türkiye'nin önemli ticaret ortağı olan Avro 
Bölgesi'nde bu yıl yüzde 0,7 ile düşük bir büyüme 
öngörüldüğüne işaret ederek, şu değerlendirmede 
bulundu: 

"Dış talepte gözlenen zayıf seyre rağmen ihra
catımızdaki artışlar devam ediyor. Bakanlığımız ile 
Türkiye İstatistik Kurumu işbirliğinde üretilen ağus
tos ayı dış ticaret verilerine göre, ihracatımız yüzde 
2,3 artışla 22 milyar dolar oldu. Böylelikle en yüksek 
ağustos ayı ihracatı gerçekleşti. Yılın 8 ayında ihra
catımız geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 3,9 
artarak 170,8 milyar dolar olarak gerçekleşti. Ağus

tos itibarıyla yıllıklandırılmış ihracatımız geçen yılın 
aynı ayına göre yüzde 3,5 artışla 262 milyar dolara 
ulaştı." 

 
"Sürdürülebilir ihracat artışı için çalış

malarımızı sürdürüyoruz" 
Bakan Bolat, ithalatın yılın 8 ayında geçen yılın 

aynı dönemine göre yüzde 8,6 düşerek 225,7 milyar 
dolar olduğunu, aynı dönemde dış ticaret açığının 
yüzde 33,5 azalışla 54,9 milyar dolara gerilediğini 
bildirdi. 

Türkiye'nin katma değerli ve inovasyon odaklı 
üretimle küresel ticaretteki rekabetçiliğinin 
güçlendiğine vurgu yapan Bolat, şunları kaydetti: 

"Ticaret Bakanlığı olarak ihracat için destek pro
gramlarımız, yurt dışı ticaret diplomasi faaliyetler
imiz, yurt dışı temsilciliklerimiz ve dünyadaki güç 
konjonktürde bile cansiperane ihracat için koşturan 
ihracatçılarımızla beraber 'sürdürülebilir ihracat 
artışını' sağlamak üzere çalışmalarımızı azim ve 
kararlı şekilde sürdürüyoruz."

AA muhabirinin derlediği bil
giye göre, Güvenli Ödeme Sis
temi'nin kullanımı bugüne kadar 
ikinci el motorlu kara taşıtı 
ticareti faaliyetinde bulunan 
işletmelerin (oto galerilerin) 
satışlarında zorunluydu. Sistem, 
bugünden itibaren herkes için 
zorunlu hale geldi. 

İkinci el araç piyasasında 
güven ortamı oluşturması ve 
tüketici mağduriyetlerini ön
lemesi beklenen uygulamayla 
ödeme açısından alıcı ve satıcı 
arasındaki ihtilafların ve nakit 
taşıma, sahte para ve satış be
delinin ödenmemesi gibi risk
lerin ortadan kaldırılması 
hedefleniyor.Sistemde, önce 
satıcı güvenli ödeme sürecini 
başlatacak. Sonra alıcı notere 

gitmeden önce referans nu
marası ile parayı aracı kuruluşa 
yatıracak ve satışın onaylan
masının ardından güvenli 
hesapta bekleyen para anında 
satıcının hesabına geçecek. 

 
Türkiye Noterler Birliği ile 

sözleşme yapan bankalar sis
temde olacak 

Türkiye Noterler Birliği ile pro
tokol imzalayan banka, elek
tronik para veya ödeme 
kuruluşlarının hepsi sisteme 
dahil edilecek. Banka tarafından 
her bir işlem karşılığında satıcıya 
aktarılacak araç satış bedelinden 
mahsup edilmek suretiyle 105 
lira alınacak. Söz konusu ücretin 
52,5 lirası işlem katılım payı 
olarak Türkiye Noterler Birliğine 

aktarılacak. 
Satış işleminden cayılması 

halinde sistem üzerinden yapılan 
başvuru iptal edilebilecek ve alıcı 
tarafından yatırılan tutar ilgili 
banka, elektronik para veya 
ödeme kuruluşunca iade edile
cek. Başvuru oluştuktan sonra 
bilgilerde düzenleme yapılamay
acak. Bunun için mevcut başvu
runun iptal edilmesi ve yeni bir 
işlemin başlatılması gerekecek. 

 
Vatandaşlar "güvence"den 

memnun 
Güvenli Ödeme Sistemi'nin 

bugünden itibaren herkes için 
zorunlu hale gelmesiyle gözler 
uygulamaya odaklandı. Araç 
alışverişi için bugün notere ge
lenler, sistemi ilk kez kullandı.

Her insanın bir iç ve bir de dış Dünyası vardır. Ki
tapçı Baba olarak bilinen bu gariban Ahmet Sandal'ın 
da iç ve dış Dünyası vardır.  

1Kitapçı Baba'nın İç Dünyası: 
Ben Ahmet Sandal, “Dünya denilen bu iki kapılı bir 

handa, girdiği kapıdan çıkış kapısına doğru yürüyen 
ve yürürken tefekkür ve temaşa eyleyen bir garip yol
cuyum.” Öyle bir garip yolcuyum ki, “ilim, irfan ve hik
met” ile yol almaktayım. Ben bir evladım. Rahmetli 
Babamın ve Rahmetli Anamın evladıyım. Eş’im, 
baba’yım, dede’yim, kardeş’im, dayı’yım, amca’yım, 
memur’um, öğrenci’yim. Hayat şiarım “Ya öğrenen ol, 
ya öğreten ol, ya dinleyen ol ya da ilmi seven ol. Fakat 
sakın beşincisi olma. Yoksa helak olursun” Hadisi 
Şerif'i doğrultusunda yaşamaktır. Temel uğraşım ilim 
öğrenmek, ilim öğretmek, ilim dinlemek ve ilmi 
sevmektir. Hayat boyu öğrenci olduğumun şuurun
dayım ve öğrendikçe genç kaldığımın farkındayım. Bir 
insanın yaşlılığı için bedensel yaşının önemi yoktur. 
Yeni bir şey öğrenmeyen ve hayatında ilim ve irfan ol
mayan kişi yaşça genç de olsa yaşlıdır. Her daim yeni 
bir şey öğrenen ve hayatında her daim ilim ve irfan 
olan kişi yaşça ihtiyar olsa da genç sayılır. 

“Allah'a güven, çalışmaya sarıl ve elde ettiğin du
ruma razı ol.” Bu sloganı belki fark etmişsinizdir Üs
tadım Mehmet Akif Ersoy'dan aldım.  

Üstadımın şiiri şöyledir:  
“Allah'a dayan, say'e sarıl, hikmete ram ol.  
Yol varsa budur, bilmiyorum başka çıkar yol.”  
Biz de elimizden geldiğince çalışıyor ve çabalıyor, 

Yüce Rabbimize en başta istinat ediyoruz ve elde et
tiğimiz sonuca rıza gösteriyoruz. 

 
“Akıbet iyilerin ve doğrularındır” müjdesi her daim 

ruhumu besler ve geleceğe umutla bakmamı sağlar. 
Gerçekten de “niyet iyi, akıbet iyi” bizim düsturumuz
dur. 

Sessizsedasız, reklamsızgösterişsiz ve kimseye 
zarar vermeden, ancak mümkün olduğunca çok var
lığa, çok kişiye, canlı, cansız nice varlığa fayda sağlayıp 
şanşerefle bu Dünya'dan ayrılmaktır temel mak
sadım ve temel arzum.  

“Şu gök kubbede hoş sada bırakmak” en çok iste
diğim bir durumdur.  Geldik ve gidiyoruz. Ne gelmek 
elimizde, ne de gitmemek elimizde. Bu bilinçle 
gelmek ve gitmek arasındaki bu hayatta en güzel ve 
en faydalı işleri yerine getirerek ayrılmak istiyorum 
bu Dünya'dan. Olur inşallah. Tabi, çalışmak ve çabala
mak benim en temel düsturumdur. “Kader, gayrete 
aşıktır.” Bu düşünceyle, insanlığa ve canlıcansız 
Dünya'daki tüm varlığa fayda sağlayacak hizmetler 
gerçekleştirmek. Bu hizmetleri şair yazar, kamu yöne
timinde denetçi ve yönetici olarak yerine getirmek 
istediğim gibi ileride nasip olursa siyaset alanında da 
hizmet etmek istiyorum. 'Hak ve Halk için siyaset 
şiarımdır.' Hak adına ve Halk namına düşündüğüm 
siyaseti, adalet içerisinde yerine getirmek isterim. 

Adalet, ahlak ve doğruluk üzere yaşamak, sırati 
müstakim üzere ilerlemek. Hayatta en güzel ve en is
tenilecek durum, Sıratı Müstakim üzere yaşamaktır. 
Yüce Rabbim inşallah nasip eylesin. Bu hedefin 
peşinde koşuyorum. Koşmak değil esasında, o hedef 
için ilerliyorum. Yavaş yavaş, kendinden emin bir şek
ilde yürüyorum. “Niyet iyi, akıbet iyi” düsturundan 
kuvvet alıyorum. 

Milli ve manevi yükselişimizi sağlayan, köklerimiz
den gelen ananelerimiz ve hoşgörü, sevgi, iyilik ve 
doğruluk, misafirperverlik, menfaatsiz davranışlar, 
yardımseverlik ve dayanışma duygularımız mühimdir. 
Değerlerimize sahip çıktıkça ve çocuklarımız ile genç
lerimize bu değerleri aşıladıkça geleceğe umutla 
bakarız. 

Kitapçıbaba’nın iç Dünyası olarak şu hususu da 
açıkça belirtmek istiyorum. Ben Kitapçıbaba Ahmet 
Sandal, “Vatanın ve Milletin dirlik ve birliğine yönelik 
ihaneti asla affetmem.” “İnsanın şahsiyet, namus ve 
karakterine yönelik her türlü saygısızlığı asla affet
mem.” “Dinime, vatanıma ve milletime yapılan 
saygısızlığı asla affetmem, ancak, şahsıma yapılan 
kusurları, eğer namus, iffet ve şahsiyetime bir saldırı 
değilse affedebilirim.” “Namus, iffet ve şahsiyetime 
saldırıları asla affetmem.”  

Kitapçıbaba olarak şunu da belirteyim. Kendimi 
hiçbir zaman dört dörtlük ve asla mükemmel 
görmem. İnsanız, beşeriz, şaşarız ve zaaflarımız el
bette var. Bazı kusurlarımdan şikayetçiyim. Aceleci 
tavrımı daha temkinli ve daha dikkatli olacak şekilde 
değiştirmek isterim. Ayrıca daha çok kitap okumayı, 
daha çok tarihi bilgilerle donanmayı isterim. Daha 
sabırlı olmayı, daha çok tefekkür ehli olmayı isterim. 

Şimdi de Kitapçıbaba Ahmet Sandal'ın dış 
Dünyasını tanıyalım.  

2Kitapçı Baba’nın Dış Dünyası: 
Şimdisizlere memleketim ve doğum yerim ile 

yaşadığım yer hakkında bilgi vermek isterim. Tabii bu 
çerçevede ailem, sülalem hakkında da bilgi vereceğim.  
Memleket olarak doğduğum yeri sorarsanız Pazarcık. 
Kahramanmaraş'ın şirin bir ilçesi. Pazarcık'a, Kahra
manmaraş'tan gelmişiz. Aslımız Kahramanmaraş'lıdır. 
1965 yılında doğdum. Sandalzade olarak bilinen, tari
hten beri Alimleri ve Hocaları ile tanınan bir aileye 
mensubum. 7 kardeşin üçüncüsüyüm. Annem Besni'
lidir. Annem 2007 yılında vefat etti. Allah (cc) rahmet 
eylesin. Canım Annem, birçok Anadolu kadını gibi 
çileli bir hayat yaşadı. Babam elinden emektar bir 
kişiydi. Hayatı boyunca hep çalışarak yaşadı. Babam 
geçimini Marangozlukla sağlardı. 2 yıl önce vefat etti. 
Allah (cc) rahmet eylesin. Babam gibi Ben de el sanat
larıyla ilgilenmeyi ve marangozluk mesleğinde ürün
ler üretmeyi çok isterdim. Ancak, elim el 
sanatkarlığına yatkın değil. Sanatkar olamadığımız 
için okuduk. Pazarcık Lisesi'nden sonra Ankara 
Üniversitesi Siyasal Bilgiler Fakültesini bitirdim.  

Çocukluğumdan beri edebiyata ve özellikle de şiire 
karşı ilgim vardır. Şiire 13 yaşında başladım. Ortaokul, 
lise, üniversite yıllarında çok şiir yazdım. 1987 yılında 
memuriyete başlayınca biraz mola vereyim dedim. Bu 
mola uzun sürdü. Yazmaya tekrar 2000'li yıllardan 
sonra başladım. Bu tarihten sonra edebiyat alanındaki 
çaba ve çalışmalarımı artırdım. 28 adet kitap çıkart
tım. (Yıl sonuna kadar 2 kitap daha çıkartacağım in
şallah. Yayınladığım kitapları, dostlarıma, etrafıma, 
sağıma soluma, yolda yolakta rastgele gördüklerime 
hediye ettiğim için adım Kitapçıbaba’ya çıktı.) 

Kitaplarım birçoğu şiir kitabıdır. Ayrıca kişisel 
gelişim ve roman tarzı kitaplarım da vardır. Ayrıca, 
fertlerde içsel gelişim ve ruhi olgunluk sağlayacak 
görüş ve düşüncelerimi de çeşitli yayın vasıtalarıyla 
topluma aktardım. Kamu yönetiminin geliştirilmesi, 
adil idare, ahlaklı nesil meydana getirme, ailenin 
güçlendirilmesi, temiz ve güzel çevrede yaşamak için 
gerekli olan şartlar hususunda da eserler, çalışmalar 
gerçekleştirdim. Elhamdülillah, bu doğrultuda birçok 
kitap yayınladığım gibi, makale ve köşe yazısı da 
yazdım. Onlarca seminer ve konferans sundum. 
Yukarıda da belirttim. Edebiyat ve şiir konusunda, ta 
çocukluk yıllarıma giden ilgi ve sevgim vardır. Evliyim. 
Mehmet, Ebru Nur ve Abdurrahman Taha isminde üç 
çocuk babasıyım. Ahmed Fuad ve Zeynep Ebrar is
minde iki torunum var. Maşallah. 

Biraz da hobilerimden, şahsi heyecan duyduğum ve 
yapmaktan hoşlandığım özelliklerimden bahsedeyim. 

Yüzme, müzik dinleme, sportif faaliyetler yanında, 
avcılığa karşı olsam da balık tutmayı severim. Bunlar
dan başka kitap okumak benim en büyük hobimdir. 
Yazı yazmak da zaten ruhumuzda var. Bunların 
yanında tefekkür ve temaşa, yani Dünya'yı temaşa ve 
hayatı tefekkür ben de önemli bir alışkanlıktır. Çocuk
ların ve gençlerin mutlu olduğu ve geleceğe umutla 
baktığı bir Ülke en büyük hayalimdir. Bunun için 
öncelikle eğitimde ve toplumsal alanda köklü reform
lar (özgürlük, demokrasi, ekonomik ve kültürel 
kalkınma hamleleri) düşünmekteyim. Sanayi ve 
teknoloji ile tarım ve gıda alanlarında ilerleme sağla
malıyız, enerji kaynaklarımızı çoğaltmalıyız. Savunma 
sanayimizi güçlendirmeliyiz. Bunlar üzerine pro
jelerim var. 

Şu anda bir kamu kurumunda denetçiyim. Yönetici 
olmak isterdim. Denetçilerin eğer uhdelerinde ehliyet, 
liyakat ve ilim var ise başarılı birer yönetici olacak
larına inanıyorum. Yüce Rabbim bizlere adil yönetim 
nasip eylesin. 

İşte iç ve dış Dünyamı böyle özetledim. 
Şimdi iç Dünyamı ve dış Dünyamı niye yazdığımı 

merak ettiniz değil mi? 
Tek cümleyle cevap vereyim: “Devamlı gözümün 

önünde bunlar bulunsun ve beni tanımak isteyenler 
de böylece tanısın.” 

Yani bütün bunları öncelikle kendime bir hatır
latma babında yazdım. Okumak isteyenler de okusun 
diye yazdım. 

Kendimi tanıttığım bu yazının sonunda daha yakın 
zamanda yaşadım bir karşılıklı konuşmaya yer veriy
orum.  

Bir camii imamına yazdıklarım kitaplardan bahset
tim ve kendisine kitaplarımı hediye ettim. İmam "sen 
bu işe iyi merak sarmışsın" dedi. "Hayır Efendim 
merak sarmadım. Ben bu işi bir görev bildim" dedim. 
İmamın ağzı açık kaldı. 

Evet, kitap benim bir merakım değil görevim. 
Ondan dolayı adımız Kitapçıbaba’ya çıktı. (Bu isim el
bette birden bire değil, zaman içerisinde bizi takip 
eden arkadaşlarımız tarafından layık görüldü.) 

Evet, Kitapçıbaba’nın görevi kitap yazmak ve onları 
herkese hediye etmektir.  

Bu görev yanında hepimizin en büyük görevi şu 
ayeti kerime’de belirtilen emre uymaktır.  

“Öyleyse emrolunduğun gibi dosdoğru ol.” (Hud 
Suresi, 112)

AHMET SANDAL 
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KİTAPÇIBABA'NIN 
İÇ VE DIŞ DÜNYASI

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, ABD 
ziyareti kapsamında yaptıkları görüşmelerde 
Orta Vadeli Program'ın sonuçlarını ve gelecek 
dönem yol haritasını yatırımcılar ve uluslararası 
kuruluşlarla paylaştıklarını belirterek, güçlü, 
büyük, dinamik ekonomisi ve stratejik konu
muyla Türkiye'nin yatırım çekme potansiyelinin 
yüksek olduğunu bildirdi. 

Şimşek, sosyal medya hesabından yaptığı pay
laşımla ABD ziyaretini değerlendirdi. 

 
ABD'deki "yoğun ve verimli" toplantıları 

tamamlayarak yurda döndüklerine dikkati çeken 
Şimşek, "Görüşmelerimizde programımızın 
sonuçlarını ve önümüzdeki dönem yol harita
mızı yatırımcılar ve uluslararası kuruluşlarla 
paylaştık. Güçlü, büyük, dinamik ekonomisi ve 
stratejik konumuyla ülkemizin yatırım çekme 
potansiyeli yüksektir. Bu potansiyele ulaşmak 
için program kazanımlarımızı kalıcı hale getire
cek ve yatırım ortamını daha da iyileştirecek 
politikalarımızı kararlılıkla uygulamaya devam 
edeceğiz." ifadelerini kullandı.

Ülkemizin yatırım 
çekme potansiyeli 

yüksektir
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İslam ÖZKAN
Gülay ADIGÜZEL

Dünya gerçekten 5’ten büyük ola-bilir mi?Gönül ister ki 5’ten büyük bir dün-ya mümkün olsa ama verilere bakıncadünyanın maalesef 5’ten büyük olma-dığını görmekteyiz.Nüfus, ekonomik veriler ve sanayi-leşme ülkelerin gücünü ortaya koyanbelirgin verilerdir.Dünya politikasına yön veren ülke-lere baktığımızda devasa ekonomileriolan güçleri görüyoruz. Eğer parayave silaha sahipsen dünya politikala-rında söz sahibi olabiliyorsun. Maalesef gerçek olan bu! Şunu demek istiyorum; BM Güven-lik Konseyinde veto yetkisine sahipbeş daimi ülke olan amerika Birleşik
Devletleri, rusya, Çin, Fransa ve
Birleşik krallık aynı zamanda dün-yanın en çok silah üreten ve pazarla-yan ülkeleridir. Aynı zamanda da güç-lü ekonomileri ve sahip olduklarıuluslararası şirketleri ile masaya otur-duklarında dengeleri altüst edebile-cek sıklettedirler.  

Biraz detaya girmek lazım. Nüfusolarak incelediğimde:Yaklaşık olarak ABD (335 milyon800 bin), Rusya (146 milyon 100bin),Çin (1, 5 milyar), Fransa (68 milyon600 bin) ve Birleşik Krallık (68 mil-yon)’ta toplam nüfus 2 milyar 100 bin
civarı. 5 ülkenin barındırdığı insan sa-yısı azımsanmayacak kadar değerli. Bunun dışında Çin ve Rusya hari-cindeki diğer üç ülke, küresel zengin-
likleri ile dikkat çeken G7 içerisindeyer almaktadır. Çin ve Rusya için iseaynı şeyi Şanghay İşbirliği Örgütününen değerli üyeleri olması nedeniylesöyleyebilirim.Gayri safi yurtiçi hasıla (GSYİH),bir ülke veya ülkeler tarafından belirlibir zaman diliminde üretilen ve satı-lan tüm nihai malların ve hizmetlerinpiyasa değerinin parasal bir ölçüsü-dür. GSYİH’leri açısında baktığımızda:ABD: 23.3 trilyon dolarÇin: 17.71 trilyon dolarFransa: 3.130 trilyon dolarBirleşik Krallık 3.2 trilyon dolar

Rusya 2 trilyon dolarYukarıdaki rakamları kıyaslamaaçısından Türkiye’nin verisini de be-lirtmek isterim. Türkiye 2023 itibariy-le 1.024 milyar dolarlık GSYH ile 17.büyük ekonomiye sahip bir ülkedir. 5 ülke efsanesi bu kadarla sınırlıdeğil. Dünya altın Konseyi (World GoldCouncil-WGC) tarafından açıklanan ra-pora baktığımızda yine bu ülkelerinciddi manada altın rezervlerini açık arafarkla ilk sıralarda görmekteyiz. Küresel ticaretin büyük bir bölü-münü kontrol eden, uluslararası yatı-rımları yönlendiren ve global finansistikrarının sağlanmasında önemli et-kiye sahip ülkeler, genel olarak dünya-nın en büyük ekonomileri olarak sınıf-landırılır. Güçlü ekonomilerin kürese-le etkisini sadece finansal olarak değilsosyal - kültürel alanlarda ve hattadünya politikaları belirlemede gör-mekteyiz. Fortune Global 500 olarakbilinen en değerli şirketler sıralama-sında yine bu ülkelerin ağırlığını gör-mekteyiz. Devam etmek istiyorum. Aynı zamanda isimi anılan beşülke savunma ve silah sanayide dedünyada söz sahibidirler. Silah ticare-tinin lokomotifi bu ülkelerdir. Birazdaha ayrıntıya girdiğimizde ilaç ve
kimya sanayisinde de söz sahibi ol-duklarını görmekteyiz. 

yeraltı ve petrol kaynakları dakendilerine bağlı çok uluslu şirketleri-

nin emrinde olduğu biliniyor. Kısacaneredeyse tüm sektörlerde etin ve et-kililer. Durum böyle dostlar…Şimdi nasıl dünya beşten büyükolacak! Bu mümkün müdür?PARA - SİLAH ve zengin nüfusa sa-hip olduğun sürece dünyada politikaçizebilirsin. Şuan BM Güvenlik konse-yindeki manzara budur! Evet, Sayın Erdoğan’ın da altını çiz-diği gibi “Daha adil Bir Dünya müm-
kün”…Ancak kolay değil. Merkeze insanıve insani değerleri koymadıktan son-ra maalesef mümkün değil. BirleşmişMilletlere üye ülkeler Siyonizm’in kuk-lası rolünden sıyrılmalı ve Türkiye’ninfitilini yaktığı “Dünya 5’ten Büyük-
tür” şemsiyesi altında bir araya gel-melidirler. Adaletsizlik, yolsuzluk, mülteci kri-zi, dünyanın Orta Doğu’da yaşananla-ra seyirci kalması, uluslararası terö-rizm ve İslamofobi başta olmak üzereküresel sorunlara seyirci kalmak yeri-ne ortak misyon ve aksiyon belirleme-lidirler. Tek başına Türkiye’nin 5 küreselgüce kafa tutuyor olması, racon kesi-yor olması aksi halde sonuçsuz kala-caktır. 5 ülke de dâhil, dünya kamuo-yunun vicdanına dokunmak onlarlaortak paydalar geliştirmek ile ancaksonuç almak mümkündür. 

CEMAL DURUK

DÜNYA GERÇEKTEN
5’TEN BÜYÜK
OLABİLİR Mİ?

CumhurBaşkanı Recep TayyipErdoğan, gazetecilere yaptığı açıklama-da, New York’ta BM Genel Kurulu’na hi-tabının yanı sıra birçok temas gerçek-leştirdiklerini anlattı. BM Genel Kuru-lu’ndaki konuşmasında, küresel barış vegüvenliğin korunması açısından önemtaşıyan temel meselelere değindiğiniifade eden Erdoğan, “Gazze’de kötüle-şen insani krizin üzerinde özellikle dur-dum. Yaklaşan kış mevsimi öncesindeFilistin’e yönelik yardımları mutlaka ar-tırmamız gerektiğini, bunun için iş birli-ği içinde çalışmamız, İsrail üzerindekibaskıyı yoğunlaştırmamız gerektiğinitüm görüşmelerimde muhataplarımaifade ettim.” dedi. Gazetecilerin Cum-hurbaşkanı Erdoğan’a yönelttiği sorularve Erdoğan’ın verdiği yanıtlar şöyle:
7 Ekim’in yıl dönümüne çok az bir za-

man kalmışken, Filistin’de 41 bin insanın
ölümü ortadayken, Birleşmiş Milletler
nezdinde İsrail'i engelleyecek somut bir
adımın atılamamış olmasını, liderler dü-
zeyinde ortak bir itirazın yükselmemesini
nasıl değerlendiriyorsunuz? İsrail Ulus-
lararası Adalet Divanı'nda yargılanırken
Netanyahu buraya geliyor. Genel Kurula
katılması, konuşma yapması bekleniyor.
Bu çelişkiye yorumunuz ne olur?Filistin'de soykırım yapmış bir suç-lunun Birleşmiş Milletler çatısı altındayer alabilmesi gerçekten bir utanç vesi-lesidir. Bu, vahşice katledilen bebekle-rin, çocukların, annelerin, babaların Bir-leşmiş Milletler görevlilerinin, gazeteci-lerin ve daha nicelerinin hatıralarınaihanettir. Dün, bizim Birleşmiş MilletlerGenel Kurulu konuşmamızın akabindeİsrail delegasyonunun tavırlarına dikkatettiyseniz, çok garip bir tavır içindeydi-ler. Çünkü kendilerini savunacak halleriyok. Duruşları zaten bunu gösteriyor. Bunedenle biz herkesi tarihin doğru tara-fında durmaya çağırdık ve çağırıyoruz.Mazlumla zalimi, katille maktulü ayıra-mayan ve her birine hak ettiği muame-leyi yapamayan bir düzen, çürümeyeyüz tutmuş demektir. Birleşmiş MilletlerGenel Kurulu ya o katile hak ettiği gibidavranır ya da bu utanç verici durumBirleşmiş Milletler tarihine bir kara lekeolarak geçer. Maalesef olacak olan dabudur. İsrail, Birleşmiş Milletler kararla-rına zerre saygısı olmayan, BirleşmişMilletler’in ilkelerini defalarca çiğnemişbir devlettir. Böyle bir devlete gerekendersi yazılı ve görsel materyallerle ver-mek, inanıyorum ki en önemli görevdir.

Birleşmiş Milletler 79 yıllık tarihinde
ilk defa kendi geleceğini masaya yatırı-
yor. Bu, bir anlamda Birleşmiş Milletlerin
dünya düzeninde bir karşılığının olmadı-
ğının artık resmen kabul edildiği anlamı-
na geliyor. Siz ise 2005 yılındaki ilk hita-

bınızda, Birleşmiş Milletlerin reform yap-
ması, yapısını değiştirmesi gerektiğini
vurgulamıştınız. Aradan geçen 20 yılda
Birleşmiş Milletlerin dünyanın adaletini
ve barışını tesis edemediği bir kez daha
ortaya çıkmış oldu. Gelinen bu noktayı
nasıl değerlendiriyorsunuz? Fransa Cum-
hurbaşkanı Emmanuel Macron da ben-
zer bir eleştiride buluşmuştu geçtiğimiz
günlerde. Gelecek tartışılıyor. Gelecek
çoktan geçmiş olabilir mi?Birleşmiş Milletler, savaşları önlememisyonunu yerine getiremeyen, kimse-ye söz dinletemeyen, kendi görevlilerinidahi koruyamayan ve onları öldüren İs-rail'den hesap soramayan bir pozisyon-dadır. Nitekim dün Birleşmiş MilletlerGenel Sekreteri Antonio Gueterres ileyaptığımız görüşmede bana kayıp raka-mını verince gerçekten çok şaşırdım.Ciddi sayıda Birleşmiş Milletler görevlisişu anda İsrail'in katliamlarına kurbangitti. Birleşmiş Milletler, güçlünün haklıolduğu bir düzene bekçilik yapan bir ya-pıya dönüşmüş ve işlevselliğini yitirmişdurumdadır. Mevcut düzende BirleşmişMilletler Güvenlik Konseyinin dokunul-maz beş üyesi, istediğini acımasızca ya-pabiliyor. Zaten geçici üyelerin herhangibir fonksiyonu yok.  Konseye geçici üyeolarak alınan devletler orada idare edili-yorlar. Peki bu daimi üyeler nerelerden?Asya, Avrupa, Amerika… Dini noktadada dünyada Müslüman ülkelerin sayısıbelli, ama Müslüman ülkelerden hiçbiridaimi üyeler arasında yer almıyor. ŞimdiAfrika daimi üyelik istiyor. Peki Birleş-miş Milletler Güvenlik Konseyinde Afri-kalıya yer var mı, yok. Japonya üyelik is-tiyor mu, istiyor. Peki yer var mı, yok.Avrupa'dan Almanya istiyor. Almanya'yada yer yok. Türkiye olarak biz de istiyo-ruz. Bize de yer yok. Niye? Türkiye ola-rak biz, Almanya, Japonya burada istedi-ğini alamayan ülkeler konumunda. Bizhaklı talebimize devam edeceğiz. SayınGuterres de yaptığımız görüşmede bizehak verdi ama bu hakkı teslim etmekgibi bir güçleri, bir imkanları da yok.

Birleşmiş Milletler hitabınızda da ifa-
de ettiniz, İsrail, Gazze'den sonra Lüb-
nan’a da saldırmaya başladı. Bunu, İsra-
il'in aslında savaşı bölgeye yaymaya ça-
lıştığına bir delalet olarak değerlendirdi-
niz. Bir de İran'ın İsrail'e vermek istediği
cevap hakkının mahfuz olduğuna dair
yaklaşımı var. Bunu da katarak olası böl-
gesel bir savaş durumunda Türkiye'nin
pozisyonu, durduğu yer nasıl olur? Nasıl
bir aksiyon alır ya da almaz?Her şeyden önce burada çok ciddibir travma yaşanıyor. Bu travmada acıyıçeken maalesef Lübnan halkı. BugünLübnan'ın güneyinin tahliyesini izledim.Çok acımasız bir tablo var.  Herkes atarabalarında ve çoluk çocuk bölgeyiboşaltıyorlar. Hakikaten canımız yanı-yor. Bu kadar acımasız, bu kadar kor-kunç bir tabloyla bölgemiz karşı karşıya.6 milyon nüfusu olan Lübnan’dan sözediyoruz. Bu insanlar nereye, nasıl kaça-caklar? Oralarda nasıl yaşam sürdüre-cekler? Bunlar aç, açıkta, giyim kuşamyok araçlarında. Battaniyeleri, neleribuldularsa onları, yanlarına alıp bölgeyiterk ediyorlar. Bu Lübnan, rahmetli Re-fik Hariri'nin döneminde bir başka Lüb-nan'dı. Çok daha zengindi, güçlüydü.Ama şu anda artık o Lübnan kalmadı.Şimdi Lübnan'ın yeniden kendine gel-mesi için onlara imkanlar sağlayacağız,bu durumu yeniden nasıl aslına dönüş-türeceğiz onu düşüneceğiz? Temenni-miz odur ki Lübnan bir an önce bu trav-mayı atlatsın. Bugünkü televizyon ya-yınlarında izlediğim kadarıyla Lüb-nan'ın durumu çok kötü. Rabbim yar veyardımcıları olsun. Diğer taraftan İsrailbir rüya görüyor, o rüyasını gerçekleştir-mek için bölgemizdeki halkların yaşam-larını kabusa çevirmeyi de göze almışgibi görünüyor.  Zamanında Hitler de birrüya görmüştü ve o da çeşitli milletleremensup halklara kabus yaşatmıştı. Neti-cede gördüklerinin bir rüya olduğununet bir şekilde anladı. Er ya da geç günü-müzün Hitleri Netanyahu da bu gerçek-le yüz yüze gelecek. Herkesin bir planı

var ama biz inanıyoruz ki Allah’ın da birhesabı var.
Ukrayna Devlet Başkanı Zelenskiy’i

kabul etmiştiniz. Ukrayna Cumhurbaşka-
nı'nın daha önce olası bir barış konferan-
sında aralarında Türkiye'nin de olduğu
ülkelerle istişareler yapıldığını söylediği-
ni biliyoruz. Ukrayna barış konferansı ile
ilgili konu gündeme geldi mi? Eğer böyle
bir durum olursa, olası bir barış konfe-
ransı Türkiye'de mi yapılacak?Biz bu konferansın içinde yer alma-ya hazır olduğumuzu söyledik. Bu konu-da yine aynı şekilde gerek Dışişleri Ba-kanı Hakan Fidan gerek istihbarat teşki-latımız onlarla irtibat halinde olacaklar.Temennimiz odur ki bölgeye bu barışıgetirebilme noktasında Türkiye olarakbiz bu işin bir yerinde yer alırız. Biz Uk-rayna-Rusya savaşında adil bir barışıbelki de en çok arzulayan ülkeyiz. Elimi-zi taşın altına koymaktan çekinmedik vebarış için çabalıyoruz. Bu savaşın diplo-masi ve diyalog yoluyla sona ermesimümkündür. Yeter ki sorunları bu yollaçözebileceğimize hem savaşan taraflarhem diğer aktörler inansın. Şu andamaalesef buna yakın değiliz. Biz hemUkrayna hem Rusya tarafıyla görüşebili-yor olmamızı barışa giden yolda biravantaj olarak görüyoruz.

Son süreçte Türkiye'nin BRICS gibi
Güneydoğu Asya Ülkeleri Birliği gibi fark-
lı alternatif küresel ortaklıklar içine gir-
mek noktasına gayretlerini arttırdığını
görüyoruz. NATO üyesi olan Türkiye’nin,
BRICS üyesi olmasına dair eleştiriler oku-
duk. Bu anlamda BRICS’e üye olmak nok-
tasında olumlu ya da olumsuz gördüğü-
nüz öngörüleriniz nelerdir?Her şeyden önce bizim BRICS veASEAN’da yer almamız, buralarda gö-rünmemiz, inanıyorum ki bölgelerinaritmetiğini de değiştirecek. Çok dahafarklı bir yapının inşasına vesile olacak.Orta Asya, Rusya, Baltık bölgesi ya daUzak Doğu ile ilişkilerimiz kadar KıtaAvrupası ve Amerika ile de bağlarımızınbulunduğunu bir kenara koyamayız.Aynı şekilde Arap coğrafyası ve Körfezülkeleriyle köklü bir geçmişimiz bulu-nurken Afrika ile de yakın ilişkilerimizmevcut. Netice itibariyle bulunduğumuzcoğrafya ve binlerce yıllık geçmişimizbizi böylesine çeşitli bir ortaklık mima-risi oluşturmak için teşvik ediyor. Biz birNATO ülkesiyiz diye Türk dünyası ve İs-lam dünyası ile bağlantımızı kopartama-yız. BRICS ve ASEAN bizim için özellikleekonomik iş birliklerimizi geliştirmekiçin fırsatlar barındıran yapılar. Bu yapı-ların içinde yer almak NATO'dan vaz-geçmek anlamına da gelmiyor. Bu ittifakve iş birliklerinin, özellikle birbirinin al-ternatifi olduğunu düşünmüyoruz.

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan BirleşmişMilletler (BM) 79. Genel Kurul'nda, İslam İş-birliği Teşkilatı (İİT) ve Arap Ligi'nin Gazze Te-mas Grubu'nun, Avrupa Birliği (AB) ve Nor-veç'le düzenledikleri toplantıda Gazze ve Lüb-nan'daki saldırılar ve iki devletli çözüm hak-kında açıklamalarda bulundu. İsrail'in Gaz-ze'deki "öldürme çılgınlığının" sona erme ihti-mali olmaksızın devam ettiğine işaret eden Fi-dan, ateşkes görüşmelerinin ise çıkmaza girdi-ğini anımsattı. Fidan, ateşkes girişimlerinin İs-rail Başbakanı Binyamin Netanyahu tarafın-dan her seferinde baltalandığına dikkati çeke-rek, "İsrail saldırganlığını önce Batı Şeria veDoğu Kudüs'e, şimdi de Lübnan'a yaydı." dedi.
"NETANYAHU YÜZÜNDEN 
BÖLGEMİZ ALEVLER İÇİNDE""Netanyahu yüzünden bölgemiz alevleriçinde." değerlendirmesinde bulunan Fidan,kritik bir eşikte olunduğu konusunda uyarıdabulundu. Uluslararası toplumun çok değerverdiği "kurallara dayalı düzenin" darmadağınolduğuna dikkati çeken Fidan, İsrail'in soykırı-ma varan saldırganlığının sorunun gerçek do-ğasına ilişkin bir farkındalık yarattığına işaretetti. Dışişleri Bakanı Fidan, "İki devletli çözü-mü uygulamak için İsrail'in iyi niyetini bekle-yemeyiz." vurgusunda bulundu. İsrail Parla-mentosunun Filistin Devletini ve iki devletliçözümü reddetme kararının yeterince açık ol-duğunu ifade eden Fidan, İsrail'in "açgözlülü-ğüne" göz yumulmaması gerektiğini dile getir-di. Fidan, Uluslararası Adalet Divanı'nın tavsi-ye kararı ve 10 Mayıs 2024 tarihli BM GenelKurulu kararının yeni bir kapı açtığını belirte-rek, "Filistin Devleti BM'nin tam üyesi olmalı-dır. Şimdi hedefimize bir veto kaldı." diye ko-nuştu. Filistin işgalinin İsrail'e hiçbir zamanbarış ya da daha fazla güvenlik getirmediğininde altını çizen Fidan, "Ancak, iki devletli çözü-mün uygulanması herkes için kalıcı güvenliğide sağlayacaktır." dedi. Bakan Fidan, Türki-ye'nin daha önce her iki ülkenin güvenlik ihti-yaçlarının karşılanması için bir garantörlükmekanizması kurulması önerisini de hatırlata-rak, "İki devletli çözüm çok geç olmadan haya-ta geçirilmelidir." çağrısında bulundu. (AA)

Birleşmiş Milletler Yakın Doğu'daki Fi-listinli Mültecilere Yardım ve Bayındırlık Ajan-sı (UNRWA), İsrail ordusunun saldırılarını ar-tırdığı Lübnan'ın güneyinde yaklaşık 200 binkişinin yerinden edildiğini açıkladı. Hayatınıkaybedenlerin sayısı da bin 540’a yükseldi.İsrail ordusunun 16 Eylül’den bu yana sal-dırılarını arttırdığı Lübnan’da bilanço ağırlaşı-yor. Saldırılar nedeniyle son 2 günde Suriyetopraklarına 15 bin 600 Suriye vatandaşı ile16 bin 130 Lübnan vatandaşının geçtiği ifadeedildi. UNRWA'nın Sayda kentinde yerindenedilenlere hizmet vermek üzere 3 sığınmamerkezi açtığı aktarıldı. Lübnan'ın güneyindeçok sayıda kişinin yerinden edildiği belirtilenaçıklamada, göç dalgasının Sayda kentinde ek-mek ve içme suyu gibi temel ihtiyaç maddele-rinde eksikliğe yol açtığı vurgulandı.Uluslararası Göç Örgütü verilerine işaretedilen açıklamada, Ekim 2023'ten 24 Eylül'ekadar yaklaşık 200 bin kişinin Lübnan'ın gü-neyinde yerinden edildiği kaydedildi.

Soykırım suçlusunun BM'de 
yer alabilmesi utanç vesilesiCumhurbaşkanı Erdoğan, Filistin’de soykırım yapmış bir suçlunun Birleşmiş Milletler(BM) çatısı altında yer almasının utanç vesilesi olduğunu belirtti. İsrail saldırılarına yöne-lik tepkisini sürdüren Erdoğan, BM’nin savaşları önleme misyonunu yitirdiğini ifade etti

Fidan: İki devletli 
çözüm için İsrail'i

bekleyemeyiz

Lübnan'da 200 bin
kişi yerinden edildi
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amerikaBirleşik Devletleri ileTürkiye’nin tarihi ilişkilere dayanan birgeçmişi var. Bu ilişkiler, zaman zamanstratejik ortaklık seviyesine yükselsede, bazen de gerilimlerle sarsıldı. Tarih-te ABD’nin Türkiye’ye ambargo uygula-dığı en önemli anlardan biri 1974 Kıb-rıs Barış Harekatı sırasında yaşandı. Buambargo, Türkiye’yi savunma sanayiianlamında dışa bağımlılıktan kurtar-mak için kritik bir dönüm noktası oldu.Bugün gelinen noktada ise Türkiye'ninABD'nin ağır bir ambargosuna uğrama-ması, bölgesel ve küresel dinamiklerindeğişimiyle ilgilidir. Peki, ABD neden1974'teki gibi Türkiye’ye bir ambargokoyamıyor?  
Stratejik Konum ve 
Türkiye'nin Önemi Türkiye, coğrafi konum itibarıylaAsya, Avrupa ve Ortadoğu’nun birleşimnoktasında yer alıyor. Bu durum, Türki-ye'yi NATO ve ABD için vazgeçilmez birstratejik ortak haline getiriyor. Bir yan-dan Rusya ile dengeli bir ilişki sürdür-mek isteyen ABD, diğer yandan Ortado-ğu’daki kaotik durumu kontrol etmekiçin Türkiye’ye ihtiyaç duyuyor. ÖzellikleSuriye, Irak ve Doğu Akdeniz’deki den-geler, Türkiye'nin bölgedeki rolünü dahada hayati hale getiriyor. Türkiye'nin bucoğrafi ve stratejik önemi, ABD'nin An-kara’ya ambargo uygulamasını zorlaştı-ran en temel nedenlerden biridir. 
Savunma Sanayii Bağımsızlığı1974 Kıbrıs Barış Harekatı sırasındaABD'nin uyguladığı ambargo, Türki-ye'nin savunma sanayiinde büyük biruyanışa neden oldu. Amerika, Türki-ye'ye lastik bile vermediği için, Türkhava kuvvetlerine ait Fantom uçaklarıkalkamaz hale geldi. Bu dönemde Tür-kiye, uçak lastiklerini Libya’dan teminetmek zorunda kaldı. Ancak bu tecrübe,

Türkiye’nin savunma sanayiinde dışabağımlılığını azaltacak adımlar atması-na vesile oldu. Bugün geldiğimiz nokta-da, Türkiye kendi insansız hava araçla-rını (İHA ve SİHA), tanklarını, savaş ge-milerini ve füzelerini üretir hale geldi.Türkiye, özellikle son yıllarda kendi mil-li savunma sanayiini güçlendirerek ba-ğımsız bir politika izlemekte kararlı biradım attı. Artık Türkiye, kritik savunmasistemlerinde kendi kendine yetebilenbir ülke konumuna geldiği için, ABD’ninbir ambargo tehdidi eskisi kadar etkiliolmayacaktır. ABD'nin, savunma alanın-da uygulayacağı bir ambargo Türkiye'yidurdurmaktan çok, alternatif yollar ge-liştirmeye teşvik edecektir. 
Ekonomik Bağımlılık 
ve Karşılıklı ÇıkarlarABD ve Türkiye arasındaki ekono-mik ilişkiler de ambargo uygulanmasınızorlaştıran diğer bir faktördür. İki ülkearasında ticari ve finansal bağlar olduk-ça derindir. Özellikle ABD'li şirketlerinTürkiye'deki yatırımları ve Türkiye'ninABD ile olan ticaret hacmi, bu bağlarınkoparılmasını zorlaştırıyor. Türkiye,bölgesel bir ticaret ve enerji merkeziolarak ABD’nin Avrupa ve Asya ile olanekonomik çıkarları açısından kritik birrol oynuyor. Aynı zamanda Türkiye’ninenerji güvenliği politikaları, ABD’ninbölgedeki petrol ve doğal gaz çıkarlarınıdoğrudan etkiliyor. ABD’nin Türkiye’yeuygulayacağı bir ekonomik ambargo,sadece Türkiye'yi değil, küresel ekono-miyi de olumsuz etkileyebilir.  
Çok Kutuplu Dünya
Düzenine GeçişSoğuk Savaş döneminde iki kutuplubir dünya vardı ve ABD'nin Türkiye üze-rindeki etkisi daha belirgin bir şekildehissediliyordu. Ancak günümüzde dün-ya, çok kutuplu bir yapıya evrildi. Çin,

Rusya ve diğer bölgesel güçler, ABD’nintek başına karar almasını ve bunu tümdünyaya dayatmasını zorlaştırıyor. Tür-kiye, bu çok kutuplu düzende ABD’yealternatif ilişkiler geliştirme potansiye-line sahip.Rusya ile enerji alanında, Çin ile tica-ret ve yatırım alanında kurduğu bağlar,Türkiye’nin ABD karşısında daha ba-ğımsız bir politika izleyebilmesine ola-nak sağlıyor. ABD, Türkiye’ye ambargouyguladığı takdirde, Türkiye'nin bu yenidünya düzeni içinde alternatif stratejikortaklıklar kurması muhtemeldir. Özel-likle Rusya ve Çin ile daha yakın ilişkilergeliştirme olasılığı, ABD'nin Türkiye’yekarşı daha dikkatli bir politika izlemesi-ne neden olmaktadır. Ambargo yerinediplomatik yolların tercih edilmesi, ikiülke arasındaki dengeyi koruma çabala-rının bir sonucudur. 
NATO ve Ortak 
Savunma PolitikalarıTürkiye, NATO’nun en önemli üyele-rinden biridir ve bu ittifak içinde kritikbir rol oynamaktadır. ABD, Türkiye’yiNATO’dan dışlayacak veya zayıflatacakbir hamle yapmayı göze alamaz. Türki-ye’nin NATO'dan uzaklaştırılması, ittifa-kın güney kanadını ciddi bir şekilde za-yıflatır ve Rusya gibi aktörlerin Akde-niz’e daha fazla nüfuz etmesine yol açar.ABD'nin, Türkiye'ye ambargo uygula-ması NATO içinde de büyük bir çatlağayol açabilir.Sonuç olarak, ABD’nin Türkiye’yeambargo koyamamasının ardında bir-çok farklı ve birbiriyle ilişkili faktör bu-lunmaktadır. Tarihte, 1974 Kıbrıs BarışHarekatı sırasında uygulanan ambargoTürkiye’ye kısa vadede zorluklar yaşat-mış olsa da, uzun vadede Türk savunmasanayinin kendi ayakları üzerinde dur-ma zorunluluğuna büyük bir itici güç ol-muştur. O dönem Türkiye, başta havakuvvetleri olmak üzere birçok alandadışa bağımlıydı. Ancak geçen yıllar, Tür-kiye’nin ders çıkararak kendi bağımsızsavunma kapasitesini geliştirdiği bir sü-rece tanıklık etmiştir. Bugün ise Türki-ye, yerli ve milli teknolojilere dayalı sa-vunma sanayiinde büyük ilerlemelerkaydetmiş, dünyanın dikkatini çekenSİHA ve İHA teknolojileriyle bölgesinde

askeri bir güç olarak kendini kanıtla-mıştır. Bu gelişmeler, Türkiye’nin sade-ce askeri anlamda değil, ekonomik vediplomatik olarak da dış baskılara karşıdaha dirençli bir pozisyona gelmesineyol açmıştır. 1970’lerde yaşanan ambargo krizi-nin ardından Türkiye’nin Batı’ya bağım-lılığını azaltması, alternatif tedarik zin-cirleri oluşturması ve çok yönlü dış po-litikalar benimsemesi, ABD’nin olası birambargo kararını uygulamayı düşünür-ken daha dikkatli olmasına neden ol-maktadır. Çünkü böylesi bir ambargo,Türkiye’yi daha fazla Rusya, Çin ve diğeralternatif güç merkezleriyle iş birliğiyapmaya teşvik edecektir. Özellikle sondönemde Rusya ile enerji ve savunma işbirlikleri, Çin ile ticari ve ekonomik an-laşmalar Türkiye’nin çok kutuplu dünyadüzenine adapte olma kapasitesini ar-tırmıştır. ABD’nin tek taraflı bir ambar-go kararı, Türkiye’yi Batı’dan koparacakbir hamle olarak algılanabilir ve NATOiçindeki dengeleri de sarsabilir. NATO ittifakı, Türkiye’nin savunmapolitikalarının şekillenmesinde önemlibir rol oynasa da, Türkiye’nin bölgedebağımsız hareket etme kapasitesiABD’yi dikkatli olmaya zorlamaktadır.Ortadoğu’daki karışıklıklar, Suriye’dekiiç savaş, Doğu Akdeniz’deki enerji çekiş-meleri ve özellikle terörle mücadele po-litikaları, ABD’nin Türkiye’ye olan ihtiya-cını daha da artırmıştır. ABD’nin, Türki-ye’ye uygulayacağı bir ambargo, Türki-ye'nin NATO’dan uzaklaşmasına ve itti-fakın güney kanadında büyük bir boşlukoluşmasına neden olabilir. Bu boşluk ise,Rusya gibi aktörlerin bölgeye daha fazlanüfuz etmesi için bir fırsat yaratacaktır.NATO’nun doğu kanadında Türkiye gibibir müttefiki kaybetmek, ABD ve Batıiçin stratejik bir kayıp olacaktır. Bu ne-denle ABD, Türkiye’ye karşı diplomatikyolları tercih etmek zorundadır. Ekonomik açıdan da Türkiye-ABDilişkilerinin karmaşık ve birbirine ba-ğımlı bir yapıda olduğunu göz ardı et-memek gerekir. İki ülke arasındaki tica-ret hacmi ve ABD’li şirketlerin Türki-ye’deki yatırımları, ambargonun sadeceTürkiye’ye değil, ABD’ye de zarar vere-bileceği gerçeğini ortaya koyuyor. Örne-ğin Türkiye, ABD için önemli bir enerjikoridoru ve ticaret ortağıdır. Bu neden-

le, Türkiye’ye yönelik bir ekonomik am-bargo, ABD’nin Avrupa ve Asya’dakienerji güvenliği ve ticaret stratejilerinide doğrudan etkileyecektir. Ambargokararının yaratacağı ekonomik istikrar-sızlık, sadece Türkiye’yi değil, bölgeselve küresel ekonomik dengeleri de boza-bilir. Ayrıca Türkiye, farklı ekonomik işbirlikleriyle ABD’ye karşı alternatiflergeliştirebilir.ABD’nin uygulayacağı bir ambargo,Türkiye’yi Rusya, Çin, Hindistan gibi di-ğer büyük ekonomilere yönlendirebilirve bu da ABD’nin küresel ekonomik et-kisini zayıflatabilir. Bu noktada ABD’ninTürkiye’ye yönelik uygulayabileceği birambargonun sadece Türkiye’ye değil,ABD’nin kendisine ve küresel dengelerezarar vereceği açıkça görülmektedir.ABD’nin Türkiye’ye yönelik ambargo uy-gulama gücü, geçmişte olduğu kadar et-kili değildir. Türkiye’nin savunma sana-yii, ekonomik bağımsızlığı ve çok yönlüdış politikası, ABD’nin ambargo kartınıoynamasını zorlaştırmaktadır. Bu ne-denle, Türkiye-ABD ilişkilerinde diplo-masi ve müzakere yollarının ön plandaolduğu bir süreç devam etmektedir.Türkiye, bölgesel güç olarak kendiçıkarlarını gözetirken, ABD ile olan iliş-kilerinde dengeyi koruma çabasını sür-dürmektedir. Ambargo tehdidinin budengeyi bozmak yerine, daha yapıcı birdiyalogla çözüm yolları aranması, hemTürkiye hem de ABD için daha faydalıolacaktır. Sonuç olarak, Türkiye’ninstratejik konumu, savunma sanayindekibağımsızlığı, çok kutuplu dünya düzeni-ne adaptasyonu ve ekonomik ilişkileri-nin derinliği, ABD’nin Türkiye’ye yöne-lik bir ambargo uygulamasını zorlaştı-ran başlıca nedenlerdir.Geçmişte Kıbrıs Barış Harekatı sıra-sında yaşanan ambargo krizi, Türki-ye’nin savunma ve dış politika strateji-lerini yeniden şekillendiren bir dönümnoktası olmuş ve Türkiye’yi daha güçlüve bağımsız bir aktör haline getirmiştir.Bu bağlamda, ABD’nin Türkiye’ye am-bargo koyması, iki ülke ilişkilerini dahada zora sokacak ve küresel dengelerisarsacak bir hamle olacaktır. Bu neden-le, diplomasi ve karşılıklı çıkarlar doğ-rultusunda hareket etmek, hem Türkiyehem de ABD için en uygun seçenek ola-rak karşımızda durmaktadır.

ÖĞR. GÖR. HANDE ORTAY

ABD Bize 
Neden Ambargo

Koyamıyor?

DünyaDa her düşündüğünü söy-leyemeyen,Türk milletinin menfaatine olan iş-leri rahatça anlatamayan,Düşmanlarını rahatça ifşa edeme-yen,Kendi değerlerinin ve tarihinin kıy-metli unsurlarını övemeyen tek toplu-luk biziz. Yani Türkler…***Türkiye de yapılan ihtilaller, çıkarı-lan anayasalar ve kanunlar  bu mille-tin beynine pranga vurmuştur.Her taraftan zincirlendik. KelleyiGavura kaptırdık.Mesela devlet adamlarımızdan şukişi, Allah’ın yasakladığı, içkiyi, kuma-rı, zinayı, faizi serbest etti.Bu haram işleri teşvik etti. Yaygın-laştırdı deseniz kodesi boylarsınız.Bizim binlerce yıllık Alfabemizi, kio yazı ile kütüphaneler dolusu milyon-larca eser vermişiz.Gidip düşmanımızın Alfabesini al-mak da niye? Var mı dünyada böylebir ülke, millet…Nasıl?  İsrail, Gürcistan, Ermenis-tan, Yunanistan, Rusya,  Bulgaristan,Hindistan, Çin, Kore ve Japonya’nın ayrı Alfa-besi varsa, Türkiye de Göktürk veyaUygur Alfabesi alabilirdi.Takvimi , aslı Celali takviminin bo-zuk şekli olan Gregoryan takviminialırsan size iyi niyetli demem.Takvimi hicretle başlatmak varken,İsa’nın doğumuna denklemek de yan-lış. Zaten Hz İsa da o gün doğmadı. Otakvim de Romanın Sezar döneminezorla uydurulmuş takvimdir.Celali takvimini yaptıran da SultanMelikşahtır. Diğer adı Celalüddevle idi.Celali Takvimi güneş yılına göreayarlanmış, dünyanın en doğru takvi-midir. Bizim takvimimizdir.Onu bu gün İran kullanıyor.***Hani Lider, Teşkilat, Doktrin diyo-ruz ya?..Kızılelma, ilayı kelimetullah davasıgüdüyoruz ya?Peki, hani Müslümanların lideri?Hani İslam’da ihtilaf olursa onu düzel-tecek makam?

Tabii ki Hi-lafeti kaldırır-sanız, her kafa-dan ses çıkar.Bu gün Vati-kan’ın, Oryan-talistler tarafın-dan eğitilmiş,Türk ilahiyatçı-larının bazıları,Hadislerikaldırmak istiyor. Mustafa Öztürk diyebir tefsir profesörü, ben Müslümandeğilim diyor.Kuran, Sünnet, İcma ve Kıyas olan,İslam hukukunu; Bozuk, cahiliye ve Haramzede Batıhukukuna uydurmaya çalışıyorsunuz.O halde baş olmazsa, anarşi olur.Eğer kovandan arı beyini alırsanız, ko-van dağılır.Bu gün Türkiye bu bunalımı yaşı-yor.Türk kızları, mahrem noktalarınıaçıp, Hayasızca bu milletin inancına tö-resine baş kaldırırsa, bu milletin ailesi,hatta bu millet yaşar mı?Türkiye’de asayiş ve güvenliğin te-sisi, Türk milletinin birlik ve beraberli-ği için,Mutlaka İslam hukukunun hakimolması gerekir.Biz şerefli Türk milletinin iki dün-yada mutluluğumuzun kaynağı İs-lam’dır. İslam hukukudur.Katoliklerin Papası, hatta devletiolsun, Aglikanların Kralı olsun, Orta-doksların Patriği olsun.Japonların dinin başı, İmparatorolsun, ama İslam dünyası başsız ço-bansız, deli koyun gibi dolaşsın. Bu bize yakışır mı? Efendim bu Hi-lafet makamı  TBMM nin üzerindeimiş. Açığa vursunlar Efendim.Ama buna imkan var mı? Herkesşunu diyecek.  İmkansız.Yani beyinlerimiz Batı emperyaliz-minin prangasına mahkum, kurtula-mayız.İşte büyük Türk milleti, her pran-gayı çözer ve cihan devleti de olur.Peki bizim içimizdeki prangalı kö-leler ne olacak ? Allah onlara akıl fikirversin. Vesselam.

DR. SEYFİ ŞAHİN

BEYİNLERİMİZE VURULAN ZİNCİR

birLeşmişMilletler Güvenlik Kon-seyi'nde reform yapılması için  "Uzlaşıiçin Birleşme" Grubu (UfC) olarak ad-landırılan ükelerden reform çağrısı ya-pıldı. Bu 12 ülke arasında Arjantin, Ka-nada, Kolombiya, Kosta Rika, İtalya,Malta, Meksika, Pakistan, Kore Cumhu-riyeti, San Marino, İspanya ve Türkiyeyer alıyor. Grup dün düzenlenen toplan-tıda, BM Güvenlik Konseyi'nin dahatemsilî, kapsayıcı, şeffaf, verimli, etkili,demokratik ve hesap verebilir hale geti-rilmesi gerektiğini vurguladı.Ülkeler, kısa süre önce kabul edilen"Gelecek Paktı"nın, Devlet ve HükümetBaşkanları tarafından Güvenlik Konse-yi'nin reformuna yönelik yapılan acilçağrıyı memnuniyetle karşıladıklarınıifade etti. Açıklamada, Güvenlik Konse-yi'nin mevcut yapısının dünya barışı vegüvenliğine yeterince hizmet edemediğive bu nedenle köklü bir değişime ihti-yaç duyulduğu ifade edildi.
BEŞ DAİMİ ÜYENİN VETO 
YETKİSİNE SINIRLAMA Mart 2024'te UfC Grubu tarafındansunulan reform modeli, daimi olmayanüyelerin sayısının artırılmasını ve Gü-venlik Konseyi'nin çalışma yöntemleri-nin iyileştirilmesini öneriyor. Bu model,daha geniş bir temsil gücüne sahip birkonsey oluşturmayı ve coğrafi dağılımındaha adil hale getirilmesini amaçlıyor.Ayrıca, beş daimi üyenin veto yetkisinin

sınırlandırılması gerektiği de önerilendeğişiklikler arasında yer alıyor. UfC, buönerilerin, daha demokratik ve hesapverebilir bir Güvenlik Konseyi'ne doğruatılacak önemli adımlar olduğuna inanı-yor. Grup, özellikle Afrika kıtasına karşıtarihsel adaletsizliklerin giderilmesi ge-rektiğine dikkat çekti. Afrika'nın BM Gü-venlik Konseyi'nde daha iyi temsil edil-mesi gerektiğini belirten UfC, bu kıtanınihtiyaçlarının reform sürecinde öncelik-li olarak ele alınması gerektiğini belirtti.Reform modeli, Afrika'nın yanı sıraAsya-Pasifik, Latin Amerika ve Karayip-ler gibi bölgelerin de BM Güvenlik Kon-seyi'nde daha etkin bir şekilde temsiledilmesini hedefliyor. Bu, bölgeler arasıdengenin sağlanması ve küresel kararalma süreçlerinde daha kapsayıcı biryapı oluşturulması açısından kritik bir

adım olarak değerlendiriliyor.UfC Grubu, reform sürecinin sadecebirkaç üye devletin değil, tüm üye dev-letlerin yararına olacak şekilde ilerle-mesi gerektiğini vurguladı. Grup, BMGüvenlik Konseyi'nin daha demokratik,hesap verebilir ve etkili bir yapıya ka-vuşmasının, uluslararası barış ve güven-liği koruma kapasitesini artıracağını be-lirtti. Ayrıca, bu reformların, BM Güven-lik Konseyi'ni küresel topluma daha iyihizmet eden bir kurum haline getireceğiifade edildi. UfC Grubu, bu süreçte ka-rarlılıkla çalışmaya devam edeceğini veBM Güvenlik Konseyi reformunu hayatageçirme çabalarının sürdürülmesi ge-rektiğini bir kez daha teyit etti. Grup, bureformların sadece BM'nin değil, tümuluslararası toplumun geleceği için ha-yati önem taşıdığı vurgulandı.

BM Güvenlik Konseyi'nde
12 ülkeden reform çağrısıBirleşmiş Milletler 79. Genel Kurulu'nun Üst Düzey Haftası kapsamında, Türkiye'nin de aralarında bulunduğu 12 ülke, BM Güvenlik Konseyi'nin reformu için ortak bir açıklama ya-yımladı. Açıklamada, daha kapsayıcı, şeffaf ve hesap verebilir hale getirilmesi çağrısı yapıldı

Lübnan hükümetinin hazırladığıraporda, 8 Ekim'den bu yana İsrail saldı-rılarında ölenler ve saldırılar nedeniyleyerinden edilenlere ilişkin bilgi verildi.Raporda, barınma merkezlerine yerleş-tirilen kayıtlı yerinden edilmiş kişilerinsayısının 77 bin 100'e ulaştığı, farklıkentlerde devlet okulu, meslek enstitüsü

ve tarım merkezlerinden oluşan barın-ma merkezi sayısının ise 565 olduğu ifa-de edildi. Saldırılar nedeniyle yerindenedilenlerin çoğunun başka bölgelerdekievlerine ya da yakınlarının yanına, kira-lık ev ve otellere yerleştiği, binlerce kişi-nin ise Suriye'ye geçtiği kaydedildi. Son2 gün içinde 15 bin 600 Suriyeli ile 16

bin 130 Lübnanlının Suriye'ye geçtiğininbelirlendiği aktarıldı. Can kayıplarınailişkin de bilgi verilen raporda, İsrail'in 8Ekim 2023'ten bu yana Lübnan'a 7 bin34 hava saldırısı, 248 fosfor bombalı,133 de silahlı saldırı düzenlediği, bu sal-dırılarda bin 540 kişinin öldüğü ve 5 bin410 kişinin yaralandığı belirtildi.

Lübnan bilançoyu açıkladı: 1540 kişi öldü
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Van'da öğrenciler yeni yapılan halı saha kirlenmesin 
diye ayakkabılarını çıkararak oyun oynadı 

Giresun'un ilk kadın ahisi 
mesleğini 40 yıldır sürdürüyor 

Tahran'daki Kapalı Çarşı'nın rengarenk kalem dükkanı 
adeta sanatla dolu bir dünyaya açılan kapı gibi 

Van'ın Bahçesaray ilçesine bağlı Altındere Mahallesi'nde bir 
grup öğrenci, oyun oynamak için girdikleri yeni yapılan halı 
saha kirlenmesin diye ayakkabılarını çıkardı. 

 
İl Milli Eğitim Müdürlüğünün sosyal medya hesabından 

yapılan paylaşımda, Van Valiliği tarafından okulların bahçe
sine yapılan 76 halı sahanın tamamlanmasına yönelik çalış
maların devam ettiği belirtildi. 

 
100 halı sahanın daha yapılmasının planlandığına yer ver

ilen paylaşımda, "Çocuklarımızın spora olan ilgilerinin art
ması, akademik başarıların yanında ruhsal, zihinsel ve 
bedensel olarak gelişimlerini sağlamaları için Valiliğimizin 
destekleriyle okullarımızın fiziksel altyapı ve olanaklarını 
güçlendiriyoruz." denildi. 

 
Paylaşımda, Bahçesaray ilçesindeki Altındere İlkokulu'nda 

eğitim gören öğrencilerin yeni yapılan halı sahanın kirlen
memesi için ayakkabılarını çıkarak oyun oynamalarına ilişkin 
görüntüler gülümsetti.

İran'ın başkenti Tahran'da 
ziyaretçilerine hem alışveriş 
hem kültürel deneyim sunan 
tarihi Kapalı Çarşı'nın derin
liklerinde dijitalleşmeye rağ
men 35 yıldır kurşun kalemler 
satan esnaf, rengarenk 
dükkanıyla yerel halkın yanı 
sıra turistlerin de ilgisini çek
meyi başarıyor. 

 
Tahran Kapalı Çarşısı, 

sadece bir alışveriş merkezi 
olmanın ötesinde İran 
kültürünü de yansıtan bir 
mekan olarak görülüyor. 

 
Bu çarşının derinliklerinde 

35 yıldır sanat kalemleri satan 
Muhammed Refi, adeta renk 
cümbüşü olan dükkanıyla tar
ihi çarşının canlı bir parçası 
haline gelmiş. 

 
"Medadı Refi (Refi'nin 

Kalemleri) adlı küçük dükkana 
ulaşmak, Tahran’ın karmaşık 
pazarında bir keşif serüvenine 
dönüşüyor. 

 
Dar sokaklar ve kıvrımlı 

geçitler arasında kaybolmak, 
birçok ziyaretçinin yaşadığı bir 
deneyim olsa da bu çabanın 
sonunda, Refi’nin renkli 
dükkanına varıldığında, tüm 
emeklerin karşılığı fazlasıyla 
değerli oluyor. 

 
Küçük dükkanın önünde 

geçirilen zaman, birçoklarına 
göre sanatla dolu bir dünyaya 
açılan kapı gibi. 

 

 
Her biri ayrı hikaye 

barındıran kalemler, ziyaretçi
lerin gözlerini kamaştırıyor 

Renkli kurşun kalemlerin 
yer aldığı bu dükkan, yerel 
halkın yanı sıra dünya genelin
den gelen turistlerin de ilgisini 
çekiyor. 

 
Refi'nin dükkanı, tavanı 

kaplayan rengarenk kalem
lerle dolu. Her biri ayrı hikaye 
barındıran kalemler, ziyaretçi
lerin gözlerini kamaştırıyor. 

 
Zeminden tavana kadar 

uzanan raflarda, her biri farklı 
renk, doku ve amaçla tasarlan
mış kalemler sergileniyor. 

 
Kalemlere olan tutkusunu 

yıllar içinde geliştiren ve adeta 
rengarenk kalemlerle bağ 
kuran Refii, bugün 
dükkanında sunduğu yüzlerce 
renk ve çeşit kalemle ilkokul 
öğrencisinden sanatçısına 
kadar her yaş grubuna hizmet 
sunuyor. 

 
Sadece birer malzeme değil, 

aynı zamanda hayal gücünün 
birer aracı olarak öne çıkan bu 
kalemler sayesinde Refi’nin 
dükkanı, cazibe merkezi ha
line geliyor. 

 
Ziyaretçiler, dükkanın için

deki renkli kalemleri in
celerken, dükkanın önünde 
geçirdikleri zamanın da 
keyfini çıkarıyor. Bu samimi 
ortam, sanatın tadını almak 

isteyenler için eşsiz bir 
deneyim sunuyor. 

 
Dükkanın bu hale gelmesi 

için 30 yıl çaba harcamış 
Dükkanına olan yoğun ilgiyi 

AA muhabirine anlatan Refi, 
İran'ın yanı sıra dünyadan da 
her çeşit ve renkten kurşun 
kalemi getirerek dükkanını 
süslediğini ve dükkanı böyle 
rengarenk hale getirmek için 
yaklaşık 30 yıl çaba har
cadığını söyledi. 

 
Bu işe yıllar önce kendi işini 

kurmak için tek başına 
başladığını aktaran Refi, "Her 
yaştan öğrenciler ve sanatçılar 
ile eserlerinde özel renkler 
kullanmak isteyen tecrübeli 
ressamlar bu kalemleri almak 

için buraya geliyor." dedi. 
 
Refi, özellikle ressamların 

renkli kalemlerle yaptıkları 
resimlerle kendilerini daha 
mutlu hissettiklerini ve bu
radaki "her kalemin, 
sanatçının hayal gücünü ifade 
etmesi için bir araç olduğunu 
düşündüklerini" dile getirdi. 

 
Kalemleri kutu halinde 

değil, tek tek satan Refi, 
"Kalemlerle ne yapmak iste
diklerine bağlı olarak müşter
ilere renk veya marka 
konusunda tavsiyelerde bu
lunuyorum." diye konuştu. 

 
Türkiye'den de ziyaret için 

geliyorlar 
Refi, dükkanda şu anda kaç 

tane kalem olduğunu 
bilmediğini ancak kalemlerin 
200'den fazla renge sahip 
olduğunu ifade etti. 

 
Tüm dünyadan turistlerin 

de burayı görmek için ziyarete 
geldiğini anlatan Refi, 
Türkiye'den de birçok kişinin 
dükkanı ziyaret ettiğini ak
tardı. 

Türkiye'den bir müşter
isinin getirdiği nazar bon
cuğunu da dükkanının baş 
köşesine astığını belirten 
İranlı esnaf, "Türkiye'den ge
lenler de diğer müşteriler gibi 
hatıra olarak buradaki kalem
leri alıyorlar." ifadelerini kul
landı.

Giresun Sanayi Sitesi'nde 
kayınpederinin yanında 20 
yaşında mesleğe başlayan ve 
eşi ile işini devam ettiren Do
maçoğlu (60), bu yıl kentte 
"Yılın Ahisi" seçildi. 

Mesleğini severek yapan ve 
aynı zamanda kentin ilk 
kadın ahisi seçilen Do
maçoğlu, sanayi sitesindeki 
dükkanında işini uzun yıllar 
daha sürdürmek istiyor. 

 
Domaçoğlu, AA 

muhabirine, bir kadın olarak 
bu işi yapmaktan mutluluk 
duyduğunu söyledi. 

Çevresinden olumlu tep
kiler aldığını ifade eden Do
maçoğlu, "İşi yapınca 
yorgunluklarınız bir tarafa 
gidiyor, mutlu oluyorsunuz. 
Yapabilmek de önemli, karşı 
tarafın takdiri de önemli." 
dedi. 

 
Domaçoğlu, sanayi es

nafının aile gibi olduğunu be
lirterek, şöyle devam etti: 

 
"Sabah başlar akşam bitiri

riz, kendi ailelerimizden daha 
çok buradayız. Gelenlerle 
ailece görüştüklerimiz var, 
çocuklarını, torunlarını, anne 
babalarını biliriz. Esnaflık bu, 

esnaf ve zanaatkar olmanın 
tüm vasıflarını yerine getirm
eye çalışıyoruz." 

 
Mesleğe başladığı ilk yıl

larda kendisini görenlerin 
şaşırdığını anlatan Do
maçoğlu, "Sanayide bir 
kadının çalışması o zamanlar 
çok yeniydi hatta yoktu. Son

radan kadınların burada var 
olması gerektiği, aslında 
sanayinin zor bir yer ol
madığı düşüncesine vesile 
olduk." diye konuştu. 

Domaçoğlu, kadın ya da 
erkek işi diye bir şey ol
madığına işaret ederek, "Bu
rada o kadar çok kadın var ki 
işlerini başarıyla yapıyorlar, 
masalarının başındalar. Ben 
biraz daha dışarıdayım. Gelen 
müşteriler burada kadın 
olduğunu görünce, onlara da 
bir rahatlık geldiğini 
düşünüyorum." ifadelerini 
kullandı. 

 
Olumsuz bir tepkiyle 

karşılaşmadığını belirten Do
maçoğlu, dükkana gelen müş
terileri yaptığı işten memnun 
olunca kendisinin de mutlu 
olduğunu kaydetti. 

Dilek Emine Domaçoğlu, 
"Yılın Ahisi" seçilerek 40 yıllık 
emeğinin takdir edilmesinin 
kendisini çok memnun et
tiğini sözlerine ekledi.

Dükkanda, zeminden tavana kadar uzanan raflarda, her biri farklı bir renk, 
doku ve amaçla tasarlanmış kalemler sergileniyor. Renkli kurşun kalemlerin 

yer aldığı bu dükkan, yerel halkın yanı sıra turistlerin de ilgisini çekiyor. 

NEREDEYSE sekiz yıldır Üsküdar’ın farklı mekân
larında dostlarla yârenliğe oturduk.  

“Muhabbet Bağı”nda türkülerle kanat açtık. 
İlahilerle kendimizi yokladık, deyişlerle nefeslendik. 

Çeşme başıydı bu muhabbetler ne zaman gitsen 
orada duran… Doldu doldu boşaldı. 

Başından beri sürekli devam eden dostlarımız 
olduğu gibi ara ara iştirak edip muhabbet tazeleyen
lerde vardı. 

Yine aramıza yeni katılıp gönlünü gönlümüze tutan 
dostlarımız da her vakit oldu. 

… 
BİR misafirimiz ilk geliş akşamının çıkışında “Bu

rada protokol yok, o kadar yer dolaştım, ilk kez bu 
tarzda bir yere denk geldim” demişti. 

Gerçekten de protokol, rüsum yoktu. 
Kim nerede hangi mertebede hayata katkı sağlıyor 

olursa olsun bu muhabbet halkasında üzerinde 

taşıdığı tüm unvanları geldiğinde askıya asıyor orada 
tüm sadeliği ile kendisi olarak yer alıyordu. 

Esasen tüm amatörlüğümüze rağmen hepimize iyi 
gelen yanı burasıydı meşklerimizin. 

Kendimiz olabiliyorduk. Kendimizle kalabiliyorduk. 
Maskeye ihtiyaç duymuyorduk. 

Bir şey olmaya veya ne olduğumuzu göstermek için 
öne atılmaya ihtiyaç hissetmiyorduk. 

Akademik unvana sahip olanlar, eğitimciler, yöneti
ciler, şairler, hikayeciler, sazendeler, hanendeler ile 
hayatın kıyısında ancak yer bulabilenler hiçbir ayrım 
olmadan burada tüm sadeliği ve samimiyetiyle bir 
arada mesafe farkı olmadan yer alabiliyorlardı. Senlik 
benlik hissiyatı ortadan kalkıyor ve herkes ortaklaşıy
ordu. 

Nice kelimelerin unutturmamak adına muhafı
zlığını yaparak günümüze taşıyan şiirleri, ilahileri, 
deyişleri ve türküleri aralarda minik şerhlere tabi tu
tuyor olmamız, günün akışına göre başka hikayeler ve 
nüktelerle destekliyor bulunmamız da ayrıca ruhu
muza farklı bir inşirah sunuyordu. 

Türkülü muhabbetler bu içeriği ile hepimizi tüm 
renklerimizden arındırıp eşitliyordu. 

Ve bu hepimize iyi geliyordu. 
… 
ARTAN maliyetler ve piyasanın malum durumu se

bebiyle aktif birkaç arkadaş fikir birliği yaparak Üskü
dar Emlak Han’ın altında küçük bir yer kiraladılar. 

Elbirliği ile boya badana yapıldı, tesisat eksikleri 
giderildi ve yine ortak bir akılla taşınabilir ahşap 
koltuk, tabure ve mini masalar temin edildi. 

Adının da “İkrar” olmasına birlikte karar verildi. 
Yıllardır devam eden muhabbetimizi her hafta bu

rada ikrar etmeye niyet edildi. 
İşte tam burada Rabbimiz bizlere “Üç Güzeli” ikram 

etti. Bu “Üç iyi” komşu ile ikrarımızı güçlendirdi. 
… 
TERZİ Gürkan Toprak yan oda komşumuz. 
Karadeniz uşağı. Mert ve doğrucu.  
Heyecanlı. Aktif. Damarlarında kan yerine hareket 

ve muhabbet dolaşıyor. 
Gözleri parıldıyor konuşurken. 
İş bitirici. Bıçkın. Dost canlısı. 
Geleni gideni gani maşallah. Çevresi geniş. 
Muhabbeti seviyor. Gelen insanlarla ortak bir 

tanıdık, bir payda muhakkak buluyor. 
Aramızda kalsın söküklerimizi bedelsiz dikiveriyor. 
Hamimiz olma rolünü de gönüllü olarak üstlendi. 
… 
AYAKKABICI Yılmaz Yunak İse ikinci oda komşu

muz. Adanalı.  
İnternet üzerinden spor ayakkabıları satıyor. 
O bizim gönlü engin dervişimiz. 
Derin düşünceli. Her meselenin etraflıca düşüneni… 

Hayatın iniş çıkışlarında bedel ödemiş ve önemli 
çıkarımlarda bulunmuş. Vara yoğa konuşmaz. Yeri ve 

zamanı gelince de söyleyeceklerini öz ve özet bir 
biçimde tüm samimiyetiyle ifade eder. 
İkrar Sanat’ın gönüllü, gönül elçisi. Bizler yokken 

gelene gidene bakar, kapıyı açar, muhabbete oturur ve 
muhakkak bir kahve ikramında bulunur. 

… 
TANBURİ Mustafa Aydın Öksüz ise iç merdivenlerin 

diğer yanındaki bilge komşumuz. 
İTÜ Türk Musikisi Devlet Konservatuarı Sanatçı 

doktor öğretim üyesi olarak yıllarca hizmet vermiş, 
öğrenci yetiştirmiş. Çalgılarımız üzerine çalışmış ve 
makaleler yazmış. Şimdi yeni çalışmalarını ortaya 
koymak maksadıyla ince eleyip sık dokuyor. Aynı za
manda musiki âletleri tamir işleriyle de meşgul 
oluyor. Bir nevi çalgı hastanesi gibi atölyesi. 

Muhabbetlerimizin bilirkişisi. Her sohbetimiz isti
fadeli. Her muhabbetimizde eskilerden ortak bir dos
tumuz çıkıyor ve beraber şaşırıyoruz. 

Ağırbaşlı ve vakur. Ders almamız gereken pek çok 
yönü var. 

… 
MUHABBET ırmağımızın bu üç yeni çağlayan suyu 

ile artık daha zenginiz. 
Onları tanımış olmaktan mutluyuz.  
Ve dostluk adına kesintisiz muhabbetlerimizi ve 

şükranlarımızı sunuyoruz. 
Ya Selam! 

İkrar Sanat Evi ve 
Üç Harika Komşusu

UĞUR CANBOLAT

Gündelik hayatta otomatiğe bağlanmış 
davranışlarımızın dışında,  hayatın makul bir süresini 
kendisini daha dingin ve hayatı daha anlamlı kılacak 
faaliyetlere  ayırmak insanı daha verimli ve insanlığa 
daha faydalı kılar.  

Hayat alanımızı kendi kontrolümüzde tutabilmek; 
değersiz konuşmalardan, öfkeli tartışmalardan, kin
lerimizi besleyen insanlardan ve ortamlardan ola
bildiğince uzak durmakla mümkün olabilir. 

Hiç bir ulvi hedef taşımayan insanın, unvanı, 
makamı, kazancı ne olursa olsun sokaktaki serseri
den çok fazla bir farkı yoktur. 

Akıl ve irade sahibi olarak diğer tüm canlılardan 
ayrılan insan, aklını insani veya şeytani olarak kullan
abilmektedir. 

Bütün canlı ve cansızlar içinde hesap verme şere
fine nail olan tek varlık da insandır. 
İnsanı eğitmeyen ve daha iyi insan yapmayı hede

flemeyen her eğitim sistemi insan kaybı ve zaman is
rafıdır. 

Bugünkü haliyle ülkemizde eğitim sistemlerimiz, 
üniversite kapısına kadar anlamsız bir yarış,  üniver
site kapısından geçtikten, kapağı devlete attıktan 
sonra bir yatış pozisyonudur. 

Yürütülen sistemli veya sistemsiz gayretler, bilinçli 
ya da bilinçsiz yanlış politikalar nedeniyle sosyal ve 
kişisel sorumluluk bilinci zayıf bir nesil yetişmekte
dir. 

Duyarsız, algı gücü zayıf, umursamaz bir nesil. 
Kâr hırsına kapılmamış tacir, adil olan yönetici, fay

dalı ilim peşinde koşan talebe,  çalışkan ve üretken 
toplumlar, şirazesi ve terazisi bozulmamış bir ülkenin 
olmazsa olmazlarıdır. 

Dürüst ile dolandırıcıyı, alim ile cahili ayırt ede
meyecek zamanlardayız. 

Herkesin gemisini yüzdürmek gibi çok önemli bir 
görevi var. 

Bunun için seviyormuş gibi davranmak, problem
leriyle ilgileniyormuş gibi yapmak, sürekli birilerini 
pohpohlamak durumunda kaldığımız,  naylondan 
davranışlar ve bilumum rahatsız edici sunilik. 

Bunun önemli bir bölümü rızık endişesinden kay
naklanıyor. 

Ezelde takdir edildiğini, kader sicilindeki kayıtlara 
uygun olarak ecele kadar devam edeceğini bildiğimiz 
halde... 

AHIRDA OĞLAK 
DOĞAR, TARLADA 
OTU BİTER

MUSTAFA YILDIRIM
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Kültür ve Turizm Bakanlığı Devlet 
Opera ve Balesi (DOB) Genel Müdür
lüğünce düzenlenen "31. Uluslararası As
pendos Opera ve Bale Festivali" sona erdi. 

 
Aspendos Antik Tiyatrosu ev 

sahipliğinde 13 Eylül'de "Aida" operasıyla 
başlayan ve "Opera Gala Gecesi Konseri", 
"Kuğu Gölü" ile "Carmen ve Tango Ateşi" 
balesini sanatseverlerle buluşturan festi
val "Tosca" operasıyla perdelerini kapattı. 

 
2 bin yıllık antik tiyatronun eşsiz at

mosferi ve akustiğinde opera ve bale ses
lerinin yankılandığı festival, her yıl olduğu 
gibi binlerce yerli ve yabancı sanatseveri 
ağırladı. 

 
"Bugün gururla hedeflediğimiz 

sayıya ulaştık" 
DOB Genel Koordinatörü ve sanatçısı 

Oğuz Sırmalı, AA muhabirine, müdürlük 
olarak festivali başarıyla tamamlamanın 
mutluluğunu yaşadıklarını söyledi. 

 
Bu yıl hareketli bir sezon geçirdiklerini 

dile getiren Sırmalı, "Bu yıl çok başarılı bir 
festivaller sezonu geçirdik. 7 festivalim
izin tamamını başarıyla tamamladık. Aynı 
zamanda Kültür Yolu festivallerimize de 
eserler verdik. Aspendos'u da 'Tosca' tem
siliyle tamamladık. Bu seneki festivaller
imiz seyirci rekorları kırdı. Tabii ki bu 
festivallerin sonuncusundan yani As
pendos Opera ve Bale Festivali'nden de 
beklenti vardı. Bugün gururla hede
flediğimiz sayıya ulaştık. Bu yıl 12 binin 
üzerinde izleyiciyi Aspendos Opera ve 
Bale Festivalimizde ağırladık." diye 

konuştu. 
 
Sırmalı, izleyicilerden olumlu geri 

dönüşler aldıklarını ve beklentilerinin her 
sene daha da arttığını ifade ederek, gele
cek yılın çalışmalarına hemen başlayacak
larını anlattı. 

 
Gelecek yıl daha büyük prodüksiyon ve 

eserlerle seyircilerin karşısında olmak 
istediklerinin belirten Sırmalı, "Burası dev 
bir tiyatro, 3 bin 5004 binin üzerinde iz
leyici kapasitesi var. Sahnesi çok büyük, 
buraya gelen izleyici o dev prodüksiyon
ları, dekorları gördükçe elbette etk
ilenecek. Bizler de bunun için neler 
yapabileceğimizi bu sezon planlayacağız." 

ifadelerini kullandı. 
 
Sırmalı, daha fazla şehirde sanatsever

lerle buluşmak için çalışmaları 
sürdürdüklerini kaydetti. 

 
"Yaklaşık yüzde 5060 civarında ya

bancı seyirci ağırladık" 
Antalya DOB Müdürü ve Festival 

Başkanı Akın Ulutaş da kapsamlı, kaliteli 
ve görkemli bir festivali geride bıraktık
larını söyledi. 

Bu yıl festivalin yoğun ilgi gördüğüne 
dikkati çeken Ulutaş, konuşmasını şöyle 
sürdürdü: 

"Aida operasıyla, çok kalabalık bir 
kadroyla açılış yaptık. Ardından konser ve 

bale temsillerimiz oldu. Seyircilerimiz bu 
yıl yine temsillerimize yoğun ilgi gösterdi. 
Özellikle yabancı izleyicilerimizin ilgisi 
çok yoğundu. Yaklaşık yüzde 5060 
civarında yabancı seyirci ağırladık. Festi
valimizde temsil başına geçen yıla oranla 
yüzde 40 izleyici artışımız var. Festivalim
izde bu yıl en çok 'Kuğu Gölü' balesi iz
leyici ağırladı. Bu sene bütün 
festivallerimiz rekorlarla geçti. Aspendos 
Festivalimizde de bu rekorlara katkıda 
bulunduğumuz ayrıca gururluyuz. Gele
cek yıl yine hem yurt dışından sanatçıları 
hem de toplulukları ağırlamaya devam 
edeceğiz. İnşallah daha görkemli, büyük 
ve kapsamlı bir festivalde yine sanatsev
erlerimizle birlikte olacağız."

Roma dönemi lejyoner zırhı 
Gümüşhane Kent Müzesi'nde 

sergilenmeye başlandı 

Van kahvaltısının vazgeçilmez 
lezzeti otlu peynirin tescili için 

AB nezdinde başvuru yapıldı İstanbul Kültür Yolu  
Festivali'nin lansmanı yapıldı 

31. Uluslararası Aspendos Opera ve Bale  
Festivali'nde 12 binin üzerinde izleyiciye ulaşıldı 

Erzurum Restorasyon ve Konservasyon 
Bölge Laboratuvar Müdürlüğü'ne 2021'de 
getirilen ve ilk belgeleme aşamasında 
toprağı ile birlikte korunan zırh, Erzurum 
Atatürk Üniversitesi'nde röntgen ve tomo
grafi ile incelendi. 

Röntgen sonuçlarında neredeyse 
tamamının sağlam olduğu anlaşılan zırhın 
kenarlarından alınan 3 levhalık bloğun 
mikro CT görüntülemesi sayesinde tam 
ölçüleri ve kısmen metalurjik özelliği tespit 
edildi. 

Erzurum Restorasyon ve Konservasyon 
Bölge Laboratuvarı'nın 3 yıl süren titiz 
çalışmaları sonucunda, zırhın tüm levhaları 
yerinde kodlanarak konservasyon ve 
restorasyon işlemleri tamamlandı. Ardın
dan zırh, manken üzerinde yeniden dikil
erek orijinal formuna getirildi. 

Vali Aydın Baruş, Gümüşhane Kent 
Müzesi önünde düzenlenen törende, zırhın 
içerisinde bulunduğu mühürlü kutuyu 
yetkililerden teslim aldı. 

Mührü açarak zırhı sergilenmek üzere 
müze yetkililerine teslim eden Baruş, 
Gümüşhane'nin medeniyetlerin yaşadığı 
önemli topraklara sahip olduğunu söyledi. 

Baruş, Gümüşhane'nin tarihi önemine 
işaret ederek, "Bu tarihsel miras içerisinde 
önemli kaynaklardan birisi de Satala Antik 
Kenti'dir." dedi. 

Satala Antik Kenti'nin stratejik konu
muna dikkati çeken Baruş, "Doğu Anadolu 
Bölgesi'nden Karadeniz'e ulaşımı sağlayan 
yol üzerindeki Satala Antik Kenti, Roma İm
paratorluğu döneminde Pers ordularının 
Anadolu'ya yaptığı akınlarda kullandığı 
güzergah üzerinde bulunması nedeniyle 
askeri üst olarak kullanılmıştır." diye 
konuştu. 

Vali Baruş, Satala'dan çıkartılan eserler
den biri olan zırhın restorasyon ve koruma 
çalışmalarının yapılabilmesi amacıyla Erzu
rum Restorasyon ve Konservasyon Bölge 
Laboratuvar Müdürlüğü'ne teslim 
edildiğini anımsatarak, şunları kaydetti: 

 
"Restorasyon çalışmalarının sonucunda 

eserin parçaları birleştirilmiştir. Geç Roma 
Dönemi'ne ait bu eser günümüzden yak
laşık olarak 1500 yıl öncesine aittir. Fiziki 
olarak 2018 yılında başlanılan kazı çalış
malarından henüz 2 yıl geçmişken bu 
kadar özellikli bir eserin bulunmuş olması 
Satala Antik Kenti'nde gelecek yıllarda 
yapılacak kazıların ne kadar önemli 
olduğunu ve Gümüşhane'ye kazandıracak 
tarihi değerlerin ne kadar büyük olduğunu 
göstermesi bakımından da son derece 
önemli bir husustur." 

Baruş, Satala Antik Kenti'ndeki kazıların, 
Cumhurbaşkanlığı himayelerinde Kültür ve 
Turizm Bakanlığınca "Geleceğe Miras Pro
jesi" kapsamında devam edeceğini aktardı. 

AK Parti Gümüşhane Milletvekili Celalet
tin Köse de Satala Antik Kenti'ni 10 gün 
önce 30 ülkeden 69 akademisyenin ziyaret 
ettiğini belirterek, "Salata'da yapılan pro
gram heyecanımızı, motivasyonumuzu 
artırdı. Satala'ya ilk gittiğimde, 'Burada tur
istlerin gezeceği günleri hayal ediyorum" 
demiştim. O hayalimiz gerçek oldu. Bu 
heyecanla, bu motivasyonla bugün burada 
önemli bir işe imza attık. Dünyada tek 
olduğu bilinen, başka örneği olmadığı 
söylenilen Roma'nın askerlerine ait zırh in
şallah burada sergilenmeye hazır hale ge
tirilecek." ifadelerini kullandı. 

Gümüşhane'ye ait eserleri kente geri ge
tirmek için çalışmalar yaptıklarını da vur
gulayan Köse, "Gerek ülkemizde, gerekse 
dünyanın dört bir tarafında 
Gümüşhane'mize ait tarihi kimliğe haiz 
eserler var. Bir kısmı Satala'dan, bir kısmı 
başka yerlerden çıkmış. Değişik yerlerde 
sergilenen eserler var. Biz bunların da 
Gümüşhane Müzesi'ne getirilmesi için 
gayret göstereceğiz." dedi. 

Konuşmaların ardından katılımcılar, 
zırhın da sergilenmeye başlandığı müzeyi 
gezdi. 

Kazı Başkanı, Karadeniz Teknik Üniver
sitesi Edebiyat Fakültesi Arkeoloji Bölümü 
Dr. Öğretim Üyesi Elif Yavuz Çakmur, zırhla 
ilgili heyete bilgi aktardı. 

"Satala Antik Kenti" adlı belgeselin de 
gösterildiği programa, Gümüşhane 
Belediye Başkanı Vedat Soner Başer, İl Jan
darma Komutanı Serhat Demiral, İl Em
niyet Müdürü İsmail Karasakal, Kelkit 
Kaymakamı Kadir Algın, İl Genel Meclisi 
Başkanı Eşref Balki, Kelkit Belediye Başkanı 
Ünal Yılmaz, İl Kültür ve Turizm Müdürü 
Nihal Sürmeli, siyasi parti ve sivil toplum 
kuruluşlarının temsilcileri katıldı.

Koyun sütü, özel mayası ve yaylalar
dan toplanan "yabani nane, kekik, sirmo 
(yabani sarımsak), mendo, helis, siyabo" 
gibi otların kullanılmasıyla hazırlanan 
otlu peynirin uluslararası düzeyde 
tanıtılması amacıyla çalışma başlatıldı. 

Van Ticaret ve Sanayi Odası (TSO) 
tarafından yürütülen çalışma kap
samında, daha önce Türk Patent ve 
Marka Kurumunca tescillenen otlu 
peynirin, Avrupa Komisyonu'nda coğrafi 
işaret tescili alması için başvuru yapıldı. 

 
"Avrupa'da tescilinin gerçekleşe

ceğini düşünüyoruz" 
Van TSO Yönetim Kurulu Başkanı 

Necdet Takva, AA muhabirine, otlu 
peynirin kentle özdeşleşmiş önemli 
ürünlerden biri olduğunu söyledi. 

Van'da AB coğrafi işaret tescili başvu
rusunda bulunulan ilk ürünün otlu 
peynir olduğunu belirten Takva, 
"2018'de otlu peynir, Türk Patent ve 
Marka Kurumunca tescillendi. Asırlık bir 
beslenme kültürüne eşlik eden otlu 
peynirin uluslararası düzeyde bilinir
liğini artırmak için 2023'te çalış
malarımızı başlatmıştık. Bu yıl ise tüm 
standartları, ilgili belgeleri ve tarihsel 
kaynaklarıyla beraber Avrupa Birliği'ne 
müracaat ederek, coğrafi işaret tescili 
için başvurumuzu gerçekleştirdik. Van 
otlu peynirinin Avrupa'da tescilinin 
gerçekleşeceğini düşünüyoruz. Böyle bir 
adım, otlu peynirin hem marka 
değerinin korunması hem de geleneksel 
üretimine katkı sağlaması için önemli." 
diye konuştu. 

Türkiye'de 26 ürünün şimdiye kadar 
tescillendiğini anlatan Takva, şunları 
kaydetti: 

"Peynirden sonra diğer yöresel ürün
lerimiz için de başvuru yapacağız. Peynir 
için Belçika'nın Brüksel kentinden gele
cek hayırlı haberleri bekliyoruz. Otlu 
peynirin uluslararası ligde hakkettiği 
değeri alması gerektiğini düşünüyoruz. 
Endemik bitkilerden elde edilen peynir
imizin hem dünyada hem de ülkemizde 
gerçek değerini bulması açısından 
önemli bir sürecin adımını attık. 
Fransa'da onlarca çeşit peynir var. Bu 
peynirler dünyada yüksek miktarlarda 
alıcı bulabiliyor. Otlu peynirimizin tadı, 
kalorisi ve daha birçok birleşeniyle o 
peynirlerden geri kalan bir tarafı yok." 

 
"Marka değeri için yapılacak gir

işimleri önemsiyoruz" 
Tarihi Peynirciler Çarşısı'nda 10 yıldır 

esnaflık yapan Seyithan Güler ise "Otlu 
peynir doğallığı sayesinde çok tercih 
ediliyor. Yurt içi ve yurt dışından sipariş
lerimiz oluyor. Coğrafi işaret tescili gibi 
adımlarla peynirin dünyaya tanıtılması 
bizi memnun eder." dedi. 

Peynir üreticisi Muammer Ayık, "Otlu 
peynirin içindeki bitkilerin hepsi doğal 
ve bazı hastalıklara iyi geliyorlar. 
Peynirin içinde bir katkı maddesine 
denk gelemezsiniz. Özellikle kırsal kes
imlerde yapılır. Bu anlamda peynirin 
marka değeri için yapılacak girişimleri 
önemsiyoruz." ifadelerini kullandı.

Türkiye Kültür Yolu Festivalleri'nin 13. 
durağı olan İstanbul Kültür Yolu Festival
i'nin açılış programı, Kültür ve Turizm 
Bakanı Mehmet Nuri Ersoy'un katılımıyla 
Atatürk Kültür Merkezi'nde (AKM) gerçek
leştirildi.Festivalin tanıtım filminin göster
imiyle başlayan programda Bakan Ersoy, 
"28 Eylül 6 Ekim arasında gerçekleşecek 
9 günlük festival için bu yıl 110'dan fazla 
etkinlik alanı belirledik. Galataport'tan AK
M'ye uzanan normal güzergahımızın 
dışına da bu festivalde çıkıyor olacağız. 
Zira İstanbul bunu talep ediyor, bu talebe 
karşılık vereceğiz." dedi. 

Belirlenen noktalarda bu yıl 500'ü aşkın 
etkinlik düzenleyecekleri bilgisini veren 
Ersoy, "Bugün İstanbul Devlet Opera ve 
Balesi (İDOB) sanatçılarımızın eşsiz per
formanslarıyla sahneleyecekleri 'Carmina 
Burana' temsili ile festivalimizin galasını 
yapmış oluyoruz. Yarın itibarıyla da sah
nelerimiz ve salonlarımız adeta yıldız yağ
muruna tutulacaklar. Galataport Saat 
Kulesi Meydanı ve Ümraniye Millet Bahçe
si'ne sahneler kurduk." diye konuştu. 

 
"Dev isimlerin geçit törenine şahit 

olacağız" 
Ersoy, Mariinsky Orkestrası, Deutsches 

Symphonıe Orchester Berlin ve Alireza 
Ghorbani konserlerinin AKM Türk 
Telekom Opera Salonu'nda gerçekleştirile
ceğini aktararak, "Sebastiao Salgado Gene
sis, Leonardo Da VinciRönesans Dehası, 
Frida Kahlo'nun Günlükleri, Warhol'un 
DünyasıPop Art'ın İkonu, Resimden 
Seramiğe Bir Serüven: Pablo Picasso, Refik 
Anadol 'Yeryüzü Rüyaları: Anadolu' ve Bay 
Sinema Türker İnanoğlu sergileri başta 
olmak üzere fotoğraftan dijital sanata, 
resim ve heykelden geleneksel sanatlara 
eşsiz formların ve dev isimlerin geçit töre
nine şahit olacağız." değerlendirmesini 
yaptı. 

6. Dostluk Kısa Film Festivali, Sinema ve 
Yapay Zeka söyleşisi, SinemAnadolu Film 
Günleri söyleşileri ve film gösterimleri gibi 
etkinliklerle sinemaseverleri de ağırlaya
caklarına işaret eden Ersoy, Uluslararası 
İstanbul Şiir Gecesi, Sultan Bestekarlar 
Dinletisi, 15. İtalyan Kültür Merkezi Arke
oloji Sempozyumu, Hayal Gücünün Buluş
ması: Mark Janssen ve Özge 
Lokmanhekim ile Söyleşi, Minyatüre Alter
natif Yaklaşım Paneli ve Söyleşisi gibi 
etkinliklerin de festival kapsamında 
yapılacağını söyledi. 

Bakan Ersoy, "Elbette Çocuk 
Köyümüzde kültür ve sanatın geleceği 
olan çocuklarımızı ağırlayacağız. Farklı 
etkinlik ve atölyeler aracılığıyla bu önemli 
değerlerle tanışmalarını, dinleyerek, 
seyrederek ve deneyerek tecrübe edin
melerini sağlıyor olacağız." dedi. 

 
"İlk 8 ayda İstanbul 12 milyon 270 

bine yakın ziyaretçi ağırladı" 
Bütün etkinlik ayrıntılarına "kultury

olufestivali.com" adresinden ulaşılabile
ceğini belirten Ersoy, şunları kaydetti: 

"Bu yılın ilk 8 ayında İstanbul 12 milyon 
270 bine yakın ziyaretçi ağırladı. Bu tüm 
yılların ilk 8 aylarına bakıldığında en yük
sek rakam olarak dikkat çekiyor. Bu 
rakamla aynı zamanda 2023'e kıyasla 
yüzde 7'ye yakın bir artış yakalamış du
rumdayız. Sadece ağustos ayında İstan
bul'da ağırladığımız yabancı ziyaretçi 
sayısı 1 milyon 802 bini aştı. Bu yükselişte 
İstanbul Havalimanı ve Galataport oldukça 
önemli bir yere sahip. İstanbul Havalimanı, 
kapasitesi, teknolojik ve modern 
altyapısıyla kelimenin tam anlamıyla 
dünyadan İstanbul'a ve İstanbul'dan 
dünyaya açılan bir kapı konumundadır. Bu 
tartışmasız gerçeğin yanında sevindirici 
olan bir diğer gelişme ise ağustos ayında 
deniz yoluyla İstanbul'a gelen misafirler
imizin sayısında neredeyse yüzde 44'lük 
bir artış yaşanmış olmasıdır. Son 22 yılda 
konaklama tesis sayısı 21, yatak kapasitesi 
sayısı 11 kattan fazla artış göstermiş bir 
şehir var karşımızda. Bunlar doğru pro
jelerin yine doğru şekilde uygulanmasının 
bir sonucu. Türkiye Kültür Yolu Festivali 
de bu anlamda hayata geçirilmiş güncel 
projelerden biridir." 

Sadece İstanbul'da değil, festival durak
ları olan bütün şehirlerin kendi özgün 
değer ve zenginlikleri ölçüsünde festivalin 
getirilerini gördüklerini vurgulayan Ersoy, 
"Dört yıl önce İstanbul'da başlayıp bu yıl 7 
bölgemizdeki 16 şehrimizde festivalimizin 
düzenleniyor olmasında, insanlarımızın ve 
gerek yerel yönetimlerin gerekse kültür
sanat paydaşlarımızın bu noktadaki ısrar 
ve taleplerinin çok ciddi etkisi vardır. 
Bakanlığımızın değerlendirmeleri doğrul
tusunda bu istek ve taleplere cevap ver
meyi, festival duraklarımızın sayısını 
artırmayı sürdüreceğiz." görüşünü pay

laştı. 
 
"2025 Türkiye Kültür Yolu Festivali 

20 şehirde gerçekleştirilecek" 
Mehmet Nuri Ersoy, 2025 yılı için hazır

lık çalışmalarının tamamlandığını ak
tararak, sözlerini şöyle sürdürdü: 

 
"2025 Türkiye Kültür Yolu Festivali 20 

şehirde gerçekleştirilecek. Bu yılki ro
tamızı oluşturan 16 şehrimize ek olarak 
Malatya, Manisa, Mardin ve Kayseri de fes
tival takvimimizde önümüzdeki yıl yer
lerini alacaklar. Şimdiden hayırlı olmasını 
diliyorum. Şüphesiz bu şehirlerimiz, 
muazzam tarih ve kültürleriyle festivalim
ize yeni değerler, zenginlikler katacaktır. 
Amacımız şehir sayımızı artırarak, özel
likle uluslararası alanda ülkemizin eşsiz 
kültür ve sanat varlığını, tarihini ve 
medeniyet mirasını bütünüyle ortaya koy
acağımız muazzam bir sahne oluşturmak." 

Kazanımları koruyarak yeni başarı 
hikayeleriyle yarınları ihya edeceklerinin 
altını çizen Ersoy, "Ben bu muazzam 
metropolün sosyal hayatında kültürsanatı 
zirveye taşımamıza ve bunu yaparken tar
ihi ihya, yeni eserleri inşa etmemize en 
güçlü şekilde destek veren bütün pay
daşlarımıza, katılımlarıyla Türkiye Kültür 
Yolu Festivali'ne hayat veren, renk ve 
değer katan yerli ve yabancı bütün 
sanatçılarımıza şükranlarımı sunuyorum." 
değerlendirmesini sözlerine ekledi. 

Konuşmanın ardından programa katılan 
Kültür ve Turizm Bakanı Ersoy ile Bakan 
Yardımcıları Batuhan Mumcu, Nadir Al
paslan, Serdar Çam, Devlet Tiyatroları 
Genel Müdürü Tamer Karadağlı, Sinema 
Genel Müdürü Birol Güven, Devlet Opera 
ve Balesi Genel Müdürü Tan Sağtürk, 
Türkiye Yazma Eserler Kurumu Başkanı 
Coşkun Yılmaz ve Yaşayan Miras ve 
Kültürel Etkinlikler Genel Müdürü Selim 
Terzi'nin de aralarında bulunduğu pro
tokol katılımcıları sahnede fotoğraf çekildi.

Antalya'da bu yıl 31'incisi gerçekleştirilen "Uluslararası Aspendos Opera 
ve Bale Festivali", 12 binin üzerinde yerli ve yabancı sanatseveri ağırladı. 
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İBB’nin yeni iş modellerini destekleyen 
ve çağa uygun fikirleri girişimcilerle bu
luşturan teknoloji programı TECH ISTAN
BUL, henüz 1 yaşını doldurmadan, 3. 
ödülünü aldı. TECH İSTANBUL, dünyanın 
en prestijli bağımsız startup (iş modeli) 
ödül programı ‘Global Startup Awards’ 
tarafından, ‘En İyi Hızlandırıcı/Kuluçka 
Programı’ seçildi. Ödül töreninde konuşan 
TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
çalışma arkadaşlarını tebrik ederek, 
“Şişhane, Şişli, Başakşehir ve Kayış
dağı’nda, toplamda 8000 metrekare ka
palı alanda, ‘TECH İSTANBUL’ isimli 
merkezlerimizle girişimcilere destek 
sunuyoruz. Bugüne kadar 400’den fazla 
girişimi destekledik ve bu girişimler, 
toplamda 22 milyon doları aşan yatırım 
aldı. Gelecek dönemde, girişimcilere sun
duğumuz fiziksel alanları iki katına çıkar
mayı hedefliyoruz. Yenilikçi yatırım 
modelleriyle, şehrin finansal gücünü gir
işimci akılla buluşturacağız. Amacımız; İs
tanbul’u küresel girişimcilik 
ekosisteminde ilk 10 şehir arasına sok
maktır. Bu konuda atacağımız adımları 
yakında kamuoyu ile paylaşacağız” bilgi
lerini paylaştı.  
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) 

Bilgi işlem Dairesi Başkanlığı Akıllı Şehir 
Şube Müdürlüğü’ne bağlı olarak faaliyet
lerini yürüten “TECH İSTANBUL”, 
yerkürenin en prestijli bağımsız startup 
(iş modeli) ödül programı Global Startup 
Awards (GSA) tarafından “En İyi Hız
landırıcı/Kuluçka Programı” seçilerek 
dünya birincisi oldu. Bu yıl 12’ncisi düzen
lenen GSA, tarihinde ilk kez Türkiye ev 
sahipliğinde gerçekleştirildi. Türkiye 
Belediyeler Birliği (TBB) ve İBB Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, dün akşam Beşiktaş’
taki Esma Sultan Yalısı’nda düzenlenen 
ödül töreninde bir konuşma yaptı.  

 
“SİZE VE YARATICILIĞINIZA 

GÜVENİYORUZ” 
Böylesine önemli bir etkinliğe İstan

bul’da ev sahipliği yapmaktan onur duy
duğunu belirten İmamoğlu, İngilizce 
yaptığı konuşmasında özetle şunları 
söyledi:  

“İBB Başkanı olarak, sizleri dünyanın en 
güzel şehirlerinden birinde içtenlikle 
karşılamaktan büyük mutluluk duyuyo
rum. Şehrin dayanılmaz cazibesi ve İstan
bulluların eşsiz misafirperverliği 
sayesinde, İstanbul'a birçok kez geri 
döneceğinizden eminim. Girişimcileri 
günümüzün fark yaratanları olarak görüy
orum. Yenilikçi fikirlerinizle, daha önce 
hiç görmediğimiz hız ve ölçekte dünyayı 
daha iyiye doğru değiştiriyorsunuz. Size 
ve yaratıcılığınıza güveniyoruz. Ve biz 
politikacılar olarak, çağımızın en kar
maşık sorunlarını ele almak için size 
ihtiyaç duyuyoruz. İstanbul'da olmak, size 
ilham da verecektir. Eminim ki, İstanbul'
dan pek çok yeni fikir ve dostlukla ayrıla
caksınız. Unutmamalıyız ki, başarıya 
giden yolda kazanılan tecrübeler de 
başarının kendisi kadar tatmin edicidir. 
Bu nedenle hepinizi burada olduğunuz 
için tebrik ediyorum.” 

 
“400’DEN FAZLA GİRİŞİMİ DESTEK

LEDİK” 
“İstanbul, yaklaşık 5 milyon 25 yaş altı 

nüfusuyla, dünyanın yaş ortalaması en 
genç şehirlerinden biridir. Bu yüksek genç 
nüfus, bizi teknoloji ve girişimcilik 
alanında çeşitli projeler geliştirmeye 
yöneltmiştir. Belediyemiz, gençlerimizi 
ortak ofisler ve çalışma alanları ile destek
lemekte, kamuya açık verileri kendileriyle 
paylaşmakta ve lisans sunucuları gibi 
hizmetler sunmaktadır. Ayrıca, 5 milyon 
kullanıcılı süper uygulamamız ‘İstanbul 
Senin’ üzerinden, girişimcilerin daha 
geniş bir kitleye ulaşmalarına, tanın
malarına ve pazar paylarını artırmalarına 
yardımcı olmaktayız. Şişhane, Şişli, 
Başakşehir ve Kayışdağı’nda toplamda 
8000 metrekare kapalı alanda, ‘TECH İS
TANBUL’ isimli merkezlerimizle girişim
cilere destek sunuyoruz. Bugüne kadar 
400’den fazla girişimi destekledik ve bu 
girişimler, toplamda 22 milyon doları 
aşan yatırım aldı.” 

 
“100.000’İ AŞKIN KATILIMCIYLA BU

LUŞTUK” 
“TECH İSTANBUL’da, teknoloji ve ino

vasyon odaklı eğitim ve etkinlikler 
düzenleyerek, bu alandaki çalışmalara 
öncülük ediyoruz. Şimdiye kadar 2000’in 
üzerinde eğitim düzenledik ve 100.000’i 
aşkın katılımcıyla buluştuk. İBB ve iştirak
lerimiz, birçok sektörde teknolojik ürün
leri kullanarak yenilikçi çözümler 
sunmakta ve yeni bir belediyecilik an
layışına öncülük etmektedir. Başarılı gir
işimlerin teknolojik ürünlerini bünyemize 
entegre ederek, 16 milyon İstanbullu ile 
buluşturma imkânı sağlıyoruz. Gelecek 
dönemde, girişimcilere sunduğumuz fizik
sel alanları iki katına çıkarmayı hedefliy
oruz. Yenilikçi yatırım modelleriyle, şehrin 
finansal gücünü girişimci akılla buluştura
cağız. Amacımız; İstanbul’u küresel gir
işimcilik ekosisteminde ilk 10 şehir 
arasına sokmaktır. Bu konuda atacağımız 
adımları yakında kamuoyu ile paylaşa
cağız.” 

 
“DAHA FAZLA KAYNAĞA İHTİYAÇ 

VAR” 
“‘Startup Watch’ tarafından hazırlanan 

bir rapora göre, 2024 yılının ilk yarısında 
Türkiye’deki girişimlere yapılan yatırım
lar, toplamda 235 anlaşma ile 587 milyon 

dolara ulaştı. Türkiye’nin girişimcilik eko
sistemindeki bu gelişmeler, ülkenin küre
sel girişim sahnesinde daha güçlü bir yer 
edinme yolunda ilerlediğini gösteriyor. 
Yapay zekâ, fintech ve oyun gibi 
dikeylerde yapılan büyük yatırımlar, 
Türkiye’nin bu alanlardaki rekabet 
gücünü artırıyor. Kadın girişimcilerin 
artan rolü ve yabancı yatırımcıların 
devam eden ilgisi, Türkiye’nin girişimcilik 
ekosisteminin geleceği için umut verici 
gelişmelerdir. Ancak, büyüme aşamasın
daki girişimlerin desteklenmesi için, daha 
fazla kaynağın ayrılması gerekmektedir. 
Türkiye’nin dinamik girişimcilik ekosis
temi, ülkenin ekonomik büyümesine ve 
yenilikçi çözümler geliştirme kapasitesine 
önemli katkılar sağlayacaktır.” 

 
“DÜNYANIN FARK YARATAN İNSAN

LARA İHTİYACI VAR” 
“İstanbul’un girişimcilik dünyasında 

hak ettiği yere gelmesi ve ülkemizin par
lak beyinlerince hazırlanan projelerin 
dünya çapında karşılık bulması için, tüm 
kaynaklarımızı seferber ettik. Bu süreçte 
İstanbul'un girişimcilik kültürünü 
güçlendirmeyi, gelişen teknolojilerin 
yarattığı fırsatlardan yararlanarak insan 
kaynağı, fikir, ürün ve hizmet yaratmayı 
hedefliyoruz. Genç girişimcilerimizin di
namik enerjisi sayesinde koyduğumuz 
hedeflere ulaşabileceğimize inanıyorum. 
Dünyanın, sizin gibi daha fazla fark 
yaratan insanlara ihtiyacı var. Bu değerli 
ödül için çok teşekkür ederim. TECH İS
TANBUL, Yılın En İyi Hızlandırıcı/Kuluçka 
Merkezi ödülüne layık görüldüğü için 
gurur duyuyoruz. Jüri oylarının yanı sıra, 
halk oylamasını da baz aldığı için, bu ödül, 
bizim için ayrı bir anlam taşımaktadır.” 

 
YOL ARKADAŞLARINA ÖZEL 

TEŞEKKÜR  
“Geçtiğimiz yıl Ekim ayında, İBB olarak, 

girişimcilik faaliyetlerimizi tek bir çatı al
tında topladık ve TECH İSTANBUL 
markamızı hayata geçirdik. TECH İSTAN
BUL, bu geceki ödül ile birlikte henüz 1 
yaşını doldurmadan, 3. ödülünü almış 
oldu. Bu prestijli ödül, İstanbul’un girişim
cilik ve inovasyon alanında küresel bir 
merkez olma yolundaki kararlılığını 

pekiştiriyor. Bu başarıyla birlikte, İstan
bul’un yenilikçi ruhunu ve TECH İSTAN
BUL’un uluslararası arenadaki 
potansiyelini bir kez daha kanıtladık. Bu 
yolda bizimle birlikte olan ve emeği geçen 
herkese; özellikle Genel Sekreterimiz Can 
Akın Çağlar’a, Genel Sekreter Yardımcımız 
Zeynep Neyza Akçabay’a, Bilgi İşlem 
Dairesi Başkanımız Erol Özgüner’e, Akıllı 
Şehir Şube Müdürümüz Ali Taşdemir’e ve 
TECH İSTANBUL yöneticilerimiz Hatice 
Ertüzün ile Oya Ayanoğlu’ya en içten 
teşekkürlerimi sunuyorum. Gençliğimiz 
var, enerjimiz yüksek. Kolektif çalış
malarımız ile girişimcileri ve onların yeni
likçi projelerini desteklemeye devam 
edeceğiz.” 

 
125’TEN FAZLA ÜLKENİN YARATICI 

FİKİRLERİ YARIŞTI 
Dünyanın en geniş kapsamlı ve en 

prestijli startup ödül programlarından 
biri olan GSA’nın ödül programı, farklı kı
talardan ve bölgelerden 125’ten fazla 
ülkede yer alan startupları ve girişimcilik 
kurumlarını kapsamaktadır.  TECH İS
TANBUL, jüri değerlendirmesi ve halk oy
laması ile birçok ülke arasından finale 
kalarak dünya birincisi oldu. Geliştirdiği 
girişimcilik programlarıyla, girişimlerin 
hızlı büyümesine ve ölçeklenebilir iş mod
elleri inşa etmesine yardımcı olan TECH 
ISTANBUL, fikir aşamasından globale açıl
maya kadarki süreçte girişimcilerin 
ihtiyaçlarına yönelik destek mekaniz
maları sunmanın yanında, teknoloji sever
leri teknoloji dünyası ile buluşturuyor. Bu 
sayede, girişimcilik ve teknoloji dünyasına 
adım atmak isteyen genç yeteneklerden, 
etki alanını ve bilgi birikimini deneyimli 
isimlerin rehberliğinde artırmak isteyen 
girişimcilere kadar, teknoloji ve girişimci
lik ekosisteminin her oyuncusu için güçlü 
destek mekanizmaları sunuluyor.  

TECH ISTANBUL, daha önce de “Eu
roAsian Startup Awards”ta “Yılın En İyi 
Hızlandırıcı/Kuluçka Programı” dalında 
bölge, “Kurumsal Girişimcilik Ödülleri’nde 
de “Kamu ve STK En İyi Programı” kate
gorisinde birincilik ödüllerinin sahibi ol
muştu.

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İs
tanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, “Dünden Yarına Boğaziçi 
Üniversitesi Buluşması”na katıldı. Har
biye’deki Cemal Reşit Rey Konser Sa
lonu’nda düzenlenen buluşmada 
İmamoğlu’na; İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Cemil Tugay, Şişli Belediye Başkanı 
Resul Emrah Şahan ve Üsküdar Belediye 
Başkanı Sinem Dedetaş eşlik etti. Boğaziçi 
Üniversitesi’nin, çok uzun yıllardan bu 
yana Türkiye’nin ve dünyanın en önemli ve 
başarılı eğitim kurumlarından biri olduğu
nun altını çizen İmamoğlu “Elbette Boğaziçi 
Üniversitesi’nin tarihini 53 yılla sınırlaya
mayız. Ta 1863’e kadar giden bir geçmişi 
var. YÖK'ün ‘araştırma üniversitesi’ olarak 
deklere ettiği ilk üniversitelerden birisi. 
Ülkemizin toplumsal ve ekonomik hayatına 
çok büyük katkılar sunmuş, akademik 
özgürlük, kurumsal özerklik ve katılımcı 
yönetim gibi değerleri inşa etmiş, gerçek
ten eğitim adına, yüksek öğrenim adına 
Türkiye'miz için önemli bir değerimiz. 
Böyle köklü ve gelenekli eğitim kurum
larına sahip olmak; kentlerin, toplumların 
geleceği açısından çok büyük bir önem 
taşıyor. Bu büyük değerlerimizi korumak 
ve geliştirmek, açıkçası hepimizin görevi” 
dedi. 

“MUHTEŞEM BİR ÜNİVERSİTE CEZA
LANDIRMAK İSTENİYOR” 

“Bugün burada bulunmamızın sebebi, ne 
yazık ki son dönemde Boğaziçi Üniversite
si'nde yaşanan birçok olumsuzluk ve bu 
olumsuzluklarla, bu muhteşem eğitim 
abidesinin gündeme gelmesi” diyen 
İmamoğlu, şunları söyledi: 

“Ülkemizin, kentimizin çok büyük bir 
değeri, akademik alanda dünya standart
larında olan bir üniversitemiz… Yani şaşıla
cak bir durum. Üzüntünün tarifi yok. 
İnsanın konuşmaktan bile utandığı bazı 
şeyler vardır ya; o da bunlardan birisi. Ne 
yazık ki üniversite cezalandırılıyor. Koca bir 
üniversite, muhteşem bir üniversite ceza
landırmak isteniyor. Boğaziçi'ni Boğaziçi 
yapan, çok büyük emekler veren 
akademisyenlerimizin düşünsenize 
içeriye alınmadığı, liyakat açısından 
yaşananları da üzüntüyle gözlemliyoruz. 
Çok sevdiği okulundan ayrılmak duru
munda bırakılan akademisyenlerimiz, 
dünyanın en önemli kurumları tarafından, 
tabiri caizse ‘kapılırken’, ne yazık ki liyakat 
zincirinin bozulduğu ve beklentileri 
karşılama süreçlerinin tamamlanamadığı, 
bir kısım kişiler tarafından kadroların 
doldurulmuş olması, Boğaziçi Üniversite
si'nin bütün sürecini sekteye uğratıyor ve 
insanları üzüyor. Bu akademisyenlerimizin 
ülkemizde değil de o değerli yetişmiş in
sanlarımızın başka ülkelerde akademik 
çalışmalarını yürütüyor olması, 

Türkiye'miz için çok büyük bir kayıptır. İs
tanbul Matematiksel Bilimler Merkezi’nin, 
Mithat Alam Film Merkezi’nin mekansız 
bırakılarak çalışmalarının önlenmesi, 
sadece Boğaziçi Üniversitesi için değil, tüm 
şehir, hatta ülkemiz için kayıptır.” 

“BOĞAZİÇİ’NE YAPILANLARLA İBB’YE 
YAPILANLARI BİRBİRİNE BENZETİYO
RUM” 

“Ben aslında, Boğaziçi Üniversitesi'nde 
yaşananları bir açıdan İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi'nde biz göreve geldikten sonra 
bize yapılmak istenenlerle biraz benzetiyo
rum. Burada çok şaşırmayan bir insan kon
umundayım. Yaşananlara benzer şeyleri 
yaşayan kişi olarak, birey olarak, bu an
lamda ne denli deneyimli olduğumu az çok 
sizler de biliyorsunuz. Ama bunların hep
sini konuşmak, gerçekten çok üzücü. Yani 
bu ülkeye çok büyük faydaları olan kurum
ları, siyasal hırsları nedeniyle çalışamaz 
hale getiriyorlar. Ben, bu ve benzeri uygula
maların başka üniversitelerimize de 
yapıldığını çok iyi biliyorum. Bunları si
zlerle de konuşuyoruz. Başka üniversitel
erde de bu ve benzeri hamlelerin, 
hareketlerin yapıldığını gözlemliyoruz ve 
ben, oralarda da kapının arkasından bir 
mücadeleyi, bir direnişi sizlerle birlikte 
yapma gayreti içerisinde oluyorum.” 

“GENÇLERİMİZİN UMUTLARINI, HAY
ALLERİNİ VE HATTA HALKIMIZI CEZA

LANDIRMAK İSTİYORLAR” 
“Açıkçası İBB üzerinden, İstanbul seç

menini cezalandırma çabasında olan bu an
layış, Boğaziçi Üniversitesi üzerinden de 
bence tüm gençleri ve tüm gençlerimizin 
umutlarını, hayallerini ve hatta halkımızı 
cezalandırmak istiyorlar. Kendi çıkarlarını, 
ülkenin çıkarlarının çok daha üzerinde 
gören bu vahşi, partizanca davranış, hiçbir 
zaman açık ve net söyleyeyim başarıya 
ulaşamayacaktır. ‘Başarıya ulaşamayacak
tır’ derken, kararlı bir güvenle bunu söylüy
orum. Yani burada kime güveniyorsunuz? 
Vallahi kendime güveniyorum. Zaten her 
birey kendine güven duyduğu takdirde, hiç 
kimse öylesi bir bütüncül gücü karşısında 
duramaz, diye düşünüyorum. Boğaziçi 
Üniversitesi, her hukuksuzluğa karşı ken
dini savunmaya devam ediyor. Ve inanın bir 
yanıyla üzüntüyle, ama bir yanıyla da 
takdirle o direnişinizi, özellikle başta 
kıymetli akademisyenlerin direnişini takip 
ediyorum. Devam ediyor kararlı bir 
biçimde. Bize de aynı şeyi yapıyorlar. İBB’yi 
de engellemeye çalışıyorlar. Biz de onlar 
engellemeye çalışırken, açıkçası onları 
kıskandıracak ve hatta dönem dönem çat
latacak kadar İstanbul'a hizmet etmeye 
devam ediyoruz. Çok şaşırtıcı işler. Çok 
üzüntü verici. Çok karmaşık duygular 
içerisindeyim. Hani tarifleyemiyorum. İn
sanın edebi, ahlakı, tariflemeyi ve konuş

mayı bile beceremiyorsunuz...” 
BEYOĞLU BELEDİYESİ TEPKİSİ: “BU 

KADAR TOPLUMUN GÖZÜNE SOKA 
SOKA BUNU YAPMALARI…” 

“Geçenlerde bahsettim. Hani bu kadar 
toplumun gözüne soka soka bunu yap
maları… Yani işte Beyoğlu Belediyesi, 
hemen yanı başımız. Orada tarihi bir binayı 
restore ediyorlar, eski kışlayı. Ve bu kışlanın 
kapısına, ocak ayının ortasında, bir tarafa 
kaymakamlık bir tarafa Beyoğlu Belediyesi 
yazıyorlar. 2,5 ay sonra seçim oluyor. Parti 
değişiyor ve seçimi CHP’li bir belediye 
başkanı kazanıyor. Kazanır kazanmaz, 12 
ay sonra yazışmalara başlıyorlar. ‘Burayı 
terk et!’ Niçin? ‘Terk et!’ Belediye niçin terk 
etsin? ‘Terk et!’ ‘Efendim yok şöyle, yok 
böyle; yok protokol yok…’ Protokolü gös
teriyor Belediye Başkanı. Kaymakamın 
imzasıyla, ‘Şu alanlar Beyoğlu Belediyesi, şu 
alanlar kaymakamlık’ diye. Ve zoraki, yani 
polisin oraya gelmesiyle beraber, orayı Bey
oğlu Belediyesi boşaltıyor. Yine birden; 12 
sene önce, Terra Santa diye bir manastırın, 
daha öncesinde Vakıflar’ın Beyoğlu 
Belediyesi'ne verdiği ve kullanım biçimini 
de ‘tahsis’ şeklinde tarif ettiği bir biçimde 
buranın kullanılmasını isteyerek bir 
mukavele yapıyor Beyoğlu Belediyesi’ne. 
Beyoğlu Belediyesi, kullanıma aykırı biriki 
mekan da yaptı o dönemin yönetimi. Hiç 
dokunmuyor. 

GENÇ ÜNİVERSİTELİ DESTEĞİ’NE 
BAŞVURULAR BAŞLADI 

125’TEN FAZLA ÜLKENİN 
YARATICI FİKİRLERİ YARIŞTI 

‘DÜNDEN YARINA BOĞAZİÇİ ÜNİVERSİTESİ BULUŞMASI’NDA KONUŞTU 

İBB’nin üniversiteli öğrencilere verdiği 
‘Genç Üniversiteli Eğitim Desteğine” bugün 
başvurular başladı… Eğitim desteğinde, 
100 bin öğrenciye 15 bin TL’lik maddi 
katkı sunulacak. Başvurular, 18 Ekim 2024 
Cuma gününe kadar devam edecek. 

 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB), 

eğitimde fırsat eşitliği sunmak için öğren
cilere sağladığı desteği devam ettiriyor. Bu 
kapsamda “Genç Üniversiteli Eğitim 
Desteği” projesiyle, kendisi veya ailesi İs
tanbul'da ikamet eden ön lisans, lisans, 
yüksek lisans ve doktora eğitimine devam 
eden öğrencilerin ve ailelerinin muhtaçlık 
durumu değerlendirilerek nakdi destekte 
bulunuluyor.   

 
BAŞVURULARDA SON GÜN 18 EKİM 
 
100 bin üniversite öğrencisine verilecek 

15 bin TL'lik “Genç Üniversiteli Eğitim 
Desteği” için, öğrenciler 18 Ekim 2024 
Cuma gününe kadar başvuruda bulun
abilir. 

 
 BAŞVURU GENEL KOŞULLARI 
 
T.C. vatandaşı olmak, 
Öğrencinin kendisinin veya 

ailesinin/annebaba vefat durumunda 
yakınının İstanbul’da ikamet etmesi, 

Ön lisans, lisans, yüksek lisans veya dok
tora öğrencisi olmak, 

Ön lisans  lisans öğrencileri için üst yaş 
sınırı 30, 

Yüksek lisans  doktora öğrencileri için 
üst yaş sınırı 40, 

Normal öğrenim süresinin içinde 
eğitimine devam ediyor olmak, 

Devlet üniversitesinde okuyor olmak 
veya vakıf / özel üniversitede yüzde yüz 
burslu okuyor olmak, 

Ara sınıf ve son sınıf öğrencileri için yıl
sonu başarı notunun en az 100 üzerinden 
53 ya da 4 üzerinden 2,00 olması, 

Gelir durumu açısından maddi desteğe 
ihtiyacı olmak. 

 
İSTENİLEN EVRAKLAR 
 
Sabıka kaydı almadığına dair belge 
Öğrenci belgesi  
Transkript belgesi 
Vakıf/özel okullarda okuyan öğrenciler 

için %100 bursluluk belgesi 
Ailenin maddi durumunu gösteren bel

geler (Gelir belgesi, Maaş bordrosu vb.) 
Varsa kendisinin ya da aile bireylerinin 

engelli raporu fotokopisi 
Varsa okuyan kardeşleri gösteren bel

geler 
Yurtta veya kirada kaldığına dair belge 
Öğrencinin banka hesap bilgilerini 

içeren belge 
 
NEREDEN BAŞVURULUR? 
 
“İstanbul Senin” uygulaması ya da 

https://gencuniversiteli.ibb.istanbul/ por
talı üzerinden başvuru ve evrak işlemleri 
gerçekleştirilebilir.
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porTekiz'in A Bola gazetesinin editörü Nuno Paral-vas, milli futbolcu Kerem Aktürkoğlu'nun Benfica'daki per-formansıyla taraftarların kalbini fethettiğini söyledi. NunoParalvas, taraftarların Kerem'e büyük bir destek verdiğinibelirterek "Benfica taraftarı için güzel bir sürpriz oldu.Çünkü Kerem, takımla çok fazla antrenmana çıkamadangol atıp asistler yapmaya başladı. Şimdiden Benfica tarafta-rının kalbini fethetti. Onu şimdiden sevdiler. Kulüp, Keremve Orkun Kökçü ile ilgili bir video hazırlamıştı. YouTube'dabulmak mümkün. Benfica'daki ilk maçında Luz Stadı'ndakiatmosferden etkilendiğini söylüyordu. Kerem bir gol at-mıştı, Orkun ise asist yapmıştı. Stattaki60 bin taraftar onu ayakta alkışlıyordu.Tribündeki babası için de duygusal anlar-dı. Bu bize onun buradaki tecrübesi hakkın-da ve taraftarların onunla ilgili düşüncelerihakkında fikir veriyor." diye konuştu. 
"benfica için iyi bir anlaşma"Kerem'in Benfica'ya geldikten sonra kısa sü-rede başarılı performans sergilemesinin kendisi içinsürpriz olduğunu kaydeden Paralvas, "Portekiz'de Benfi-ca formasıyla büyük bir etki yarattı. Çoğu insanın onu iyitanıdığını sanmıyorum. Çünkü Süper Lig'i Premier Lig veLaLiga'yı takip ettiğimiz gibi takip edemiyoruz. Çoğu kişiManchester United'a karşı performansını ve Portekizönünde 2024 Avrupa Şampiyonası'nda sergilediği perfor-mansı hatırlayacaktır. 3-0'lık yenilgiye rağmen Türkiye'ninen iyi oyuncusuydu." ifadelerini kullandı.

Paralvas, Benfica'nın Kerem Aktürkoğlu transferi içinGalatasaray'a ödediği 12 milyon avro bonservis bedeliyleiyi bir anlaşma gerçekleştirdiğini ifade etti. Milli futbolcu-nun Benfica'ya transferini değerlendiren Paralvas, "İlkmaçlarda gösterdiği performanstan sonra Benfica için bu-nun iyi bir anlaşma olduğunu söyleyebiliriz. Suudi Arabis-tan ve Rusya'dan bazı teklifler almıştı. Sanırım Avrupa'dakibazı liglerden de teklif almıştı. Kulüplerin yaptığı diğertransferleri düşündüğümüzde şu an için bunun iyi bir an-laşma olduğunu görüyoruz. Buraya tam olarak alıştığındadaha da iyi performans göstereceğine inanıyo-rum." şeklinde konuştu. Kerem'in gelecektekimuhtemel bir transferi için konuşmanın er-ken olduğunu dile getiren Paralvas, Benfi-ca'nın milli futbolcuyu sportif anlamda katkısağlaması için takıma kattığını vurgula-dı. Paralvas, Kerem'in uzun vadedeBenfica için neler yapabileceğinigörmeleri gerektiğini ifade ede-rek "Gelecekteki muhtemel birtransferi için konuşmanın er-ken olduğunu düşünüyorum.Bunu söyleyebilmek için bu-rada geçirdiği sürenin dahauzun olması gerekiyor. Benfi-ca'nın sezonunun nasıl so-nuçlanacağına da bakma-mız gerek." değerlendir-mesinde bulundu. (AA)

Trabzonspor Teknik Direktörü Şenol Güneş,Mehmet Ali Yılmaz Tesisleri'nde düzenlediği basıntoplantısında, ligde istedikleri sonuçları alamadıkla-rını belirterek, "5 maçta 5 puan, oynadığımız oyunve aldığımız sonuçların taraftarı, sizleri, medyayı,bizi, yönetimi, oyuncuları, kimseyi memnun etmedi-ğini biliyoruz. Gerçekleri bilmek iyi ama bunları de-vam ettirmek kötü." dedi. Trabzonspor'un büyük birkulüp, büyük bir camia olduklarını ifade eden Güneş,"Oyuncular da yetenekli, karakterli, takıma sahip çı-kan, gurur duyduğumuz, taraftarlarının da kuruldu-ğu günden bugüne kadar bir heyecan ve coşkusu ol-duğunu takımın her şeyiyle bütünleştiğini biliyoruz.Medyası, çalışanı da bu şekilde. Yani bütünüyle birtakım oluşturan camia şu anda bulunduğu yerdenmemnun değil. Dolayısıyla kimi ne kadar etkiliyor,bilmiyoruz ama herkesin üzüldüğünü biliyoruz."diye konuştu.
"Sorumlu olan benim"Güneş, kulüp başkanı Ertuğrul Doğan'ın takımüzerinde olan tüm yetki ve sorumluğu kendisineverdiğini kaydederek, şöyle devam etti: "Dolayısıylaşu andaki bulunduğumuz durumdan sorumlu olanbenim. Başarı veya başarısızlık olgusu vardır. Başarı-yı konuşuruz ama başarısızlığı çözmek için en büyükkararları alacak olan benim. İsteklerim olabilir amakararı veren benim. O yüzden her şeyi samimi veaçıkça, şeffaf olarak söylemek ve paylaşmak istiyo-rum. Kulübe ve takıma zarar vermeden eleştiri veövgü yapılacaktır, bu normaldir. Ama şu anda eleşti-rilerin daha üst seviyede olduğu bir dönemi yaşıyo-ruz. Hiçbir zaman duyarsız olmayacağız. Dikkate ala-cağız. Beklemediğimiz sonuçlar aldık, oyunumuz dahayallerimizin çok altında kaldı ve bu durumu dü-zeltmek mecburiyetindeyiz."Trabzonspor'un, kendi halinde bırakılması halin-de bu tip sonuçlar almaması gerektiğini dile getirenGüneş, "Bunu ben de biliyorum, işin başında olduğumiçin bunu rahatlıkla söylüyorum. Bunun geçmişi, gele-ceğini konuşmak yerine sadece odaklanacağımız nok-ta şu anı nasıl düzelteceğimiz. Tabii ki geçmiştendersler alacağız, geleceği inşa edeceğiz, bunlar hepkonuşulabilir şeyler ama anı yaşamak daha önemli.Camia olarak daha önce büyük başarılar ve zaman za-man da başarısızlıklar da gördük, dolayısıyla tecrübe-liyiz. Bu da bizim için bir avantaj." şeklinde konuştu.
"Öz güven ve moral Sorunu var"Güneş, hayallerinin çok gerisinde olduklarını, ye-tenekli oyuncular ve taraftarlarının desteğiyle bu so-runları aşacaklarını ifade ederek, sözlerini şöyle sür-dürdü: "Takımın öz güven, moral sorunu olduğu birgerçek. Bu bütün takımlarda olabilecek ama olma-ması için dikkatli olunması gereken bir nokta. Başa-rıyı yakaladıktan sonra yönetimde, teknik heyette,oyuncularda, medyada, herkeste birtakım değişim-ler olabilir. Bu bazen çok olumlu katkı yapar. Yeni

zirveye çıktığın zaman yeni hedefler çizemediğin za-man ve başarı da gelmediği zaman onun altında ezi-len kesimler olur. Hiç kimse kendi üzerine başarısız-lığı almak istemez ve bunu paylaşırken de yaralama-ya başlar. Şu anda takım için konuşuyoruz. Diğerleri-ne çok değinmeyeceğim, benim için takım önemli şuanda. Öz güven sorunu var, moral sorunu var. Hattatespitte niyetler iyi olsa bile yanlış teşhisleri de var."Takım olmak istediklerini vurgulayan Güneş,"Birlikte oynamadık doğru. Tespitler doğru amahem bireysel hem takım olarak iyi olmak durumun-dayız. Organizasyonu yapacak olan benim ama katı-lımı yapacak olan oyuncularımız. Birlikte eleştiri ya-pacağız, tartışacağız, birbirimizi belki bazen üzece-ğiz ama sonunda değişeceğiz. Şu andaki durum o. 8günde yaptığım 3 maçta gördüğüm tablo bu. Bu ye-terli mi, değil tabii. Bazen oyuncular yetenekli amatakımda uyum ve oyun sorunu var. Bazıları tecrübeliama beklediğimizin altında. Her ikisinin birlikte oy-nadığı oyun bizim amaçladığımız oyun değil. Belkialgılamadığımız sorun var, takım oyununda sorunvar, hücum, savunmada bunların hepsi konuşacağı-mız konular." değerlendirmesinde bulundu.Takımdaki sorunların giderilmesi için zamanaihtiyaçları olduğunu kaydeden Güneş, "Takım oyunu,oyun disiplini oturacak tabii ama güzel futbol oyna-yıp iyi sonuçlar almak için bu organizasyonun da iyiolması için önce bireysel performansların da üst se-viyeye çıkması lazım. Bunun için bir zamana ihtiyaçvar, doğru. Ama şu haliyle fiziksel değerleri her nekadar eleştirsek bile bu halimizle bile fiziksel verile-rimizi daha iyi kullanabiliriz." dedi. Güneş, oyuncu-larla normalde 15-20 dakikalık toplantılar yapan birteknik adam olduğunu ancak bugünkü toplantınınuzun sürdüğünü de ifade ederek, şunları söyledi:"Oyuncularımızın bireysel performanslarının iyiolması için çalışması lazım, tamam ama bunun daönce tespit edilmesi lazım. Oyuncunun ne eksiği var,mesela yetenekli, dripling var, fizik gücü var, iyi kulla-namıyor. Yani yanlış kullanıyor. Bir diğer taraftan tec-rübesi var, fizik gücü o kadar değil, o düşürebiliyor.Dolayısıyla sayıları çoğalttıkça takımda bir tahribatoldu. Basit top kayıplarımız var, rakibe baskı yaparkenbirlikteliğimiz yok, bunlar organizasyonu gerektirebi-lir. İki gün önce yaptığım antrenmanda mükemmel de-necek kadar seviyede yaptığımız çalışmayı sahada hiçgöremedik. İlk defa gördüm. Yapılabiliyor ama bir günsonra topu kullanırken, sahayı kullanırken, topa sahipolmada eksiklerimiz olduğunu gördük."Şenol Güneş, 8 günde 3 maçta gördüğü tablodakisorunların çözümlenmesi için teşhisin iyi konulmasıgerektiğine işaret ederek, "Bugün paylaştım oyuncu-larla. Onlar da düşüncelerini söyledi. Ama geneldebirlikte oynamamak gibi söylenen konular var. Çün-kü onlar da duygu olarak üzülüyorlar, bunu görüyo-rum. Üzülmeyi de bazen kendi içine atarak sorumlu-luklarını azaltıyorlar. Buradaki düzeltilmesi gerekenkonu takımın oyuncularının bu olmalı. Yani bunun

dışındakileri hiç gündeme getirmek istemiyorum.Sadece oyuncu, ben birlikte bu işi çözeceğiz." diyekonuştu.
"TeSlim olmak, peS eTmek yok"Sorunları düzeltmek için gayret gösterdiklerininaltını çizen Güneş, şöyle devam etti: "Teslim olmakyok, pes etmek yok, daha fazla çalışmak var. Susmayıve konuşmayı bilmiyoruz mesela. O da var bizde. Ba-zen çok gereksiz konuşuyoruz dinlememiz gerekenyerde. Bazen konuşmamız gerekiyor, düşüncemizisöylememiz gerekiyor, içimize atarak kapalı duruyo-ruz. Bu bize çözüm getirmez. O yüzden kamuoyundaTrabzonspor'un bir dinamizmi var. Bazen yanlış dakonuşulur. Ama saygısızlık da yapılmadan karşı tara-fa kaktı yapması için bunun konuşulması gerekiyor.Neyi gizliyoruz ki? Ben bir yanlış yapmışsam onubana söylediğin zaman niye bozuluyorum ki? Banabir ayna tutuyorsun. Aynı şey oyuncu için de geçerli.Tespitleri yapmak, eleştiri yapmak doğru ama eme-ğe saygısızlık doğru değil. Sizin işiniz gibi, siz de gör-düklerinizi paylaşıyorsunuz, hakaret olmadıktansonra bu iş katkı yapar bize."Oyun felsefelerinin oturmadığını ifade eden Gü-neş, "Bir defa en büyük rahatsızlığım o. Hücumda dasavunmada da rakipten üstün olmam gerekiyor,Trabzon'un kendi DNA'sında olan oyuncuların da di-namizminde olan futbolu sahada görmek istiyorum."dedi. Güneş, taraftarların üzüldüğünü bildiklerinidile getirerek, "Biz de üzülüyoruz, hep üzülmekle ha-yatımızı geçirmeyeceğiz, çözüm için onların desteği-ne, bizim de çok çalışmaya ihtiyacımız var, bununbaşka bir yolu var. Öteki türlü sadece kısır döngüolur. Oyuncularımızın sorunu yok, onu söyleyeyim.Ben geldiğim ve gördüğümde çalışma ortamı çok iyi.Kulüpten kaynaklanan bir sorun yok. Ama oyuncu-lar da sorunlu oyuncular değil ama eksiklerinin ol-duğunu kabul etmek lazım." şeklinde konuştu.
"başkan da üzülüyor"Güneş, kulüp başkanı Ertuğrul Doğan ile her güngörüştüğünü belirterek, şunları kaydetti: "Başkanlailgili, her gün arıyor, tabii üzülüyor, morali bozuluyor.Çok şey yapmak istiyor geldiğimden beri. Bana söy-ledikleri, anlattıkları, o heyecanla anlattığı ko-nuları hayata geçirebilirse Trab-zonspor'un sadece sahada değilsaha dışında da güçlü olacağını düşü-nüyorum. Ama saha sonuçları bizimolduğu kadar Trabzonspor'u sevenherkesi üzüyor ve etkiliyor. Onu da et-kilediğini görüyorum. O yüzden ne yaparızdiye bir heyecanı var. Şu anda yapacak birşey yok zaten. Geldiğimdeki süre kısa, ora-da da yapacak bir şey yoktu. Transfer çokkonuşuluyor. Transfer bazen çözümdür. Bu-gün eksikleri tespit ettiğiniz zaman da bir so-runu çözemiyorsunuz. Bu devre arasına ka-

dar devam edecektir. Ama şu anda yaptığınız trans-fer fazlalıkları da bazen sıkıntı olur. Ama bazen deihtiyaçtır. Onun için eleştiriler gelecek burada. 'Niyeyaptın?' Yapmasan 'Niye yapmadın?' Bunlar konuşu-lacaktır. Ama bunlar yıkım için tek sebep değil."
"Saha içinde kalmak iSTiyorum"Bir gazetecinin 'Bu süreçte ayak oyunu var mı?"şeklindeki bir sorusu üzerine de Güneş, şunları söy-ledi: "Ben ayak oyunlarına hiç girmeyeceğim. Çünkübiz önce şu ayakla sahada oyunu bir düzeltelim, son-ra ayak oyunlarını beraber konuşuruz zamanı gelin-ce. Hiçbir şey değişmedi. Yanlış veya doğru, gündem-de var, biliyoruz ne olduğunu. Allah bize o yanlışlarıyaptırmasın. Yanlış yapanlara cevap vermenin yerive zamanı bellidir. Bunu söyledim oyunculara. Sus-masını da konuşmasını da bil. Bu da yerinde ve za-manında olacak. Şu anda bizim konuşacak bir hali-miz yok. Hakem golü verdi, vermedi niye konuşa-yım? Bunları kazandığı halde şikayetleri arşa çıkanarkadaşlarımız var sağ olsunlar. Yani maçları kazan-dığı halde şikayetleri o kadar fazla ki o maçta o birtaktik yapılıyor. Buna da izin veren bir ortam var. OTürkiye’nin sorunu. Türkiye’de kim haklı kim haksızbazen karışıyor. Onlara beni sokmayın, şu anda bensaha içinde kalayım."Güneş, sahada kalmaya bir süre ihtiyacının bu-lunduğunu belirterek, "Ben de olumsuzluktan etkile-niyorum, 'Ne olacak?' diye. Çünkü o duruma düşmekistemiyorum. Kendi performansımı düşürmek iste-miyorum. Çünkü benim hırsım oyuncuya yansıya-cak, oyuncunun hırsı tribüne yansıyacak. Hepsi birenerji olacak, doğru oynayacağız. Ondan sonra bizidurduranları görelim, bakalım nasıl durduruyorlar.Şu anda yaptıklarını da biliyo-ruz, kimin yaptığını da bili-yorum ben. Yani sahada bi-liyorum. Ağır konuşması-nı da biliyorum susması-nı da biliyorum, ona ge-rek yok, o sonraki iş."diye konuştu. (AA)

Güneş, kötü sonuçların 
düzeleceğine inanıyorTrabzonspor Teknik Direktörü Şenol Güneş, hayallerinin çok gerisinde olduklarını, yetenekli oyuncular ve taraftarlarının desteğiyle bu sorunları aşacaklarını söyledi. Güneş, “Beklemediğimiz sonuçlar aldık, oyunumuzda hayallerimizin çok altında kaldı ve bu durumu düzeltmek mecburiyetindeyiz” değerlendirmesinde bulundu

Reis, takımının ligde 
kalmasını hedefliyor

Trendyol Süper Lig ekiplerindenSamsunspor'un teknik direktörü ThomasReis, Nuri Asan Tesisleri'nde düzenlediğibasın toplantısında değerlendirmelerde bu-lundu. Süper Lig'in 7. haftasında, bugün sa-halarında Göztepe ile yapacakları maçınzorlu bir maç olacağını belirten Alman tek-nik adam, "Göztepe'yi çok iyi biliyoruz. De-fansif anlamda çok iyi işler yapan bir takım.Kompakt oynamayı çok iyi başarabilen birtakım. Bildiğiniz gibi 2 maç oynadık. İkimaçtan da galibiyetle ayrılmıştık. Konya'yakarşı istemediğimiz bir mağlubiyet aldık.Umarım Göztepe'ye karşı çok daha güzel biroyun sergileriz. Konyaspor karşılaşmasınagöre daha iyi bir sonuç alırız." diye konuştu.En büyük hedeflerinin ligde kalmak ol-

duğunun altını çizen Reis, şunları kaydetti:"Ligin başından itibaren söylediğim bir şeyvar. En büyük hedefimiz ligde kalmak. Tabiiki de herkes hayal kurabilir. TaraftarlarımızAvrupa kupalarına gitmeyi hayal ediyor ola-bilirler. Bu herkes için serbest ve olağan birşey. Ancak ben bir hayalperest değilim. Benbunu yapmayacağım ve takımım da bunuyapmamalı. Bu güzel bir şey. Buralara gele-bilmiş olmak çok güzel bir şey ama toplaya-bildiğimiz kadar puan toplamamız gereki-yor. Çünkü şu anda çok erken. Hedefimiz lig-de kalmak. Göztepe karşılaşmasında da ta-raftarlarımızın bizim yanımızda olmalarınıbekliyoruz. Onların desteği bizim için çokçok önemli. Bu maçtan da istediğimiz puan-ları almak istiyoruz." (AA)

Kerem, Portekiz'de 
büyük bir etki yarattı
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Türk savunma sanayisi İHA 
ihracatını çeşitlendirecek 
Baykar ve Türk Havacılık 

Uzay Sanayii (TUSAŞ) 
tarafından geliştirilen 
araçların başarılarıyla "en 
fazla insansız hava aracı 
(İHA) ihraç eden ülke" ha
line gelen Türkiye, daha 
küçük sınıftaki İHA'ları 
üreten şirketlerin ça
balarıyla bu başarıyı yaygın
laştırmayı amaçlıyor. 

Türk savunma sanayisi 
ürünü Bayraktar TB2, 
Bayraktar Akıncı, Anka ve 
Aksungur, yurt içindeki 
başarılarını yurt dışına da 
taşıyıp birçok ihracat sö
zleşmesine imza attı. Bu 
başarılarla Türkiye, ulus
lararası İHA pazarında lider
liğe yükseldi. Baykar ve 
TUSAŞ'ın bu başarısını daha 
küçük ve farklı sınıflarda 
sürdürmek isteyen Türk şir
ketleri birçok ürün geliştirip 
bunları yurt dışındaki kul
lanıcılarla buluşturmak için 
çalışmalar yürütüyor. 

Bu firmalardan biri olan 
Robit Teknoloji, bir süredir 
yürüttüğü çalışmaları so
nunda ortaya çıkan ürünleri 
Azerbaycan Uluslararası 
Savunma Sanayii (ADEX) 
Fuarı’nda tanıttı. Fuarda, 
yeni tasarımıyla ilk kez yurt 
dışında sergilenen FPV 
kamikaze dron (dron kam
erasından alınan görün
tünün pilotun gözündeki 
gözlüğe getirilmesiyle kul
lanılan dron) AZAT, ilgiyle 
karşılandı. 

 
Robit Teknoloji İş 

Geliştirme Direktörü 
İbrahim Yiğit Özboyacı, AA 
muhabirine yaptığı açıkla
mada, yakın zamanda ulus
lararası heyetle yaptıkları 

teknoloji gösteriminin ardın
dan AZAT'la ADEX Fuarı'na 
katıldıklarını söyledi. 

Teknoloji gösterimi son
rasında fuarda yoğun ilgiyle 
karşılaştıklarını dile getiren 
Özboyacı, seri üretim aşa
masına gelen AZAT'a yönelik 
farklı heyetlerle verimli 
görüşmeler gerçekleştirdik
lerini belirtti. 

 
"Yerli üretime verilen 

önemin ürünü" 
ADEX Fuarı'nın yerli 

teknoloji ile geliştirilen AZA
T'ın uluslararası pazara açıl
ması açısından önemli bir 
kilometre taşı olacağını vur
gulayan Özboyacı, şöyle 
konuştu: 

"Birçok ülke teknoloji 
transferi için kapımızı 
çalıyor. AZAT için ihracat yol
unun açıldığını söyleyebili
riz. Sözleşme aşamasına 
getirdiğimiz ihracat 
görüşmelerimiz var. Yeni 
gelişen iş fırsatları da oldu. 
AZAT, yakın zamanda 3 kı
tada çeşitli iklim ve çevre 
koşullarında uçan, ihraç 
edilen bir ürün olacak. 

Fuar birçok firmanın dron 

sistemlerini gösterdiği bir 
panayır alanı iken Robit 
Teknoloji, AZAT ile alışılmış 
ürünlerin dışında bir FPV 
çalışması ile farklılaştı. 

AZAT, son dönemde 
ülkemizde yerli üretime ver
ilen önemin bir ürünü. 
Yakında yeni üretim tesisi ve 
eğitim alanları ile Robit 
Teknoloji, bu ürünü ulus
lararası alana çıkararak 
ülkemizin İHA teknolo
jisinde ulaştığı noktaya 
kendi sınıfında katkı sağlay
acak." 

 
"Sivil sektör de bizim 

için önemli" 
Montaj yapmanın ve 

parçaları bir araya getir
menin ürün yapmak, marka 
olmak anlamına gelmediğini 
ifade eden Özboyacı, şunları 
kaydetti: 

"Yerli firma olmak yerli 
ürün üretmek ciddi test ve 
ürün geliştirme aşamaların
dan geçmeyi gerektiriyor. 
Global dünyada bu alan çok 
rekabetçi ve çok inovatif 
çalışmaları barındırıyor. 

Harp sahasının zorlu 
koşullarına göre tasarlanan 

AZAT'ta, alt sistem 
düzeyinde otopilot, motor 
sürücüler, link sistemleri, 
video haberleşme sistemleri, 
güvenli elektronik ateşleme 
sistemleri ve bu sistemleri 
kontrol eden üst düzey ente
gre yazılım sistemleri yerli. 
Buna hızlı servis ve satış 
sonrası destek çalışmalarını 
da entegre ettik. İsteğe bağlı 
olarak uçuş süresi, uçuş hızı, 
menzili, batarya çeşidi opsiy
onel olarak değiştirilebiliyor. 

Globaldeki rekabetten 
pozitif ayrılmak için yerli alt 
sistemler, mühendislik, test 
ve sürdürülebilirlik konu
larına özel önem verdik. 
Küçük ürün üretmek, mini
mal tasarımlar, otomatik 
saat üretimi gibi detaylı ve 
ince bir işçilik gerektiriyor. 
Bu alanda insan kaynağı 
oluşturuyor ve istihdam 
sağlıyoruz." 
İbrahim Yiğit Özboyacı, 

AZAT'ın askeri versiyonuyla 
yetinmeyeceklerini, sivil sek
törlerin ihtiyaçlarına yönelik 
çözümlerin de gündemleri 
arasında yer aldığını bildirdi.
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Afetlere karşı hayat 
kurtaran inovatif 

 ürünler ve teknolojiler 
NADMEX 2024’te 

tanıtılacak
Afetlere karşı toplumsal bilinci artırmak, 

alınması gereken önlemlere, bilinçlendirme 
çalışmaları ve projelere dikkat çekmek 
amacıyla Sektörel Fuarcılık ve İstanbul Teknik 
Üniversitesi tarafından 24 Ekim tarihleri 
arasında İstanbul Fuar Merkezi, Hall 9’da 
düzenlenecek NADMEX  Afet Yönetimi Fuarı 
ve Zirvesi, hayat kurtaran teknolojileri zi
yaretçilerle buluşturacak.  

Sektörel Fuarcılık ve İstanbul Teknik Üniver
sitesi organizatörlüğünde, 24 Ekim tarihleri 
arasında düzenlenecek NADMEX  Afet Yöne
timi Fuarı ve Zirvesi, ilk yılında zengin etkinlik 
programının yanı sıra afet yönetimindeki en ye
nilikçi ürün ve çözümleri de fuar ziyaretçileri ile 
buluşturacak. Fuarda afetlerde kullanılan yeni
likçi ürün ve çözümlere ek olarak; teknik tekstil, 
fiber özel üretim ürünler, yenilikçi ve 
sürdürülebilir metal işleme çözümleri yer ala
cak. Dünyanın en gelişmiş taşınabilir yaşam 
dedektörü olan ve arama kurtarma teknolo
jisinde devrim yaratan ADNIII+ ise ülkemizde 
ilk kez NADMEX’te tanıtılacak. 

 
120 derece geniş tespit açısına sahip 

ADNIII + Türkiye ile NADMEX’te Buluşuyor! 
 
Üstün teknolojiyle donatılmış ADNIII+ taşın

abilir radar yaşam dedektörü, nanosaniye mer
tebesinde elektromanyetik darbeler üreterek 
Doppler etkisi ile yansıyan sinyalleri ileri al
gılama ve radar sinyal işleme algoritmaları kul
lanarak analiz ediyor. Bu sayede, çökmüş 
binalarda, göçüklerde veya engellerin 
arkasında mahsur kalanların en küçük hareket
lerini bile saniyeler içinde tespit edebiliyor. 
Teknolojinin hassasiyeti, zayıf sinyalleri bile 
güvenilir bir şekilde algılarken hem mikro 
hareketli hem de statik şekilde hayatta kalan
ları bulmayı mümkün kılıyor. 25 metreye kadar 
algılama mesafesi, 50 cm kalınlığa kadar duvar
lar arkasında bile üstün performans sun
masıyla sınıfının en iyi algılama kapasitesine 
sahip cihaz, aynı anda üç veya daha fazla hedefi 
algılayabilme kapasitesi ile arama kurtarma op
erasyonlarına hız kazandırıyor. 120 derece 
tespit açısına sahip yapısıyla geniş alanları hı
zlıca tarayabilen ADNIII+; beton, toprak, kaya 
ve ahşap gibi metal olmayan malzemeler 
arasından sinyallerini ileterek canlı varlığını ko
laylıkla tespit ediyor. UWB radar teknolojisi 
sayesinde düşük su içeriğine sahip malzemel
erde bile mükemmel performans sunan cihazın 
6,5 kg’dan hafif tasarımı ve kompakt yapısı ise 
zorlu kurtarma alanlarında kolayca taşınıp ra
hatça kullanıma imkan tanıyor. 

 
Bina güçlendirme teknolojilerinin nite

likli örnekleri NADMEX’te! 
 
Teknik tekstil ve özel fiber ürünleri alanında 

EQGRID Deprem Güçlendirme, EQTOP De
prem Güçlendirme ve SRGRID Yapısal 
Güçlendirme çözümlerini NADMEX’te zi
yaretçilerle buluşacak. EQGRID Deprem 
Güçlendirme, duvarların kesme dayanımını 
yüzde 160 artırırken duvarın deformasyona 
dayanma kapasitesini ise 150 yükseltiyor. 
Böylelikle binalarda ikamet edenler ve acil 
durum servisleri için güvenlik sağlıyor. EQTOP 
Deprem Güçlendirme, deformasyona dayanma 
kapasitesini yüzde 400 artırırken ekonomik 
Yüksek Teknoloji Kompozit Sistemi ile etkili ko
ruma sağlıyor. Bu da yeni yapılar, renove 
edilmiş binalar ve tarihi binalar için hızlı ve 
kolay kurulum sunuyor. SRGRID Yapısal 
Güçlendirme ise FRCM ve CRM sistemleri için 
özel olarak geliştirilmiş kumaş yapıları 
sayesinde yüzde 50 daha fazla bükülme 
dayanımı, yüksek mekanik yük taşıma kapa
sitesi ve dayanıklılık sağlıyor. Bu sayede ağırlık 
taşıyıcı sistem çatlakları için ekonomik 
restorasyon sistemi sunuluyor. 

 
Deprem sonrası arama kurtarma ve 

ısınma ihtiyacına yönelik teknolojiler NAD
MEX’te Yer Alacak! 

 
Radar Tabanlı Enkaz Altı Arama Cihazı 

(Yaşam Tespit Radarı), Renkli Dijital Gece 
Görüş teknolojileri ve afet sonrasında kullanıla
cak battaniyeler de fuarda görücüye çıkacak. 
Vakumlu paketleme teknolojisi ile hacminin 
neredeyse yarısı kadar yer kaplayan ve acil 
durum malzeme depolarında iki kat fazla stok
lamayı mümkün kılan bu battaniyeler, kurutul
muş alüminyum paketi içinde uzun süreli 
depolama için sızdırmaz, mantar, kir ve güneş 
ışığına karşı yapısını koruyor. Yüksek aşınma 
kalitesi dayanıklılığı sağlamanın yanı sıra uzun 
süreli barınma koşullarında da kullanılabilen 
bu battaniyeler, özellikle deprem sonrasında 
kurulan çadır ve konteyner kentlerdeki olum
suz hava koşullarında yüksek koruma sağlıyor. 

         SERRA KARAÇAM

2013 yılından bu yana aktif 
olan ve Ukrayna'da en çok 
faaliyet gösteren APT grubu olan 
Rusya bağlantılı Gamaredon'un 
operasyonlarını inceledi. 
Gamaredon, Ukrayna Güvenlik 
Servisi (SSU) tarafından, 
Kırım'da faaliyet gösteren FS
B'nin Rusya 18. Bilgi Güvenliği 
Merkezi'ne atfedildi. ESET, bu 
grubun ESET Research tarafın
dan keşfedilen ve InvisiMole 
olarak adlandırılan başka bir 
tehdit aktörü ile iş birliği yap
tığına inanıyor. Bulgulara göre  
Gamaredon'un siber casusluk 
saldırılarının çoğu Ukrayna de
vlet kurumlarına yönelik. ESET 
Nisan 2022 ve Şubat 2023'te 
Bulgaristan, Letonya, Litvanya ve 
Polonya gibi çeşitli NATO 
ülkelerindeki hedefleri tehlikeye 
atmaya yönelik birkaç girişim 
gördü ancak başarılı bir ihlal gö
zlemlenmediğini paylaştı. 

 
Word belgelerini ve USB 

sürücülerini silah haline ge
tiriyor 

 
Gamaredon sürekli değişen gi

zleme hileleri ve alan tabanlı en
gellemeyi atlamak için kullanılan 
çok sayıda teknik kullanıyor. Bu 
taktikler, sistemlerin grubun 
araçlarını otomatik olarak tespit 
etmesini ve engellemesini zor
laştırdığından izleme çabaları 
için önemli bir zorluk oluştu
ruyor. Araştırması kapsamında 
ESET uzmanları bu taktikleri 
tanımlamayı ve anlamayı 
başararak Gamaredon'un 
faaliyetlerini takip ettiler. Ver
ilere göre, grup 2022 istilasının 
çok daha öncesinden beri kötü 

niyetli araçlarını hedeflerine 
karşı metodik olarak kullanıyor. 
Gamaredon, yeni kurbanları 
tehlikeye atmak için kimlik avı 
kampanyaları yürütüyor. Ardın
dan ilk kurbanın erişebildiği 
Word belgelerini ve USB sürücü
lerini silah haline getirmek için 
özel kötü amaçlı yazılımını kul
lanıyor ve bunların diğer potan
siyel kurbanlarla paylaşılmasını 
bekliyor.  

 
Casusluk yeteneklerini 

geliştiriyor 
 
2023 yılı boyunca Gamaredon 

siber casusluk yeteneklerini 

önemli ölçüde geliştirdi. Power
Shell'de eposta istemcilerinden, 
Signal ve Telegram gibi anlık 
mesajlaşma uygulamalarından 
ve internet tarayıcılarında 
çalışan web uygulamalarından 
değerli verileri çalmaya odak
lanan birkaç yeni araç geliştirdi.  
Bununla birlikte, ESET'in Ağus
tos 2023'te keşfettiği bir bilgi 
hırsızı olan PteroBleed de bir 
Ukrayna askeri sistemiyle ilgili 
verileri ve bir Ukrayna devlet ku
rumu tarafından kullanılan web 
posta hizmetinden veri çalmaya 
odaklanıyor.  

Gamaredon'u araştıran ESET 
araştırmacısı Zoltán Rusnák yap

tığı açıklamada "Gamaredon, 
çoğu APT grubunun aksine, 
siber casusluk operasyonlarını 
yürütürken yeni teknikler kulla
narak gizli olmaya ve mümkün 
olduğunca uzun süre gizli 
kalmaya çalışmıyor. Aksine oper
atörler pervasız ve faaliyetleri 
sırasında savunmacılar tarafın
dan keşfedilmeyi umursamıyor
lar. Gürültülü olmayı çok fazla 
önemsemeseler de güvenlik 
ürünleri tarafından engellen
memek için çok çaba harcıyorlar 
ve ele geçirilmiş sistemlere er
işimi sürdürmek için çok 
uğraşıyorlar. Tipik olarak 
Gamaredon aynı anda birden 

fazla basit indirici ya da arka 
kapı kullanarak erişimini koru
maya çalışır. Gamaredon 
araçlarının karmaşıklık eksikliği, 
sık güncellemeler ve düzenli 
olarak değişen şaşırtmaca kul
lanımı ile telafi ediliyor. 
Araçlarının görece basitliğine 
rağmen Gamaredon'un agresif 
yaklaşımı ve ısrarcılığı onu 
önemli bir tehdit haline getiriyor. 
Bölgede devam eden savaş göz 
önüne alındığında Gamare
don'un Ukrayna'ya odaklanmaya 
devam etmesini bekliyoruz" 
dedi.  

                   SERKAN ÖZTÜRK

Siber casusluk saldırıları  
artarak devam ediyor 

Siber güvenlik şirketi ESET şu anda Ukrayna'da en çok faaliyet gösteren Rusya bağlantılı gelişmiş kalıcı tehdit (APT) grubu 
Gamaredon'un operasyonlarını inceledi. ESET araştırmacıları  Bulgaristan, Letonya, Litvanya ve Polonya gibi birkaç NATO ülkesin
deki hedefleri tehlikeye atmaya yönelik birkaç girişim de gördüğünü  ancak başarılı bir ihlal gözlemlenmediğini açıkladı.

ABD Havacılık ve Uzay Ajansı (NASA), 
deniz seviyesinin Tuvalu, Kiribati ve Fiji gibi 
Pasifik ada ülkelerinde gelecek 30 yıl 
içerisinde "geri dönüşü olmayan" şekilde 
yükseleceğini bildirdi. 

NASA'dan yapılan açıklamaya göre, Ajan
sın deniz seviyesi analiz ekibi, bazı ada 
ülkelerinin talebi üzerine Pasifik 
Okyanusu'ndaki deniz seviyelerinin duru
munu inceledi. 

Ekip, inceleme sonucunda, Tuvalu, Kiribati 
ve Fiji gibi Pasifik ada ülkelerinin deniz se
viyesinde gelecek 30 yıl içerisinde en az 15 
santimetrelik yükselme olacağını belirterek, 
bunun sera gazı emisyonlarının değişip 
değişmemesinden bağımsız olarak meydana 
geleceğini ve bu yüzden de "kalıcı olacağını" 
aktardı. 

Deniz seviyesinde beklenen söz konusu 
yükselişin ülkelere etkisinin değişebileceğini 
kaydeden ekip, bazı ülkelerin yılda birkaç 
kez sel deneyimleyebileceğini, diğerlerinin 
ise yılın neredeyse yarısında su altında 
kalmaya eşdeğer sıklıkta sel ile karşılaşabile
ceğini belirtti. 

Ekip, 2050'lere kadar neredeyse tüm Pasi
fik ada ülkeleri için sel riskinin artacağını 
tespit ederken, Tuvalu ve Kiribati'nin yılda 5 
kereden az sel görülen bölgelerinde 
2050'lere kadar yılda ortalama 25 ve 65 kere 
sel oluşabileceğini belirtti. 

 
"Yükselen deniz seviyeleri, tamamen in

sanlığın yarattığı bir krizdir" 
Birleşmiş Milletler (BM) Genel Sekreteri 

Antonio Guterres, 27 Ağustos'ta 53. Pasifik 
Adaları Forumu'nda yaptığı konuşmada, 
iklim değişikliği nedeniyle okyanuslarda su 
seviyelerinin yükselmesinin Pasifik ada 
ülkeleri için ciddi tehdit oluşturduğunu 
söylemişti. 

Fosil yakıt kullanımıyla çevreye salınan 
karbon emisyonunun su seviyelerindeki 
artışı hızlandırdığını kaydeden Guterres, 
"Yükselen deniz seviyeleri, tamamen insan
lığın ortaya çıkardığı bir krizdir." ifadesini 
kullanmıştı. 

Guterres, büyük şirketler ile gelişmiş 
ülkelerin, iklimle ilgili anlaşmaları yerine ge
tirmek ve iklim değişikliğinden etkilenen 
ülkelere yönelik finansmanı büyük ölçüde 
artırmaları gerektiğini vurgulamıştı.

NASA, Pasifik adalarında su  
seviyelerinin "geri dönüşü olmayan" 
şekilde yükseleceğini gözlemledi 
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